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�3�^�¡�½�x �õ�^�›�¼ ���0  �Ø�� �5���8���s�¼ �—���`���\  �Õ�����p�Œ 
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���6�Õ�p �œ�.���÷�����Š �·�Ü �—���`���]�½�x�Š �—���`���]�‡�p ��� �
�B  
�—�Œ�á �‡�ô�0 �5�Ü�+�ù �—�á�.�ö�½�x �—���E �k�Ü�.�ö�½�x �—���E �—�8�Ü�.�ö�½�x 
�—���E �—�Ü�.�.�ö�½�x �—���B �Ú�	 �Õ�„���’�¼ �F�� �Ú�ˆ�0 �·�Ú�  ���3���+�¼ 
�—���¼�H� �B �—�Ü�.�.�ö�½�x �Ø��� �p �5�Ü�+�ù �—�[�+�n�y�x�Œ �‡�¼�B 
�—���`���]�½�x �Õ� ���s�¼ �œ�‡�Ç�	�Œ �‡�¼�B �Å�.�Œ �[�Ü���C�[�p 
�—���`���]  �œ�Œ�Þ���B �Õ�Ü�8�n �k�¤�� �·���á  ���Ê�ô�[ �F���p 
�Õ�—���`���]�Œ �—�Œ�Ý�Œ �p�0�õ� �E �Ø���[���[�E �Õ���Ø���[���`  �`��  

�����k�’�¼�Œ �Ü�ù�! �Õ�‡�ô�0 �+�ß�p �—�ß���E �Ú���º���B1 �����k�’�¼�Œ �p�0�õ�  
�‡�¼ �Õ�.���ù���p�B 

�—�Œ�ß�Œ�â�x �—�ß���E�½�x �����¢�  �Ø�Ü�0�÷���B ���[�+�n�n�p �‡�¼�E 
���8�C�����E ���8���+�8�B �����`���`�E  "�C�����E �[���E �Ú���0�`�	�E 
�—�á�0�ù�E �[�0�n. . ." �����p �‡�¼�B ���á�‡�H�Œ�E �œ�Œ�Þ���0�8 ���[�0�n�p�Œ�E 
���Ü�1�.�0�Œ �Ø�6�Ø���B �—���`���]  �5�^�� �ù�Œ �ö�É �p�0�õ�� �—���n�¹ 
�‡�¼�D �—���n�¹�¼ �—�k�+�ý�ú���  �p�¤�¤���’ �—�k�+�ý�ú�  �‡�¼�B 
�—���`���]�‡�p �p�¤�¤�� �Ø���
�‡ �‡�ô�0 �5�Ü�+�ù �—�¼�I �·�Ú�  �6�Ø�¼�D 
���[�+�n�n�p�Š ���Ü�1�.�0�Œ �Ø�����¤�n���B 

�È�/ �[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �¼�8�� �œ�Œ�Ü �—�;�Œ 
�œ�Õ�.�� �������p  �Õ�8���k�p ��� � �â�x  
�º�Š�½�t � �¤�Œ�Ø�q�x �8���k�k�•�t�Š 
�Õ���Œ�‡�Ý�[�p ���Œ�.�8 �œ�Š/�·�Ú�  �ù�0�p 
�]�
�ˆ�  �[�����k�’  �Ü�+�ï �k�����¢�x�Š 
�—���`���]  �—�á�����v�s�¼�  �Š�s�¼�B 
�Õ�k�����¢�y�x�Š �—�á�����x ���Š �C���� 
�—�Ú�Ü��� �B �—���`���]�‡�p �p���H �õ�ß�p 
�—���[�p�B �œ�Œ�Þ�	 �Ø�� �‡�ô�1�x �Õ���Ÿ�3�l�p 

�—�œ� �1�—�s�¼�Œ �Ÿ�F�� �÷�0 �[���Ø�C�Š�í�p �œ�Š �œ�Õ�
�ˆ �Ø���p�Œ �‡�ô�1�x 
�[���Ø�8�k�¼�� �Ÿ�F�� �÷�0 �[���Ø�8�k�Ø�Ö �3�½�x �Å�Œ�á �‡�¼�B 
�—�œ� �1�—�s�¼�Œ �Õ�k�C���E ����  �œ�Õ�k���, �œ�¼�‡�p�Œ �·�Ü ���·�H 
�Õ���Ú�Ü�0�4 �3�½�x �Ø�‹ �œ�Œ�Ü�‡�[�, �È�/�  �—���B �œ�‡�Ç�	 �[�C���� 
�—���`���]  �Õ���
�  ̂ �Õ�—�á�Š�I�p �+���`�k�•�x �3���^�½�x �Š�s�¼�B 
�—���`���]�½�x �—�ô���÷�Û�x�Œ �·�Ü ���1�p �Õ���Ø�‡�õ�Ý�Š �—�`�+�º�s�¼ 
�Õ���‡�õ�Ý �Š�s�¼�B �È�/ �[�—���¢�Ú �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �—� ���¥�  �œ�Œ�¨ 
���`���^  �œ�ñ �œ�ñ �œ�Ø�� �Õ���
�E �Ÿ���8���0 �Õ�·�
 �‡�ô�0 �œ�Õ�
�‡ �‡�¼�B 

 

�ü�W�%�Ø�Ü �o�ù���7�¥�X�B 
�Ú�	�Œ �8�� �Õ���Œ�p �¤�0�8�m�Ø�•�x ����  �á�Œ�H�Ù�½�x �Õ�Å�Œ�á�1�½�t �Ü�ù�! 
�á�Œ�¤�Ù�½�x �����o �—�Ú�Ü��� �B �`�v �œ�8�¡�ô�0�  �á�+�8 �6�Ú�[�H���Š �8�0 
�6�Ú�3�á�Ý �Ÿ�—�Œ�á ���Ü�` �œ�Õ�k�‡�C�� �[����  �a�n �œ�Œ�Ü���k�Ÿ�� �x�ù�•�x 
�œ�Õ�k�‡�C�� �Õ���k�Ÿ���E �—���Œ�  �œ�Õ�k�‡�C�� �Õ���k�Ÿ���E �8�0 �6�Ú�•�.�s�¼ 
�·�Ü ���Ú �`�v �Õ���Ø�á�õ �Õ���Œ�� �3�Œ�[���� �¤�0�8�m�Ø�•�x �[�ô�3 
�k�·�� �Ü�¼���Š���B �`�Æ�½�x �Õ�Å�Œ�á�1 �¤�0�8�m�Ø�•�x �I�  �`���¼ �œ�Œ�Ü 
�_�0�Ø �3�½�x�E "�‡�ô�, �œ�Œ�Þ�� �Ú�
�Œ�Œ?" �`��  �[�����Õ�H �.�Œ�n�D �D��  
�5�^�� ���I� �E �k�C����  �5�^�� ���C�����E �—���`���\  �����`���`�D  
�—���Œ �[��  �—���Œ�D ���¬  ���ý�.�p�D �6�D �5���s�¼ ���Œ�Ÿ�p�Ÿ�p�Š 
���ô���.�� �D �ô�Š �6�Ú�ô�5�s�¼ ���ô�Œ�Ü�8�D (�5�ô�5�s�¼�� �Ÿ�·���� �[�n�x 
���8���  �Ú�F�
�s�º��)�D �Ê���� �5���s�¼ �œ�Œ�
���D �Õ�]���F�� �¼�~ �ù�Æ 
���ù�È�p�D �Õ�Ê�k�p ���`�I  �D�.��  �ù�Æ�E ���ù�È�p�B "��� �Œ?" �`��  �����Õ�H 
�‡�¼�0 �Ú���8���s�º���B '�œ�¼�‡�p �Ú�	 �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �F���Š ���Œ�.�8 �(�.  
�‡�¼?' �`��  �����Õ�H ���Œ�.�8 �H�Ý�8�Œ ���F�·� �Š �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ 

                                                
1 �Ü�8�n �k�¤�� �·���á�D �Ø���0�’ ���Ê�ô�[ �F���p�D �ô�$ 598�D �—�0�m�8�m�¤ ���k���Ø 
�_�p�E 1962 �Á���k � ���+�p�E �¾�Þ�8 �—�[�^�B 



 

4 
 

�D���0 �S�Q - ���÷�]�p �J�=�	 �O �Á���k � ���+�p APRIL 2015 

�Õ�k�ô�ß�Ü�, �—�Œ�ô�k �Ü�Œ�ß�•�x ���
�Œ �Ú���8���s�º���B �Õ���Ø�6�Ê�‡�¼ 
�—�Œ�ß�Œ�â�t �œ�Œ�Ü�Ç�Ø �Õ�k���, �Š�s�¼�B ���Š�3�8�p�Œ �������Õ�p ���
�0  
���Œ�.�8 �H�Ý�8�Œ ���Š�H �‡�¼ �`���¼ �Ø� �Š���B �3�Ú�
�Œ �·�Ú�  �3�Ú�
�Š�¹ 
�—�#�.�0 �Õ�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Œ ���á�+�¤ �Õ���+�ù�� �—�Ú���8���s�¼� �B �����x  
�Ü�ù�! �[�3�0���p�E �[�Ú���”�n�Š �[�—�v�½�x �õ�Œ�k�� �·�Ú�  �—�v�½�x�Œ 
����� �3��  �[���Ü�+�ù �ù�0�p (peer pressure) �‡�¼ �—���`���]  
�Õ���
�ˆ�p�B �œ�‡�Ç�	 �.�6�s�¼�  �[�º�� �.�3�8 �Õ�
�ˆ�Š �œ�Œ�Ü �a�Ú �¼�~ 
�·�Ü�C�Ü�Ý���s�¼ �Õ���.�8�4 �[�����¢��  ���/�p  �6�Ú�
�Œ �[���Œ�ô�á �ß�0�Š 
�[���Œ�� ���Ú �œ�Œ�Ü�·�Ü�C�¼ �3�/ �Õ�
� ̂ �¤�0�8�m�Ø�•�x �Š�s�¼�B �œ�‡�Ç�	 
�Š�s�¼ �Å�Œ�á�1 �[�
�  �Õ�[�Æ���Œ�B 

�Õ���Ø�6�Ê�‡�¼ �õ�ß�Ú �ù�Œ �Ú�	 �x�ù�0 �Õ�.�6�s�¼ �x�ù�0 �`�v �
�•  �Õ���I�  
�6�Ú�
�Œ �8�� �¤�0�8�q�8 ���·�H �Õ���.���õ�Š �¤�0�8�q�8�Œ ���·�H �Õ���.���õ�p�Œ 
���Ø�E�½�x�Š �.���ö�½�x �Ÿ�,�H �œ�Ø�8�C�.�s�¼ ���
�ˆ  �‡�¼�B �—�Œ�ß�Œ�â�t�Œ�  
�Õ�¤�0�8�q�8 �k�F�.�‰ �·�Ü�
�‡ �—�H�
�� �0�n�s�¼�Œ �œ�Œ�Þ�Ø�Ë�, �œ�Ø�Ü�+�÷�s�¼ 
�‡�¼�B �Ú�	 �Ø�6�Ê�Š���B �œ�‡�Ç�	 �Š�s�¼ �Õ���3�k�’ �‡�]�Ø�p�Š ���º�0�Ø�p �—�6�]�Š 
�C���]�E ���÷�]�Š �—�Œ�÷�]�E �œ�Œ�Þ���  �—�ï�]�Š �—���`���]  �[���
�Œ 
�Õ���Ø�ô���ù���p�B �Õ�Ã�á�ô�p �Å���Š�p �œ�Ø�8�I���0�Œ�  �[���H�� �8�Œ�n�Ú 
�Ÿ���`���^  �^�	�� �ô�Š �Ø���·�
�Œ�Š �Ø�����ß�Œ �È�/�  ���.�¤�.�  �p�¼���á 
�‡�Œ�B  

�[�H�0�` �Õ�—�Œ�á '�‡�]�Ú' 
�Õ�Ö�m�Ö�` �D�.���x 
�k��� ���”�Š �—�Õ���p�B2 
�����x�  �Ú�	�Œ�Œ 
�Õ�����8�� �[�Ö�m�Ö�` 
�Õ�k�Œ���^���\ �`�Æ 
�Š�s�¼�B �Ÿ�k��� ���” 
�����l�Œ �`�v �œ�Œ�Ú�B 
�8�3�.�½�t�Œ �Ÿ�n�x 

�Ÿ�ù�0�ø ���8�n�·�> ���Ú �·�8�â ���Õ�p �Ú�v�����B �����p �7�q�x �·�Ü �0�p 
�·���k�¼ �8�� �œ�‡�0�4 '�Õ�k�ô�������p�Œ' �Õ�_�k �Å���á �8�!�x�E �8���¤ 
�D���1�x�Š �·�Å�k�E �‡�¼ �Õ���Š�ô�+�¼�B �—�C�.�+�\ �3� �  �k�¼�‹�n�¹ �‡�¼�B 
�7�q�t �·�Ü �0�p �·���k�¼ �Œ�ù�0�l �Ú�‡�ô�0���s�º���B �œ�‡�0�4� �E 
'�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼' �œ�Ø���Š �œ�Õ�k�H���3���4 �p�¤�¤���‡�l�Œ �Ø�+�÷�ù�
���B 
�œ�Õ�k�ô�+���Š �·�Ú�  �Õ�k�ô�+�� �œ�Õ���3�� �Ø�+�÷�ù�
���B ���Ê�\�  
�Ø�·�¢���E �`�á�ù �D�� �œ�Ø�� �Ú�8�F���C �Ø���[���^�� �B �œ�Œ�Ü ���¼���8 
�Å���Œ �È�/�  �����ö�É �œ�Õ�k���, �œ�¼�‡�p�Œ �·�Ü ���·�H ��Ü�0�4 �Ÿ�q 
�Õ���Ú�x�� �!�•�x  �7�q�x �œ���3 �Š�s�¼�Š �Ú�	 �`�v �6�Ú�
�Œ �`�Æ '�‡�]�Ø�p' 
�7�q�x ���Ú �‡�¼ �p� �+�p �Õ���Ø�Ü�0�õ�p�B �œ�‡�
 �—�Œ�á �Š���Š�D 

�‡�]�Ú �[���Ú�A-�Õ�^���_�p�@�Œ �8�  ���Œ�ô�0�@? 
�7�l�l�A- �—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ 
�‡�]�Ú �[���Ú�A- �ô�`�+�ö�Û�0�ö�8 
�7�l�l�A- �—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �3� �  �p�¤�¤�� �‡�¼ 
�‡�]�Ú �[���Ú�A-�Õ�^���_�p�@�Œ �·�Œ�á�  �8�  ���Œ�ô�0�@? 
�7�l�l�A-�—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �Œ�ô�+�” 
�‡�]�Ú �[���Ú�A-�ô�`�+�¤�0�8�q�8 
�7�m�l�A �—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �œ�¼�‡�p �‡�¼ 
�‡�]�Ú �[���Ú�A-�œ�= �—�Œ�Þ�p �Õ� �p�C�0�]�Ø�p �ú�+�_�p �—���u�@�B �8�"�Œ ���Œ�ô�0�@? 
�7�l�l�A-�—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �Œ�ô�+�” 
�‡�]�Ú �[���Ú�A-�Ú�	�x �ú�+�_�p�@ �����¨  �C�Ú �‡�¼�B �8�" �Ü�ù�! �'���Ú �Ú�^���� 
�7�l�l�A- �—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �3� �  �p�¤�¤�� �‡�¼ (�[���ô�+� �Š �[���Ü�‡�H �¼�8�� 

�
�Š �œ�����n�º�Œ �n�C�����º���x) 
�‡�]�Ú �[���Ú�A- �����  �‡�ô�0 ���Œ�ô�0�@�B �^���_�p�@ �!�r���B �Ÿ�Ç�	 �[�0�p � �ù�` �_�p �‡�[�+�@�B 

�—���Œ � �ù�` �_�l �[�¡�6�. �k���q �k�Å�ù�r���B �)�3�p ���ò�x �—���@�D �—�Œ�ã 

                                                
2 http://www.youtube.com/watch?v=ll7CbUeyr7o 
 https://www.youtube.com/watch?v=3KDQqELnFvw 

�á�/�ß�º �‡�¼ �Ø���u�¼�B �—�Œ�ã �—�Þ�8 �—�^ �Š�p�D �—�Œ�Ý �Ü�ù�! �œ�Ç�� �Š�Ê�/�p �‡�¼ 
�Ø���¼�B 

�‡�]�Ú �[���Ú�A- �Õ�œ�‹ �œ�Š�p �[�¼� ̂�Ú�� �Õ�k�Š�ô�0� �p ����  �p�¤�¤�� �—�Ú�Ü��� �Œ? 
�7�l�l�A-�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �^�-�Ø �
�Ú �����  �p�¤�¤�� �‡�¼ (�õ�^�›�¼�Š �7�m�l �[�n���H �Ü�8�n 

�Ø���[���^���C�[���ô�+�  �Ú�8�F���C �Ú������ …) 
�‡�]�Ú �[���Ú�A-�—�Œ�u �œ�Š�p �[�œ�0�ù���  �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �‡�]�Ú �œ�Œ�Ü�
�Œ� �” �œ�Œ�á�n�¼�E 

�Õ�^���_�p�@�Œ �œ�	�p �8�  ���Œ�ô�0�@? 
�7�l�l�A-�Œ�ô�+�” �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ 
�‡�]�Ú �[���Ú�A-�[�¼� ̂�Õ�^���_�p�@ �œ�	�p �8�  �—�8�o�0 �—�Ú�Ü��� �Œ? 
�7�l�l�A-�—�½ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �p�¤�¤�� �‡�¼!3 
 

�[�F�� � �����4  �¼�8�� �Ø�3���0� �[�p�Œ �¤�3�� �œ�Œ�Ü�ô�Š �œ�Š�8�k�¼���B 
���`���^�E  ���ô�+� �E �6�H�E ���«�p�B �[�õ�^�›�¼ �¼�8�� �Õ���+���+�E 
�Õ���Õ�C�E �Õ���+���+�E '�Ú�	 �Ÿ�Õ�p ���
 ?' �Ø���E �Õ�k�I�
 �Ú�•�0 �Ú�
�Œ? 
���w�  �Ø�Œ �[���Ø�	�� �õ�^�› ���E�p �—�Ú���/� �B ���ô�+� �Š ���Ü�‡�H 
�`�v�¼�Œ �Õ�‡�]�Ú �—�ô���ù���p � ���¤�p �—�Ú�Ü��� � �E �
�•�  �—�Ø�¼�H� �B 

�‡�]�Ø�p �‡�Œ �Õ���� �3�½�x �‡�]�Ú �Õ�����¼�Œ �F�� �œ�Š �k�ý�ß�•�Œ �p�Œ�]�p 
�Õ�����¼�Œ �F���E �· �Ú�  �Ú�	�Œ �3�¼ �Õ�A���¼ (�ß�¹�p �!�����” ) �[�A���¼ 
�·�Ú�  �[�C�^�¼ �C�Œ �Õ���C�3�¼�Œ '�Õ�‡�]�Ø�p �]�1' �Ø���¼�Œ �]�1 �[�ù���$ 
�k�0�õ�! �—�8�C� ��p �Ÿ�
�‡ �—���¼�H� �B �Õ�Ç�	 '�‡�]�Ú' �á�+ �ô�$ ���Ú 
�p�Œ�]�p�Œ �·�Ú�  �‡�]�Ú�Œ �k�0�õ�!�p �Ÿ�
�‡ �`�Ù �`�.�p�@ �Õ��� �B �[�á�+ �ô�  
�Ÿ���÷ �8��n�½�x ���¢�Ÿ�� �Ø���¼ �—�Œ�á �8��n �`�v �‡�¼�D �Ø� �E '�Ø�� 
���á�~�‰�p �Õ���Ü�+�ù �����¥�n�¹ �.�¼�8' �k�`��  �k�C� ��—���B �p�Œ�]�p�Œ 
�[�k�����Ÿ�k�E Prophecy in the Church �[����  �0�Ã�8 �8�0 
�Õ�k�C�����¼�Œ �6�‡�`�[�¼ �8�������6�Ü�`�E �—�����.�ô� �E �ß�Œ�8 �_�p �œ�Š 
�ß�Œ�¡�. �_�p �Õ���6�3�� �a�n�½�x �8���������á �Õ�k�"�. �œ�Œ�î �Ÿ�q�  
�Ÿ�p�Œ�]�p �÷�0 � �Œ�  �ù�Œ�•�‡�p �Õ�����¼ �‡�¼�B �œ�Œ�Þ�	 �Ø���¼ �Õ�ß�Œ�8 
�_�p�Š �ß�Œ�¡�. �_�p �‡�ô�0 �[�œ� �‡�p �—�L�  �¼�8�� ���"�/  �.�4 �œ�Ø�8�ô�+���” 
�‡�¼ �Ø�‡�[�`� �p�B �Ÿ�Á���n�p �[�0�p �Ú�	 �œ�Œ�¨�Œ ��"�3 ��n�3�`�  �8�3�. 
�Õ�����¼ �‡�ô�0 �‡�[�+�B �¤�0�8�m�Ø�Œ �œ�Œ�Þ�	 �ô�`�8 �Ÿ�
�‡ ���"�/  �—�8�.���ö �‡�¼ 
�����p �‡�¼�B  

�œ�‡�Ç�	 �Õ�Å���Š�x�Œ �‡�]�Ø�p�Š �Õ�‡�]�Ø�l �B���½�x�  ���.�6�s�¼�Š �������¼�  
�5�� �Ú�	�Œ �p�0�õ�  �Ÿ���$���3 �H�Ý�8 �[���‡�&�p �[�ù���$�Š �[���Ø�>�� 
�p�0�õ�� ��k�+�õ���p�Š ������4�p  �ù�á �—���^�s�¼�B �º�Š � �¤�Œ�Ø�l�  
�.�6�s�¼ �Ú�	 �—�ô���ù���p � �Œ ���
�ˆ�Œ �œ�Œ�Þ�Ø�¼�D�p �‡�¼�B �[�ù���$ 
�œ�Œ�Ü���n�Õ�¼ � �Œ�‡�l�Œ �[���Ø�¼�D�p�Š �Ÿ�����x �3� �k�¼ �[��� � �á  
�[�Ÿ�.�l�p ���8�¤ �‡�¼ �œ�Õ�k�Œ�Ü�1�Ü�/ �Ø���p�B �p�0�õ���Œ �—�¼�C�¼ 
�¢���6�·�D �ù�. �k�÷�`�k�¼ �ù�. �Õ���Ø�÷�\ ���
�Š�s�¼ �Ú�C�������B �È�/ 
���—�Œ�Ý �p�Œ�]�p �����p � �8�	�0 ���ù�����D �������¼�E �Õ�È�/ �·�0 
�Õ���
�‡�¼�Œ ���Š�ô�0�D �������¼�E �Õ�3�¼ �Å���â�x �8�  �����.�p�Š 
���8���`���`�D  �������¼ �Õ�8���¤ �D���0 ���¼��  �
�•  �D���0 ���Œ�ô�0�D 
���Ç�	 �Ú�	�D ���Ç�Ø �Ø �œ�Õ�
�‡ ���Œ�  �Õ�.���ô�¼�Œ �œ�Õ�
�‡�Š �œ�Ø�Ü�+�ô�E 
�œ�Õ�C�Ü�Ü�Š �œ�Õ�Ü�+�k ��•�0 �·����  �Ø�� �[�0 ���[�0�ô�á �‡�¼�B �Õ��� �D 
���$���3  �H�Ý�8 �8�� �‡�]�Ú�Š �p�Œ�]�p �œ�Œ�Ü�Ü�.�+�3 �¼�~ �Ø�� �����¤  
�Õ���¼� �B �[�
�  �ù���$ �‡�¼�B  

�Õ�`���Ú �¡�ß�Œ�  �
�‡ �Õ�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �‡�]�Ø�p�Œ �—�ô���ù���q�x�E �k�ù�^�1�x�Š 
�p� �	�0�q�x�E �[�œ�8�.�›��� �E �[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�  �[�H�Ý�6�Œ ���Ú�E 
�[�Ü�‡�Å�Æ�l�  �—���•�x ���Ú�E �[�œ�ù�Ç�—�`���0 �����q�x�  ���Ú �Õ�.���+�¼ 
���¼�� �k�$�4���Œ �[�F�� �¼�8�� �—�Œ�`�[�Š���B �8���Ç�	 �Õ�‡�]�Ø�p �—�ô���ù���p 
�����¤  � �Œ ��� �3��  �œ�Œ�ß���[�p ���Ç�	 �Å���Œ �¤�0�8�m�Ø�•�x �œ�Œ�ù�ß�Š �Ý�  ̀
�Ã�ß ���
�Œ �—�Ú�x��� �B �Ü�ù�!�  �Õ�C�Ü���p �‡�]�Ø�p �C�á���¼ �œ�Œ�Þ���Ý 
�Õ�k�Ü�+�õ�p �Õ�„���•�t �—�Þ�9�t ���Œ�ô�ã�Œ �œ�Œ�Þ�Ø�¼�L�p ��� �0  �‡�¼�B 
�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���Œ�‡�p �—���k���·��� �B �Õ�3�¼ �^�	�0�Ú�  �—���k���·��� �B 

                                                
3 �Ý�Š���8�E �D. 12�D �3�‹ 2006 �Á. � . 

http://www.youtube.com/watch?v=ll7CbUeyr7o
https://www.youtube.com/watch?v=3KDQqELnFvw
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�F���  �—���C���‡� �B �Õ�~�	�—�p �Ü���·�Ê�  �~�	�—�p �]�[�È�  �œ�Œ�¨ �Ø�¼ 
�!�p �‡�¼�B �~�	�—�p �+�Ÿ�3 �����p �¤�3�Ø�¼ �ô�;�[ �����p �—�Ú�Ü��� �B  

�‡�]�Ø�p�Š ���º�0�Ø�p �����8�ô�+� �Š �����8���`���`  �—�Ú�Ü���  �Õ�k���,�p�B 
�·�Ü �Á���  ����  ���Ý�Š �—���È�`�Œ �—�8�ô�0���E �—�8�Ü�Œ�D�E �—�8���`���\  
�—���k�^��� �B ���Œ�  �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �‡�]�Ú �[�`���Ú�  �
�‡ �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ 
�3�½�x�Œ �5�Ø�8�ô�0�  �—�Š�Ú� �B �Õ�k��� �p �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �œ�¼�‡�p 
�����·�ñ  �‡�¼�B �F���Œ �����ù����  �‡�¼�B �·�Œ�ø���Œ �����8�[�¤ �‡�¼�B �·�Œ�ø�� 
�Ü�ù�! �Õ�¤�0�8�q�8 �Õ���8�C�� ���Ú �!�p ���3�¼ ���ò�x �Õ�Ÿ�.�k�¼ �Õ�Ã�0�H�Š 
�Õ�Ú�H�0�n ���Œ�ô�á �‡�¼�B ���8�C�� �Õ�~�	�—�p �8�0�Õ�p �Õ�
�‡�[�p �Ü��  
�Õ�.�3�3�[�p �Õ���(�º�Ã�p �(�.  �‡�¼�B �Ÿ�Å�����  �Õ�‡�[�+�¼ �F�� �(�÷ 
�Õ�
�‡�[�p � �¤�Œ�Ø�p�  �Ú�	 �‡�¼�B �·�Œ�ø�� �Ú�	�Œ�Œ �Õ�Ã�0�H �Õ� �(�.�x 
���·�ñ  �‡�¼�B �·�Œ�ø�� �·�Œ�ì�� �—�Ú�Ü��� �B 

�¤�0�8�q�8 �(�÷ ���
�ˆ�Œ�E �[���8�C�� ���!�l�Œ�E �Ü���Œ ���3�3�4�Œ 
�Õ���Ø�ú���Š �Õ���Ø�¼���[���` �6�Ú�
�Œ �3�½�x�Œ �—�Ü�6�8�q�Š �—�8�I�E �—�Ê�Š�Œ�q�Š 
�—�8�ô�0�! �·�Ü �_�p �Õ�����¤ �—�ô���ù���p �����ô���ô�� �ø�n �Ø�‹ �œ�‡�Ç�Ø�Œ�  
�—�����¢�s�¼� �D �È�/�  �œ�‡�Ç�	�Œ�  �œ�’�Œ�  �—�����Ÿ�Œ� �B �œ�Œ�Þ�	 
�Õ���Ø�Ü�0�õ �Õ�Å���Š�x�Œ '�‡�]�Ø�p' �Ø���ß�ˆ�p�Œ �Ÿ���1�p �ú�ß�Š �Õ���Ú�����4 
�`�v �6�Ú�
� ̂�Õ�ß�ˆ�p�Œ�  �œ�¼�‡�p�Œ �Õ�k�C�� �
�‡�¼ �œ�Œ�Þ�•�, �Õ���Ø�Ü�0�õ 
���6�¼�Ø�Œ �Š�s�¼�B �Ÿ�¼�� �
�‡�¼ �����n�Å�\�Š �Õ�¤�0�8�p�Š�Œ �8�  
�����õ�Ü�3 �������^�[�D �Ü�ù�! �C�ß�ß �[���3���0 �Õ�8�á�` � �¤�Œ�Ø�p ���
�Œ 
�‡�¼�B  

�Ú���H�8 ���Œ�L�Û�x �Š�s�¼ �[���8�Ü�‡�H�Š �[���8�ô�+�  �3�½�x�Œ �[���ß�1�s�¼ 
�¼�8�� ���•�0 �Õ���.���õ�B �[���º . 8�E9 �5�!�Œ �Õ�����p �—�Œ�á �3�¼ �ù�Œ�E 
�œ�‹ �n���H �‡�” �`���E �œ�Õ���‡�J�� �Õ�3���0�Ø�Œ�  �·�ô�Œ �œ�Ø�8�ô�+�� �C�á�! 
�[�Ÿ�k�� �‡�[�+�B �Ú�����B ���º�0�Ø�p �3�½�x�Œ �Õ���8�ô�+�  �8��n 
�—���k�C�[��� �B �·�Œ�ø���Œ ���8�[�¤ �—�8�Ü�Š�E ���¼�� �[���`  �¼�8�� 
�Õ���.���0 �(�.  �]�
�Œ�  �Õ�—�8�Ü�Š�E�‡�p ���Ø �ù�Œ �—�Ú�Ü��� �B �[�.�œ. 13�E3 
� �á�0�  ����  �—�¼�/�¼�Œ �œ�Õ�k�Ÿ�k�� �k�Ü�‡�C �Ú�����B ���8�Ü�‡�H 
�p� �+�p�Œ�Š �—�á�Š�I�p�Œ �Ÿ�—�á�Š�E �·�Ü �—�8�Ü�Š�E �Õ���Ø�C�`�� �ù�0�ù�0 �‡�¼�B 
�Õ� �Š�Õ�¼�Œ�Š �Õ� �Œ�3���¼�Œ ����  �õ�á �œ�Ø���Œ �Õ� �Œ�C�[�� �Ÿ�
�‡ �õ�á 
�œ�Ø���Œ �œ�8�Ÿ �5�Ä�� �Ü�ñ ���Œ���á �œ�Œ�x�����Œ�B �3�"���Ø�x�Œ �—�Ø� �0� �B 
�œ�Œ�Ü �_�0�Ø �3�½�x ���0���-�½�x �œ�Œ���Œ�B  

�Ÿ���Ú �Õ�k���C�3�¼ '�‡�]�Ú' �n�-�¤ �Õ�C�+�[�[�p ���$���p  �È�/ �—�ô�.�x�Œ 
�[�‡�]�Ø�p �œ�Õ�k�Œ�[�;�[�;�x ���
�Ž �Œ�Š �Ú�	�  �Õ���^�+�¨ �º�Š � ���¤�p 
�œ�Œ�Ü�
�‡ �—�á�0�ú �[���H�+��̀E '�����/�p �����p �=�	 �Á���n�p �Õ�‡�]�Ø�p 
�á� �$ �n�3�• �‡�[�0�D �—���Œ �œ�ù�Ç�—�`���0 �—� ���¤ �Õ�‡�]�Ø�p�Œ �—�ô���ù���p 
���_�k�¤�0�8�m�Ø�Œ �[�k���á�9 ���Œ�.�8 �œ�Õ���C�C �Ú�ô�’���B' �`���—���B4 
�����0�¼ �Ú�	�Œ�Œ �—�^�^�� �Ÿ���� � �Œ�� �œ�Œ�Ü���C�3�¼ �[�H�Œ�3  
�—�8�C� ��n���B �ù�Œ �—�1�• ���Œ ���
�ˆ�Š �Õ�n�.�ˆ�p �‡�]�Ø�p �œ�‡���Œ 
���
�Š�s�¼ �—���k�����Ÿ�k� �B �Ú�	 ���H���� �—�‡�÷�ô�0 �Ÿ�k�3�
�[�p ���ß 
�Õ�k�·�3�Ü �œ�Œ�î �[�n�-�¤ ���Š�p �Ø���k�Ü�ô�. �œ�Œ�Ü�
�‡ �[�ù���$ �Ú�n�Ø���B 
�Ü�ù�!� �E "�_�k�¤�0�8�m�Ø�Œ �Ø�� �·�Œ�ø���¹ �œ�á�ô�r �Õ�k�ô�n �œ�Œ�Ü�
�‡ �����E 
�Ø�� �‡�`�Ú�  �~�	�Ø�p�Œ �Õ���L�L�  �~�Ú�� �Ü�¢�� �‡�¼�B" �Ú���� �Õ�$���/ 
�—�Å�÷�ñ�B  

�Ú�	 �����p �œ�¥ �œ�‡�Ç�	 �‡�]�Ø�p �Õ�k�^�� �3�½�x �¤�0�8�m�Ø�•�x �~�	�—�p�Œ 
�œ�Œ�Þ�L�L�� �Õ���Ø�8�x�� �¼�8�
�¹�Š �Õ�.�6�s�¼ �~�Ú�� �—���s�¼ �����p 
�‡�¼�B �[�™�p�Û���Ø �Õ�·�Œ�ø���¼�Ø�Œ �—�`�Ø�k �¤�0�8�m�Ø�Š�p �n�-�¤ �Ÿ�—�Œ�á 
� �Ã�p �Á���p ���E�p �Õ�Å�����¼ �‡�¼�B �[�‡�Ç�	 �Á���n�p �œ�Œ�Ü �—���•�t 
�Ø���p �‡�]�Ø�p �—���‡�[�,� �Š �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �~�	�—�p�Œ ���L�L�  �6�p�x�� 
�•�.���x �‡�¼ �Õ�����Œ�B �[�—�Œ�"�,�E �—���Œ �Ü�ù�!�E �‡�]�Ø�p �œ�Œ�Ü �œ�Œ�õ�ß�Ú 
�œ�Õ�.���E �—�Œ�ý�¼ �k�I�0� �5�k�Ÿ�� �œ�Œ�Ü���[�H�� �;�Œ�¥�. �[�Õ���6�¼ 
�œ�Õ�[�C���Š �œ�Õ�[�Æ �8���
�  ̂ �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �~�	�—�p�Œ ���L�L�  �x�����x�Š 

                                                
4 �œ���Ú �Õ�k���C�3�¼�D �ô�$ 2�B 

� �Œ�  �~�	�—�p �—�Ú�3��� �E �—�Ú�Ü�����  �����p �‡�¼? �œ�¼�‡�l �ù�Œ �Ú�	 
�—�Ú�Ü��� �B �—�Œ�ß�Œ�â�t (� �Œ �—�Œ�ß�Œ�â�t?) '�‡�]�Ø�p' �Õ�3�½�x�Œ ���Œ�.�6�¹ 
�6�Ú�
�Œ �(�÷�¹�Š �8���n�¹ �3���ú�p �œ�Ø�ß�[�, ���
�Š�s�¼�Œ �Ÿ���Š�ô�2�s�¼ 
�p�Œ�]�q�x ���·�H �Ú�v�����B �Õ���Ú���[��  �Õ�k�‡�ô�, '�[�+�Ÿ�q�x�Œ' �����ù�•�p 
�·�Ü �����[�0�[�0�Š �(�÷�¹ �`�����q�x �Õ�ô�\�Š �p�Œ�]�l�Œ �[�õ���[�n�s�¼�Š 
�[�Å�à�Ø�s�¼ ��Ø�ô�• �[���
�0  �Ú�8���H�Œ �6�Ú�
�Œ �œ�8���›���Œ �œ�Õ�·���Ý 
�Ø���p �D���0 ���E�p �—�Ú�Ü��� �B �Õ�€��Š ���`�.�n�s�¼�Œ �—���3�k�¼ 
�—���[�0�`�+�¼ �Ø�ô�•�p�Œ �Œ�º�Ú �œ�ù�Ç�—�`���0 �œ�Œ�Ü�^�+�¢�s�¼ �œ�Õ�I���, 
�~�	�—�p�Œ �œ�Õ�k�ß�.�, �Ø���l ���E�p �—�Ú�Ü��� �B ���Œ�  �¤�0�8�m�Ø�Œ 
�Ÿ�~�	�—�p �.�k�Š �œ�8�¡�!�p �á�+�8 �Õ���ß �—�Ú�
�Œ� �B �Ø�� �‡�`�Ú�  
�~�	�Ø�p�Œ �Õ���L�L�  �~�Ú�� �Ü�¢�� �‡�¼�B" �����p �ù�Œ �@�Œ�ô�� �`�v �6�Ú�
�Œ 
�—�6�x �p� �	�0�p�  �‡�¼�B 

�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �~�	�—�p�Œ �Õ� �p�÷�.���¼�Š �.�k�Š�Œ �Õ� �p�L�L���¼ �Ü�ù�! 
�[�Å���‡�’ '�‡�]�Ø�p' �.�Œ���Ê�Ø �6�Ú�
�Œ �¤�0�8�m�Ø�•�x �Ã���p �Ã���p �[���Œ�.�8 
�H�Ý�8 �Õ�k�!�� �ˆ�1 �[���•�0�Š �F���Œ �[�����0���0  ���n�Å�Ê�Œ �5�������Ý  
�‡�¼�B �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �~�	�—�p�Œ �Õ� �p�L�L���¼ �[�‡�]�Ø�p �Ÿ�
�‡ �‡�]�Ø�p 
���Œ�.�8 �H�Ý�8 �Š�s�¼ �����p �‡�¼? �œ�Œ�Ü�Ç�	 �Ø�� �^�����8�k�º�� �Õ���‡�ô�, 
�Õ�8�Œ�3�Š �Œ�ù�ù�1�x �Õ�Å���Š�x�Œ�Œ '�‡�]�Ø�p' �Ÿ�8�3�. �—�8�.�Œ���+�¼ �
�.  
�Õ���Ø�8�[�+�H�4 �Õ���
�Š�s�¼ �õ�ß�p �C���� �—�Ú� �3���Œ�B '�‡�]�Ø�l' 
�Õ���Ø�Ü�0�õ�p�Œ �¢���·�D �Õ���$�/�l �k���Œ�F�E �œ�Œ�î ���H ���
�Œ 
�Õ���^�s�¼� �B �‡�]�Ø�p �[���$���3  �H�Ý�8 �¼�8�� �5�n�Ö �~�	�—�p�Œ �5�·�H�4 
�œ�Œ�î �~�	�—�p�Œ �Õ���L�L���Ø �~�Ú�� �5�
�ˆ �—�Ú�Ü��� �B �‡�]�Ú �‡�Œ 
�Ÿ�����l  �—�Œ�á�  �Õ�·�C�6�Š �Õ�k�ù�6�$ �F�� �Õ�����[�p �Õ�Ç�	 �Å���Œ �p�Œ�]�p 
�Õ���Ø�6�Õ�Œ �œ�¼�‡�p�  �~�	�—�p �Ÿ�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Š �Ÿ�Õ�¤���� �¼�8�� 
�k���.�0�ú �Õ�·�
 �Ø�8���8���º���B �8�� �~�	�—�p �—�����Š�ô�.�s�¼ �ù�Œ 
�~�	�—�p �Õ���  �����p �‡�¼ �`���Œ �—�Œ�6�p�B  

�Ú�	�Œ�Œ �œ�¼�‡�p �6�Š�8�k�¼���¼ �Õ�C�+�Œ �¢���Œ �œ�ô�+�������B �[�ù���  �Ú���Œ 
�[�õ�^�›�E �[�o���e�Ò�Œ �Ú���Œ �·�Ú�  �[�8���¤�E �Õ���‡�ô�+�¼ '�p�Œ�]�p' 
�[����  �Õ���6�¢�p�E �Õ���>�ô�0�E ���0� �9 �Õ���¼�
�p�E �Õ�e�È�E �Õ�[�0 
���Ÿ�.�p�E �Õ�k�.�. ���Š�á�E ���ñ �Õ���¼���á�E ���¡�Š �Õ���ù�È�p�E �Õ�(���
�Œ 
���ù�•�p�E �Õ���C�^�p�E �Õ� � ̂ �H�� �‡�¼�B �Ú�� �
�Ž�� �·�Œ�ø���B �Ú�	 �
�‡ 
�H�á�8�Š�E �Ú�	 �
�‡ ���8�C���B �~�	�—�p �—�Ú�·�C�8� �B �¼�8�� �—�Ú�.�k�@� �D 
�Õ�8���¤ �D���0 �Ú�‡�ô�.���B �Õ�Å���Š�x�Œ �3�‡�3 �‡�]�Ø�p '�ú�0�3 �—�Ú���
� �D 
�—�p�8�õ' �`���¼ �¤�0�8�m�Ø�•�x �Õ�¼�� �º�Š �œ�Œ�ß�Ú���,�Š �œ�Œ�ß�Ú�������Ý  
�Õ���Ø�3�Œ�/ �Õ�3���  �`�v �3�^�¡�½�x �Š�s�¼�B �[���Ê. 13�E10-15 �3���  
�6�Ú�•�0 �3���  �œ�Ø�� �8�����3�`�  �Õ�k�Š�ô�+�¼ �Õ�‡�]�Ö �F�� �Ÿ�Ç�	 
�Õ�����6�3�� �‡�¼�B 

�3���  �6�Ú�•�0�E �3���  �œ�Ø�� ���Ê�_�Œ �—�n�����º���Š�D �—�Œ�Ý�  �3�¼ �H���0 
�5�#�.�E �œ�‡�
�E �ô��� ̂ �[�����[�p ���F  �Ú���0�õ�n���Š�B �ô��� ̂ �[�����[�p 
���F  �������0�õ�p �3�½�x�E �Ú�·�á�F�� �[���s�¼�B �Õ���Ø�3���  �Ê�Š�` 
�Ú�Å�Œ�^���E �n���H�  �Õ�[�+�â �á�Œ�÷�Ú �Ú�·�á�F���E �¾�¼�� �‡�1�8�  
�Ú�3�‡�
���C�º���B �œ�‡�
�E �ù�Œ�\ �[�·�Ü�C �ö�É�E �Õ���+�÷�x���p ���F  �·�à�p 
�—��? �—�Ú���—�x��� �Œ? �8���Ç�	 �ø�n �œ�ù�Ç�—�`���0 �œ�Œ�Þ�	 �Ú�����F 
�[���Á�o �[�¾�¼�� �‡�1�8 �œ�3�‡�
���C�º�����E �Ø���1�¼�  �Å�Œ�á �[�N�
�Ù 
�Õ���Ø�3���  �Ê�Š�`�E �[���Á�o�  �n���H �Õ�[�+�â �á�Œ�÷�Ú �Ú�·�0�ß���B �ô���^�  
�[�����[�p ���F  �Õ���+�÷�x���p�Œ �H���0 �—�.�0�6���� �·�Ü � �á�0�  
�œ�����º�����E ���#�+�l�  �Ú�n�Ø���B �œ�0�4�  �Ú�Š�ß�� �[���¢�Ÿ���  
�p���1���x�� �œ�‹�  �œ�ù�Ç�—�`���0 �œ�Œ�Ü �
�Œ�� �n�¼�F���x���B ���Á�o�Œ�  
�[�ù�Œ�\ ���Ú �ô���^�  �[�����[�p ���F  �[���+�õ�p ���Ú �œ�.�$������ �œ�‹� �E 
�ù�Œ�\�Š ���.�ö�½�t �Õ���  �œ���x�„�����B 

�ô��� ̂ �·�Ú�  ���á  �6�Ú�•�0 �[���F  ��� �+�ù �Ú�v����? (�·�Ú�  �ô���^�Š 
���á  �œ�Š ���F  �����n�¼�D�E) �5���Œ�q �[�����[�p �—�;�º ���ù�+�3 
�Ú�v����? �[�p�¤�¤�� �Ú�v�����B �ù�Œ �Ø � �0�ö�p �ö�É�Ø�¹ �`�v �‡�¼�B �n���H 
���‡�F�F�p �[�‡�[�+�^�s�¼ �Õ�`���Ú �œ�Š �Õ�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �Å���Š�p�  �œ�Œ�¨�E 
�œ�Œ�Þ���  �[�n�-�¤ �¼�8�� �[�n�Ö ���‡�F�F�q�x �¼�8�� �[�·�Œ�ø���Š �[�H�á�8�Š 
�k�ù�^�0 ���Ú �Ø���k�¥�+ �p� �	�0�p �5�3�� �—���n�Õ� �B �[�™�Û�8�Ø�8 �·�Ú�  
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�[�‡�	� �Ø �Å���Œ �8���‡�[�+�¼ ���‡�F�F�p �`�Š���Œ�E �·�Ú�  ���Œ�.�8 �H�Ý�8 
�[�·�+�Ü�[�p �Õ���º�0�Ø�p �Å���Œ �8���‡�[�+�¼ �`�Š�Ú�E �·�Ú�  �[�k���á�9�¼ 
�Å���Œ�E �·�Ú�  �Õ�n���D �Õ���‡�F�F�p �Å���Š�p �8�����^���p�E �·�Ú�  �8�� 
�—�ô�.�x�Œ �Õ���ì���-�Ø �Õ�·�Œ�ø�� �—�Ê���. �Å���Š�p �`�Œ���+� �0 �—�ô���÷�Û�t 
���á  �[�����¼ ���F  �œ�Œ�ß�����+�õ ���8�k�º�� �—�Ú�6�‡�Œ� �B 

�[���$���3  �H�Ý�8 �¼�8�� �Õ� �Š�ô�’�s�¼ �‡�]�Ø�p �F���Œ �5�ô���� �œ�Œ�î �·�Ü 
���á�+�¤ �3�¼�Œ ���0�k�¼ �Ø�Œ�Œ �3�¼ �5�ô�����E �·�Ú�  �Õ�—�^�p�E �Õ�—�Ø�p�Š 
�Õ� �Œ�ñ���p �8�  �œ�Õ���, '�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �
�Ú�E ���¤ �‡�	' �5�^�� 
�—�Ú�Ü��� �B �[�‡�ô�.�x�Œ ���Ú�E �Ú�	�E '�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼' �Õ�����¼ 
�—���.�0 �m. �] . �ò�<�º�Š ���3��  �Õ�Å���Š�x�Œ �‡�]�Ø�p �‡�Œ �^�Û�x 
�œ�Œ�Þ���,�[�p �Õ���Ø�Ü�1�3�,�p �F�� �‡�¼�B �F�� �[�.�4 � �Œ�  �x�ù�0 
�Õ���[�p� �D �[�`���Ú �¡�ß�Œ �6���›���E �›���Ø�8 �œ�Š �›���6�Ã 
�k���0�k�¼�[�n���B �Õ�9� �9�Œ �·���ò�x�  �����—� �Œ �œ�Œ�Þ�	 ���0�k�º���B 
���7 �  �k���0�r�� �ù�Œ �[�œ�ù�Ç�—�`���0 �^�-�Ø�‡�p �‡�¼ �Õ���n�·�C�¼�D 
�[�k���Ú �Ÿ�!�k �[�„�� �[�Å�ß�ù�  �œ�Š �[�™�Ø�4 ���"���3�p�E '�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 
�^�-�Ø ���7 ' �‡�[�0 �����-�Ø�¼�B �‡�ô�0 �ù�Œ�E �—�Œ�á�Œ �3�¼ �œ�Œ�Ü ���Ã�+�ù 
�—�á�0�ú '�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼' �����p �����¼�Œ �·�Ú�  �.�8�Œ �Ÿ�Ç�Ø �Ø�‡�3 
���á�+�ù ���
�ˆ  �—�Ú�Å�Œ�÷�Œ�B �œ�Œ�Þ�	 �Ø���¼ �Õ���[������ �·�Ú�  
�Õ���·�.�+�á �k�ù�^�0 �Õ�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �·�Ú�  �Õ�¤�0�8�m�Ø�•�x �L�Œ�L 
�—�Ú�Ü��� �B �Ú�	 ���+�ù �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �����o �Õ�k���C�3 �5�
�Œ (1�	�! . 6�E
11 �œ�Š 2�	�! . 3�E16-17) �[�k���Ú �����k�’�¼�E �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ 
�3� � �Š ���[�ú �(�.  ����  �Õ�k�Å�÷�ì �Ú�
�Œ �Å�Œ�á�E �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���Œ�.�8 
�Ø���[�p ���$���3  ����  ���p� �	�0�p�Š ���k�ù�&�$ ���`�Œ�  �����H�Š�p 
�[�$�á�H�  �����¼ � �¤�0 �Ü�ù�! �Ú���H�����B �Ú�����B �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ 
�����p �Õ�¤�0�8�m�Ø�Œ �����-�Ø �œ�Œ�î �Õ'�‡�]�Ø�p' ���Ã�+�ù �—�Ú�Ü��� �B 

�Ú�	 �Ÿ���Ú �Ø�‡�[�`�‡�¼ �Á�Ú�‡�p ��'�‡�]�Ö' �Õ�k�ô�������p ���+�ï �‡�ô�0 �œ�¼�‡�p 
�‡�¼ �]�^�� � �Œ�� � �Œ ��
�Œ �Ú�x����? �[�õ�^�›�¼ �¼�8�� �Õ���Ü�+�õ 
���H� �8 � �Œ�á�0 �‡�¼? �����l�Œ�  �œ�Œ�Ú�B 

 

�é�W�à? 
� �Œ�� �Ÿ�‡�Ç�	 �—�Œ�Ý ��
�Œ �Ú�x�����D �—�Œ�Ü�’�E �Ÿ�3�½�t �÷�0 �C���n 
�����6���0  ��•�0 �Ú�x�����B �����k�’�E �3�½�t �œ�‡�0�4 �6�Ø�¼�D �[�C���n 
�·�Ú�  �[����  �3�¼ �[� ��  �Ø�¼�F�s�º���B �)�8�k�’�E �Ø���k�����Ü �0�I �Õ���Ü 
�8�‡ ���\�Š�¹ �Õ�—�œ� �1 ���Œ�[� ̀ �x���n ��•�+�¼ �Ú�x�����B �[�8�‡ ���\�Š 
�p� �	�0�p �L�Œ�L telepathy �Ú�^�����B �Ú�	�Œ�Œ �F�� �œ�Ç�� �—�`�.�0�w�¼ 
�����3�B �Ÿ�����p �Õ�ù�-�¤ �F���p �Õ�k�#�. �‡�¼�D �2
Ë���0 (�o��) �Ÿ�,�H�E 
�Ÿ�0�C�p �����p �5�
�Œ �Œ����� �" (�9�q�8) �Ú�	�’�¼ �—�Œ�á �Õ�—���0�’ �—�v 
�F�� �Õ���¼� �D �[���H�� �8���p�Œ�E �œ�¼�C�p�Œ�E ��� � �á�Œ ��� �I  �Õ�Ø�Å 
�F�� �‡�¼�B  

�o���9�m �[�k��� �â �Õ�n�·�D ���8���1�x�Œ �6�Ú���C�  �Ÿ�—�Œ�á �3�¼ Psi 
�·�Ú�  parapsychology �œ�Š mind reading �[�����p  ���Œ�ô�á �Ÿ�0�C�p 
�Õ�œ�¼�C�p�Œ�E �Õ�8���p�Œ�Š �Õ��� � �á ���+�ï�Œ ���¼�3�á �����p �‡�¼�B �Ú�	 
�Å���Š�¹�‡�p�Œ �Ú���[�8 �œ�Œ�î �Ÿ���Œ�I�� �÷�0 �Õ�k�I�.�•�Š �—�÷�Œ�Œ�n�¹ �—�#�.�0 
�Ø���[�p�  �‡�¼�B � �¤�Œ�Ø�l� �E �—�Œ�á ���Œ�  �3�¼ �8�� ����  ���Œ�  �3�¼ 
�Õ�k�Å�+�Å�+ ���+�ï �Ÿ���ß �œ�Œ�Ü���n�.�8 �‡�ô�0 �œ�Œ�Ü���Ø�3�8 1�I�1. 2�E11 
�œ�Œ�Þ�	 �[�����p �Ú�‡�ù�+�Š���D �[�œ�0�4 �¼�8�� �¢���¼ �Ÿ�3�¼ ���Œ�.�8 �[�C�0 
���3�¼ �Ø���¼�Œ �Õ���Ø�¼�H �3�¼ ���Œ �‡�¼? �œ�Œ�Þ���  �Ü�ù�! 
�Ÿ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���Œ�.�8 �[�C�0 ���œ�ù�Ç�—�`���0 �Ø���¼�Œ ���Œ�  
�—�Ø�¼�H� �B �Ú�����B �œ�ù�Ç�—�`���0 ��Ø�6�¼�H�8 �—�Ú�x��� ? �Õ���� ���Ø�G 
��‡�& �Ú�x�����D �·�Ü�Ç�	�’�¼ �œ�����6�����B �ù�Œ ���Œ�C�[���¼ �Õ�k�ô�\ �����p 
�p���� �H �œ�¼�‡�q�x �—�Œ�á �3�¼ �Õ�����¼�Œ �—�Ã� �1�—�¹ ���Œ�‡�p ����Å�`�0 
�—�����v���Š �œ�ù�Ç�—�`���0 �Õ�3�¼�Œ �ô���Š �[���á�+�¤ ���Ú �Õ���Ø�Ê�+�Ÿ�0�¤ 
�—� ���¤ �—�����
� ̂�Š�s�¼�B  

�—�.�k�’�E �Ÿ�—�÷�Œ�Œ�p �Õ���‡�� �8�� �3�½�t �[�����ˆ  �Õ���·�H �x���n ��
 �Œ 
�Ú�x�����B �Ú�	 �Ÿ���Ú �Ÿ�k���C�3�¼ �Ÿ�)�8�k�’�¼ �÷�0 �Õ���C�.�+�` �‡�¼�B 
�3�Ú�
�Œ �œ�¼�C�l �¼�4�Œ �Ú���Œ �œ�Œ�î �8�� �3�½�x �Õ���Ø�¼�C�¼ �œ�¼�C�p 
�—���¼�B �Ú�	�Œ�Œ �œ�¼�C�p �[�—�Œ�á ���Œ�ô�á �·�Ú�  �[���� �E �[�C���n �·�Ú�  
�Õ���Œ�.�8 �H�Ý�8 �œ�¼�C�p �—�8���8�� ��;��  �]�x��  ���8�ô�+�  �Õ���[�p� �B 
�[�k���Ú �3�Ú�
�Œ �œ�Ø�8���3�� �Õ���Ø�C�0�^�s�¼�Œ �;�C��x �[�¼�á �º�÷ 
�Õ���ô�Æ �¤�0�8�m�Ø�•�x �Õ�[�Æ�[�p �ö�É ���Ú �Ü�0�3�Š���B �Ú�	 �Ÿ�
�‡ �[�_�k 
�¤�0�8�m�Ø�Œ �¼�8�� �[���á�+�¤ ���Ú �œ�Õ�#�. �Ø�� �—�÷�Œ�Œ�n�¹ �—�#�.�0 ���•�,  
��8�k�º���  ��Ø�8�Ü�‡�ù���  �Ú�ô�^���B ��•�0 �œ�Œ�Ü���Ú�x�� ���ô���p 
�·�Ú�  �—�Ú�•�0�  �`��  ���Ü� �Ü�  �Õ�º�€�‡�p �‡�¼�B �Ú�	 �œ�Œ�Ü���
�Œ 
�—�8�C�á�! �k�‡�ù�1�Š���Š �—�Ø�8�Ü�Œ�H� �B  

�—� �8�k�’ �`�Ù �Õ���Œ�.�8 �H�Ý�8 �—�#�.�0 �‡�¼ �—����� � �B � �¤�Œ�Ø�p 
�—���”�B �Ÿ�_�p �_�p �œ�Õ�Ë�, �Ÿ���Œ�I�� �Ø���k�Š�‡�3 �(�.  �Õ���#�,�Š �[�Ç�	 
�Õ���k�ß�Ü�, �Õ�[�Æ�[�p �Å���Œ ���Ú �Ü�0�3�Š���B �Ÿ�‡�Ç�	 �Å�º�- �Å�÷�]�½�x 
�Õ�k�3�[�3�\ ���+�ï�½�x ��'�‡�]�Ø�l' �œ�Õ�C�+�\ �Œ�ù�0�p �Õ�k�‡�ô�+�^�s�¼�Š 
�Ÿ���á�+�¤ �Õ�n�·�ì�^�s�¼ �ö�É�Ø�p �[�—�ô�.�x�Œ�  �[� �Ã�.�\�  �Á���  �•�+�¼ 
�Ø�¼�F���B �—�Œ�·�Š�[�á�B �[�Ç�	 �Å���Œ �Õ� �Œ�3���s�¼�Œ�Š �Õ� �Š�Ø�s�¼�Œ 
� ���¤�q�x ����  �Õ���Œ�.�8 �H�Ý�8 �(�.�½�x �Š�s�¼ �`���Œ �Ÿ�Ü� �Ü� �Œ 
�3�½�x �¤�0�8�p�Š �—�8�‡�8�k�¼ �·�Ü �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �¼�8�� �Ø�8�ô�\�p ���Œ�I�� 
�¼�8�� �œ�Œ�ô�^���Œ�B  

�Ú�	 �Ÿ���Ú �Ø�Õ�‡�¼ �Á�Ú�‡�p �—�#�.�0 �o���9�m�Ø�¹�Š ���Œ�I���¹ �œ�Œ�î 
���$���3  �H�Ý�6�¹ �—�Ú�Ü��� �B ���$���3  �H�Ý�8 �Õ� �Œ���á�[�p�Œ�E 
�Õ� �Š�ô���ù���[�p�Œ �.�0 �Õ�k�������Œ ���$���3  �‡�¼�B �—�ô���ù���p � �Œ 
��� �3��  �œ�Œ�ß���[�p �Õ� �Š�¼�C�¼ �C�á���¼�Œ �Ø�ô���ô���p�Œ �‡�]�Ø�p�Š 
���º�0�Ø�p (�[�F�� �¼�8�� �Õ�k�"�/�p�Œ �����o �‡�¼) �—�ô���ù���p �����¤  
�[�������Ÿ�p  �‡�¼�B �È�/ ���7�Š �6���›��  �·�Ú�  ���¼���8�Š �[�0�Š�^�8 �È�/ 
�]�•�,  �Õ�^���@ �8�  �ô�`�+ �ö�Û�0�ö�8�E �Õ�^���@ �·�Œ�á�  �ô�`�+ �¤�0�8�q�8 
�œ�Ø�� �—�Ø�2�Æ� �B �Õ�—�ô���ù���n�s�¼ �p� �+�p�Š �À���� �Õ�k�ô���� �‡�¼�Š 
�œ�Œ�Þ�	 �—�Ú�C��� �Ý� �B 

�·�Ü�Ç�	 '�‡�]�Ú' �8�Œ���
 �ù�Œ�E �œ�Œ�ù�ß �‡�ô�1�x�Œ �Ú�‡�ù�+�Š���B �œ�‡�Ç�	�Œ 
�Õ�3�½�x � �8�	�1�x �8�����Ø�¼�H�[�p � �Œ�� �5�Š�ô�0 �—���ô�\ �Ø�� �ß���Š 
���+�ï �œ�Œ�Ü���3���¼  �Ú�‡�ù�+�Š���B �·�Ü�Ç�	 �—�6�` �Ÿ�n�x �œ�����6�����B 
�Ú�	 �`�v �6�Ú�
�Œ "�[�%�  �'���l  ���¢�Ÿ�� �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �����—�¤ �Õ�
� ̂
�3�½�x �Ú���ù�\�n���B" '���� �—�¤ �Õ�
� ̂ �3�½�x' �����p � �Œ�á�0�‡�¼? 
�—���ô�����¼� �B �3�½�t �����—�¤ �
�‡�º��? �·�Ú�8 �����œ�¤�l �3�½�x �
�‡�º��? 
�·�Ú�8 �Ú�	 �—�^�^�� �Õ�3�½�t�Œ �����¢� �‡�p �[�—�÷�• �����Š�ô�0 �‡�¼? �—�ô������ 
�ù�Œ �œ�Œ�Ü�Ç�Ø �—�Ú���8��� �B  

����p ����p �Å���” �3�Á�p �—�¢�^�] �—�Œ�á �3�¼ �]�Ø�‡�8 ���—�Œ�á �Á���p �Ø�	�� �3�p�3�p 
�[�3���Œ �œ�Ø���
 �Ú���ù�[�” �‡�[�0�B �Ø�Œ�Œ �3�¼ �œ�í�Œ �œ�Œ�î �—�¢���Œ �—���Ú�  �‡�[�0�B 
�[���ì���-�Ø �3�!�Œ �	���  �Ú���8���” �‡�[�0�B �„�� �ù�Œ �[�œ�0�ù�� �œ�¼�Œ �œ�Œ�Ü�
�‡ 
�Ø�+�÷�ô��� �p ���ù�_ �Ÿ�œ�í �Ÿ�[���� �[�„�� �¼�� �œ���
�Š �—�ô�6 �‡�[�0�B �Ø �œ�ñ �[�È 
�Õ�0���` �Å���‹ �Ø�����Œ�  �œ�0�ß�n �.�4 �œ�Ø�ú�+�3�” �Õ�0���` �Å���‹�Œ �—�>�ù�1�’���B  

�Ú�����B �œ�í �`�v �Õ���n�Ú �3�¼ �����p � �Œ�á�0 �‡�¼? �Ú�	 �‡�ô�0 �3�¼ 
�^�Ú�
�Œ�8? �3�¼ ���
�ˆ  �[� �Œ �Ú�n�·�F��? �Ú�	 ��5 �Á���n�p �Õ�
�‡ �‡�¼�B5 
�Õ���Œ ���
�ˆ  �Õ���Ú�n�·�H �œ�ñ �8���C�+�[ �Õ�C�+�[�¼ �‡�ô�0 �[����  �Õ�ø�n �‡�¼ 
�k�`��  ���[���p �—���[�p?  

�Ú�	 �Ÿ���Ú�n�Ú �œ�ñ ���`���p  �Õ�Å���Š�x�Œ�  �p�¤�¤���’ � ���¤�n�¹ � �6�� 
�‡�¼�B �Ÿ���á�+�¤ ���Ú � �Œ�  �‡�ô�0 �Ú�H�+�`�E �Ú�	 �Õ���Œ �p� �	�0�p �‡�¼? 
�Ÿ�Õ�p �Õ���‡�� �‡�¼? �Ø�C�[���¼ �œ�ñ �Õ���Œ �‡�¼? �6�Ú�^�� �œ�ñ �`�v �n�Ú�q 
�p� �	�0�l �����E ��� � �Ý  ����  �—�.�3 �Õ���Ü�0�ù�[�p �Å���Œ ���Ú 
�Ü�0�3�Š���B �3�½�x �Ÿ���á�+�¤ ���Ú �Õ���‡�ô�+�¼�Œ �p�Œ�]�p ����  �œ�Õ�[�� 
���ù�6�p�Œ �k�Ø�Ú�Å�¼�n���B ���ù�6�n�s�¼�Œ�  �Õ� �ù�\ �œ�¼�‡�p�‡�p 

                                                
5 �œ���Ú �Õ�k���C�3�¼�D �ô�$ 5�B �œ�Œ�Þ��� �E 
http://www.prophetbelay.com/index.php/about-us/about-prophet-belay 
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�D���0 �S�Q - ���÷�]�p �J�=�	 �O �Á���k � ���+�p APRIL 2015 

���+�÷�ô�� �œ�Ø�Ü�+�õ �Š�s�¼�B ���n�Õ�p �Ø���[�p �‡�ô�0�E �Õ���Ø�C�`���¼ �œ�ñ 
�œ�ñ ���
�ˆ  �6�Ú�
�Œ �Õ���Œ �œ�ñ ���
�ˆ  �‡�¼�B �p� �	�0�p �`�v �6�Ú�
�Œ 
�Õ���Œ �p� �	�0�p �‡�¼? �Ÿ�3�¼�Š �Ÿ�o���e�Ò�Œ �Õ�k�¥�+�ì �‡�¼? �·�Ú�8 
�Õ���$���3 �H�Ý�8 �‡�¼? � �Œ�� �Õ�p �‡�¼? �Õ�����¼ �‡�¼�B ���á�+�  ���Ú 
�6�Ú�
�Œ �Ÿ���÷�+�ï�¼ �[�„�� �Ø���¼ ���Œ �‡�¼? �`��  �����Õ�H �—�õ�� 
�Ü�1�0�‡�p �—�Ú�Ü��� �B ���‡�Ç�	 ���Ø�G�½�x �����8  ���•�0 �—���[�p�B 

�[�Ç�	 �Å���Œ �Õ�!�k �3�¼�Œ �Õ���Ø�Š�ù�0�Œ �·�Ú�  �Õ�!�k �3�¼ �����8  
�Õ���3���¼�Œ �—�ô���÷�Ú �`�Œ�3�� � �Œ �œ�Œ�� �Ú�
�Œ? �œ�0�ù���’ �‡�” �[�E 
�Õ���$���3 �H�Ý�8 �œ�¼�C�p �^�Ú�•�+�Œ�  �œ�Œ�¨ �`�Æ�½�v�x�Œ�E '�Ú�	�� 
���n�Œ �6�]�‡�p �‡�¼ �œ�Œ�î ����  � �Œ �Ú�
�Š��?' �œ�Œ�����Œ�B �Å�ß. 18 �¼�8�� 
�Ø���¼ �—�8���k�’� �E ���k�k�’� �E �[�á�ù� �p �Õ�����‡�N��� �E 
���Š�3�8�p�Œ�  �Õ�����.�E ���Œ�L�Ú� �E ���n�Œ �6�]�  �[�—�Œ�k �Å�Œ�á 
�—�Ú�ô�”�B �Õ�����¼ �F�� �6�Ú�n�3�[�Œ �—�Ú�C�0� �B �Ú�	 '�‡�]�Ú' �Õ�!�k 
�3�¼�Œ�  �¢�Š�ô�+�Š �Õ�!�k�¼ �3�¼�  �Ÿ�k�Š�ô�+�¼�Š �����8  �Ÿ�3���¼�8? ����  
�7�p�Œ �·�Ü ���á�+�¤ �—�¼���q �Ÿ�k�Š�ô�+�¼ �Ü�ù�! �Ú�	 �Ú�C�‡���^���D 

�‡�]�Ú �[���Ú�A- �����  �Å���á�@�Œ �—�Õ���B �ß�Œ�›�� �Ú�^�����B �œ�0�4�  �k���6�6�Ú �	���  
�—���[�p�B 

�7�m�l�A-�—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ 
�‡�]�Ú �[���Ú�A- �[���Œ�.�8 �6���ˆ�Œ �Å���G �·�Ü ���”�n  �¤�3���@ �ô�^���B �Õ�^���_�p�@�Œ �4�q 

�—�Õ���B �Õ�^���_�p�@ �4�q �Õ���ô�•�¼ �[���”�n  �—���÷�@ �—���ô�` �‡�¼�B 
�7�m�l�A-�—�½�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�¼ �3� �  �p�¤�¤�� �‡�¼�B 
�‡�]�Ú �[���Ú�A- �Ø�Œ�Œ �Õ�^���_�p�@�Œ �4�q�ù�.�3 �—�‡�÷�ô�0� �p�B ‹‹�—�Œ�k �Õ�p �‡�¼ �Ø���«�¼?›› 

�—��� �p�B �œ�0�4� �œ�Œ�Þ�	 �5�� �����3���” ‹‹�œ�‹ �œ�¥ �!�v���� ›› �—���”�B 
 
���n�Œ�Œ ���‡�÷�ô�0 �Õ���x�� ���Œ �‡�¼? �[���Œ�.�4 �Å���I �‡�¼ �·�Ü ���”�n  
�¤�3�� �Õ�ô�^�¼�Š �4�q�¼�Œ �·�Ú�  ���l�Œ �Õ���Ø�Š�ù�+�¼ �[���Œ�.�8 
�Ú���8�����D �[�(�÷ �6�Ú�
�Œ�B ���w�  �Õ�!�k �8�����Ú�Š�ô�0 �[�·�+�C�p�Š 
���8�n�·�p �Õ�k�#�. �3�/� �E '�œ�‹ �œ�¥ �!�v���� ' �—�Ú��� �B ���Ú�·�p 
�Õ�����¼ �ù�¿�Ê ���ì���-�Ø�¼�  ̂ �—�Ú�!�p� �Š ���p  �k�`�� �  � ���.  
�—�Ú�x��� �B �Ú�	 �8�Ã�� �k�Š�ô�+ �����p �k�—� �+ ���0�Ø�  �¼�8�� �œ�Œ�ß���¼�E 
�Õ���0�Ø�  �8�Ã�� �á� �$ �—�¼���n �k�Š�ô�+�x�E �—���C�3�x�E �Ü���x 
�œ�Œ�Ü���^���¼ �Ÿ�k�+�p�  �Õ�·�+�Ü �‡�ô�0 �¼�8�� ���Ê�C�� �‡�¼�B �·�+�C�l 
�¢���k�Š�ô�+ �Ü�ù�! �Õ�!�k�¼ �3�¼ '�k�Š�ù�1�n�� ' �����p �‡�¼�B �Ú�	 ���n�Œ�Œ 
���‡�÷�ô�0 �Ÿ�—�÷�Œ�Œ�p �÷�0 �Õ�k�I�.�• ���
�ˆ�Œ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �F�� �[�ù���$ 
�Õ���Ø�8�k� �+�¼�Š �Ÿ�q�  �œ�Œ�ß�Ú�Ü�+�ù �Õ�k�Ÿ���Ÿ���¼ ���n�Œ �6�]�‡�p 
�‡�¼�B �œ�Œ�Ü�Ç�	 �Ø�� �‡�ô�1�x�Œ �[�ù���$ �Õ���Š�ô�0 �3�¼�Œ '�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 
�3�¼' �œ�Ø�� ���!�¢�;�p�Œ � �Œ �Ú���n��? �Ú�	 �œ�¥ ��Ø�8�Ü�‡�ù���Š 
��Ø�8���+���0 �Õ�k�ô�^�¼ �õ�ß�Ú �‡�¼�B �Ú�	 �Õ�3�½�x�Œ �8� �Š � �8�	�0 
�Õ���Ø�¼�H ���n�Œ�Œ�  �Õ���Ø�Š�ù�0 '�‡�]�Ú' � �Œ�� � �Œ�á�0 �‡�¼? 

�k�Š�÷�-�¼ �[�k�Ü�+�ô���p �F�� �����Ú�H ���Ú �Ú�	 �Õ�8�½�x � �8�	�0 �œ�Œ�à�p 
�œ�Œ�Ü���n�·�C�¼ �5�Š�ô�0�E �—�Œ�ß�Œ�á �ö�É �á� �$ �œ�Œ�Ü���3���E �—�Œ�ß�Œ�Ý 
�á� �$ �[�ò�1 �Õ���3���¼�E �����¼ �[���\  �Õ���3���¼ ���
�ˆ�Œ �Ÿ�Å�+�Å�+ 
�[�„���E  

�����’�¼ �ù�Œ �[�
�  �[�—�`�È�’�¼ �Õ���‡�ù�+�” �—���ô�_ �ß���Š �I�!  �‡�¼�B �[�D���o ���¤ 
�Õ���I�  �ß���Š �—���D �[�
� �E ���Á�È�¼ �[�
�  �‡�¼ �Ü�8 �Õ�����¼�D �œ�Š�E �—�Œ�ß�Œ�á 
�ö�É �œ�.�4 �œ�Œ�p�Œ �—�Ø��� �” �����[��  �œ�.���÷���� �œ�Œ�Ü�Ç�	! �ù�Œ �—���x��� �B �œ�4 
�5���á �‡�¼ � ���Ü�¼�D �Ÿ�0�o �5���á �œ���ß���� �œ�Ÿ�k���º�����D �ú�‹ ���Ú �Ú�I�����D �3�¼ 
�—�8�����w �—���Œ �����¤�p �8�Š�ô�0 �—���Œ �—���ô�_ �I�!  �‡�¼ ���‡�ù�+�”�D ����  ���+�ï 
�Ø�·�.���’���B  

�`�����B 6  �Ú�	 ����  ���+�ï �Õ���3�� �[�D���l ���¤ �Õ�
�‡ �ß���Š 
�Ÿ�ß���Š�‡�l�Š ����  ���+�ï �Õ���Ø�·�. �Ÿ���
�ˆ �[�C�0 ���Œ�‡�l �·�Ú�  
� �Œ�‡�l �—���k�‡�ô�+� �B �Ú�	 �ß���Š �Õ�k�^���¼ ���Œ �·�Ú�  � �Œ�á�0�Œ �‡�¼? 
�Õ�Ü���Š�¼ ���Œ�‡�p �k���Ú�I �Ø�¼�F��? �Ú�	 �‡�ô�0 � �Œ�‡�l �����Õ�H�Š �Ÿ�F�� 
�—�Œ�"�0 ���.�k�@ �Õ���[�p� ? �·�Ú�8 �¤�0�8�m�Ø�Œ ����  �Õ���
�‡�¼�Œ � ���¤�p�Š 

                                                
6 https://www.youtube.com/watch?v=3-cUGeqeiFs 

� �p���p ����  �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �—�#�.�0 �‡�¼ �`��  �œ�í �œ�8�¡�F���� 
�œ�Ø���[���[ �[�Õ�º�	�‡�p �`�v ���ù�÷�p �—���[�p? 

�C�Ü�  �`�Ù �œ�Œ�ß��� �p�E �[���$���3  �H�Ý�8 �¼�8�� �Õ�C�Ü���p �H�Ý�6�Œ 
�—�ô���ù���¼ �Õ���Ý�[�p�Œ �.�0 �k�Ÿ�p���Œ �œ�Œ�á�Š�ô���ù�� �.�0 �C�á�Ü�¼���Š���B 
�œ�Œ�Þ�	 �Ø�� �‡�ô�0 �Ÿ���$���3 �H�Ý�8 �‡�]�Ø�p �¼�8�� �����Œ �œ�Õ�n�Õ �Õ�Å���á�Š 
�Õ�—���y�x �8� �Š � �8�	�0 �œ�Õ�k�Š�ô�+ �‡�]�Ú�‡�l�Œ ���+�÷�ô�� �—�Ü�+�ô? �`���Œ 
�`�Œ���Ú�H �—�Œ�á�  � �6�� �—�Š�ô�”� �B �Õ�k�"�.�¼ ����  ���Ÿ�Œ�l �6�Ú�
�Œ 
���p� �	�0�n�x�Œ �Ÿ�k�"�.���Œ �Ÿ���Ú�·�n�s�¼�Š �Ÿ�—�ô���ù���n�s�¼ ���Œ���0�Š 
���Œ���8���s�¼ �Ú�ô�^�Š�� �œ�Œ�î �Õ�ô�È �C�ß�ß�s�¼�Œ �C�á�Ü�¼ �[�C���� 
�Õ���·�Š�[�Ý �3�½�x�Œ �—�8�Ÿ�p���¼ ���Œ�ú�á �œ�Œ�Ü �Å�[�p �Õ���3���s�¼ �3�½�x 
�[���;�‡�D�,�p �@�Œ�D�0 �A���Ÿ�Œ ���¼�
�p  �Õ�k�ô�^ �—�Ú�Ü��� �B 

 

�¢�•�ˆ�ù  �ä�ö�U �¢�Å�–�Ú ���R �ä�Ô�p�: 
�È�/ ���#�+�n�¹ �Õ�¤�0�8�p�Š �p� �	�0�p�Š �Õ���$���3 �H�Ý�8 �p� �	�0�p 
�6�Ú���, �Õ���Ø�8�k� �, �`�v �6�Ú�
� ̂ �.�6�s�¼�Œ �œ�Œ�Ü �8�‡ �����¥�p ��H 
�Õ���I���, �Õ�k�Ü�Š�ô�, �3�½�x �œ�Ø�Ü�Š�ô�, �Ú�ô�’���B �Ÿ�Å���Š�x�Œ '�‡�]�Ø�p' 
�Õ���$���3 �H�Ý�8 �p� �	�0�p �_�p �ô�`�k�¼ �Õ�k���, �œ�Œ�ß�� �œ�8�n�m�8�m�¤�8 
�Õ���”� �B �Õ�k���, �—�����
�Š�s�¼�Œ �ù�Œ �Ÿ���Ø�8�k� �,�p �3� �q ���Š�ô�0 
�Ú�v�����B �Ú�	�’�¼ '�‡�]�Ú' �n�@�q���î �[���^��  �¥�0�8 �Ÿ���Œ�.�8 �H�Ý�8 
�¥���ñ �����+�D�Œ �k�Š�ù�2���D �Õ���$���l �Å�÷�]�  �$�4���n���B �â�1�Œ 
�5�Ø�n�����p �œ�Œ�Ü�����p �‡�¼? �·�Ú�8 �—�Œ�^�]�½�x�Œ �5�Ø�n�����Œ ���
�ˆ  
�ù���$ �—�Ú�Ü��� ? �[�Ç�	 �Å���Œ�E �Ø�¼�  �[�Ç�	 �Å���Œ ���������0  �—�œ� �1�Œ 
�Å�ù�q ���I���3�Š �����x�  �F���Œ �œ�Œ�ß�Ú���,�Š �œ�Œ�ß�Ú���+� �, ���á�+�ù 
�Ÿ�3�‡�3�  �Õ���Ú���[�H �‡�¼�B �œ�‡�Ç�	 �Ø���k���, �—�8�k���-�½�x �Ÿ�œ�‡�0�4 
�Õ�^�4 �Ã�¼�1�x�Œ �Õ�����,  �Ã�¼�1�x �Š�s�¼�B  

�[2008 �[�—�p���Œ�n �Ã�¼�1�x�Œ ���+�ß�p �·�Ú�  �8�� �Ã�¼�1�x �ù�Œ�È�_ 
���ù�•�p �Ú�v�� �Å�Œ�á �.�F�Ü�’ �3�½�x ���—�Œ�á �3�Á�p �.�F�Ü�’ �Ã�¼�0 �
�‡�¼ 
�Á�Ú�Š�s�¼ ����  �[����  �k�;�3�• �[�Ÿ�k���¼ �Õ�k���Ø�Ö �¤�3���x �Ú�������4 
�‡�[�0�B ���-�½�v�s�¼�Œ �—�Œ�ß�Œ�á ���Ø�G �Ÿ�����Õ�H �[�C�0 �����Œ����  �œ�Œ�¨ 
�œ�Œ�Þ�Ø�Ö �—�Ú�.�C�á� �B �õ�Ë�—�s�¼�Œ ���0�3�¼ �Ÿ�k�����4 �[�„�� 
�Õ�Á�Ú�Š�s�¼ �@�1�Œ �5�‡�& 
�‡�¼ �Ú���.�s�¼ �Õ�‡�[�+�¼ 
�3�¼ �.�4 �Á�Ú�‡ �8�¼�0 
���
�ˆ�Œ �Õ���Ø�¼�D�p�B 
�Ú�	 �����p ���-�¼ �3�¼ 
�Ÿ�k���-�¼ �Õ�k�>�� � �Œ�  
�Õ���Ø�Ú �Õ���
�  ̂ �ô���� 
�‡�¼�B �Ú�	�Œ �Õ�Ã�¼�0 
�Ã�¼�0�Œ ��� �.�p  �F�� 
���ì���-�Ø �Õ�k�Š�ô�+�¼ �ø�n �‡�¼�D ���o. 15�E14�B �Ú�	 �Ã�¼�0�‡�p �Õ�Á�Ú�Œ 
�Ã�¼�0�‡�p �Õ���\�Š �8�¼�0�‡�p �‡�¼�B 

�.�6�s�¼�Œ �œ�Œ�Ü �—���º�E �Ÿ�q�  �6�Ø�Ö �œ�Œ�Ü ��H ��I���,  ���!�Ÿ�.�s�¼ 
��Ø�8�ô�0�  �—�Ú�ô�^� �B �—�������0�Œ �[�����0  ����¼���Š ��Ø�;�Œ�/�p 
�Ú�v�����B �Õ��� �3���Œ �á�3�+�p �ù�Œ �[�����0 �  �����·��  �—�Ú�v��� �B 
�Ÿ�Á���n�p �[�0�p �[�—�Œ�Þ�p �[���ô���ù���^�p �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �Õ�‡�[�+�x �œ�€�p 
�œ�Œ���0�[�p �[�‡�[�+ �—�Œ�á �0�œ�8 ���Ú �k�Ÿ�.�¤�.�E �k�Ÿ�.�¤�. ���$���3  
�H�Ý�6�¹ ���6���’  �F���Š ��� �p���¼ �‡�ô�0 ���8�+�ï �8�n�
�E "�Ú�� �m�Û���î 
�‡�¼�D ���Œ�  �œ�¥ �m�Û���î ��•�+�¼ �Ú�x�����D ���Œ�  �3�¼ �m�Û���î�Ø�Œ 
�‡�¼�B" �—���x�B �œ�‹� �E "�[�����ˆ  ���¤ �‡�@�E �ù�Œ �m�Û���î�¼ �Ÿ�Õ�p �‡�¼ 
�Õ�����
�¼ ? �Ÿ���$���3 �H�Ý�8 �·�Ú�8 �Ÿ�÷�É�
?" �—���¨�p�B �Ÿ���$���3 
�H�Ý�8 �¢���·�
  �Ÿ�÷�É�
 ���
�ˆ  �—�Ú�C�0� �B �È�/�  �Õ�÷�É�
 �8�‡ 
�����¥�n�¼�Ø�Œ �á� �"�s�¼ �—�õ�� �ú���q �œ�Õ�·�
  �Ú�ô�’���B �—�õ�� �‡�ô�0 
�õ���	 �—�·�
��  �`�v �6�Ú�
�Œ �p� �	�0�l�Š �á�0�ö�l�E �¼���l�Š ���Å�Æ�  
��� �0  �‡�¼�B �œ�Œ�Ü �—�Œ�ß�Œ�á ���á�~�‰�q�x �Õ�ú�Œ ���Œ�I�t�  �`�Æ �Š�s�¼�B 

https://www.youtube.com/watch?v=3-cUGeqeiFs
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�—�8�k� �	�1�n�¹�E �8�‡ �����¥�n�¹ �·�Ú�  ���$���3  �H�Ý�6�¹ �Õ�p� �	�0�p 
���Œ�‡�p ���Ú �p� �+�p ���á�+�ù�Œ �—���`�C�¼ �Õ���;�< �—�Ÿ�0�¢�- �Õ�����s�¼ 
���-�½�x �D���0�  �œ�Õ�����+ �‡�¼�B �—�Œ�ß�Œ�â�t �.�6�s�¼�  �Ø���k���,�Š 
�Ÿ���$���3 �H�Ý�8 �÷�0 �ö�É �Õ�� �Ø�6���/  �8���� �
�ˆ  �‡�¼�B �����t  �ù�Œ �8�‡ 
�����¥�p �—�8�.���ö �6�Ú�
�Œ �—���8�.���ö�E �k�ù�^�.�¹ �6�Ú�
�Œ �Œ�á�. �—�6�^�¹�E 
�—�Œ�á �Õ���Ø�Ü�0�ù �6�Ú�
�Œ �Õ�����Ø�Ú�E �Õ���n�·�H �6�Ú�
�Œ �œ�0�ù���’ 
�
�‡�¼ ���Œ�H�C�¼ �Õ���Ø�¼�D�p �+�E�H�E ���Œ�.�6�¹ �6�Ú�
�Œ ���Œ�.�6�¹�‡�p 
�Õ�����[�p �—�œ� �1�—�¹ �`�v �8�������8���s�¼ �‡�¼�B �[�œ�¼�‡�p �ù�Œ �8�‡ 
�����¥�p �—���8�.���ö �]�
�Œ ���¼���8 �œ�Œ�Ü �1���E �›�2�9�Œ�E �I���8�Ú�8 
�Ø���p�Œ �����œ�¤�q�x �^���"�.�  �‡�[�0�B �Ü�ù�!�  �8�‡ �����¥�p �k�‡�á�4 
�Õ�k�C���� �Œ�á�3 �6�Ú�
�Œ �k���0� �1 �Õ���n�·�H �p� �	�0�p �‡�¼�B �8�‡ 
�����¥�p �—�Ú���Ø�Ú� �D �Ÿ���Ø�Õ �Õ�����Õ�¼ �8�‡ �����¥�p�Œ �.�0�k�¼ �Õ���;�< 
���.�Ê �‡���I�x�Œ �œ�Œ�î ���0� �+�¼ �Õ���‡�÷�ô�,�[�p�Œ �—�Ú�Ü��� �B �Ú�	 
�Ü�ù�! �����Õ�p �—�Ú�^��� �D �C�á�!�¼�ˆ �.�0�k�¼ �;�< �œ�Œ�î �·�Ü ���á�+�¤ 
�—������� �Š�B �8�‡ �����¥�p �k�ù�^�.�¹ �‡�¼�D �x�ù�1�t �k�ù�^�.�¹ �Ÿ�
�  ̂
���3�p���½�t �œ�Œ�à�p �k�ù�^�.�¹ �—�Ú�
�ˆ� ? �p� �	�0�p ���$���3  �H�Ý�6�¹ 
�Ú���Œ �����p�Š ���á�+�ù �k�ù�^�.�¹ �‡�¼�B �8���k�p�Œ �������Ÿ�p�Š �œ�Œ�Ÿ�Œ�Œ 
�����.�p  �k�ù�^�0 �‡�¼�B �8�‡ �����¥�p ���Œ�.�6�¹�‡�p �œ�Œ�Ü�����[�p �Õ���Ø�8�\ 
���Œ�.�6�¹�‡�p�Œ �—�œ� �1�Œ �Ÿ�����C�  �Õ�ô�‡���� �Š�s�¼�B �8�‡ �����¥�p 
�Õ���Ú�n�·�H�E �+�E�H �‡�¼ �Õ���� �ö�É �·�8�â �C� �! �Ÿ���`�3�� �œ�Œ�Ü �[�9 
�[���`�  �����
�p �Š ���÷�p �Õ���.���õ �Š�s�¼�B 

�8���Ç�	 �È�/ �Õ�k�[���; �‡�ô�0 �[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ ���á�+�¤ ���Ú �œ�Õ�k�Ê�+�Ÿ�+�Ÿ 
�5�n�Ú �Ê� �n �n���.�Š �����`���`  �œ�Õ�k�����Ü �‡�¼�B �`�Æ �—���•�x 
�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �F�� �¢�����·�F�s�¼ �Õ�k�‡�&�E �[�(�0�Á�p�  
�¢�������.�s�¼ �Õ�k�‡�& �œ�¼�‡�p�Œ�Š �8���k�p�Œ �����Õ�p �—�Ú�x��� �B �8���Ç�	 
����  �œ�¼�‡�p�Š �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �œ�Õ���3���s�¼ �[���Ü�‡�H �Ø���[���^���B 
� ���¤�p�Š �k�—� �.�p ����  �Ÿ�ø�n �Õ�k�Ü�+�ô �Ú���8���s�º���B �Õ�����+�>�¼ 
�Å���Œ � ���¤�p �k�`��  �[�ù���$ �Õ�k�‡�ô�+�Œ �‡�ô�0 �[�¤�0�8�q�8 �8� �Š 
�[�—�÷�Œ�Œ�n�¹ � �p���p �Õ���Ü�+�õ �á�Œ�H�Š �k�—� �.�p �œ�Œ�Þ���  �Õ�8���k�p 
�p� �	�0�q�x�Š �—�6�x �3�½�x �Š�s�¼�B �3�Ú�
�Œ �Õ���#�.�s�¼ � ���¤�q�x �œ�¥ 
�ø�n �Ÿ���#�.�s�¼ �Ÿ�¼�� �5�n�Ö ���Ö�‡�p �Õ���s�¼� �B ���Ö�‡�l � �Œ�� 
�‡�¼�B �[� ���¤�q�x � ���¤�p�‡�p �`�v �����·�Š�[�á ���Œ�÷ � ���¤�q�x 
�[�C���� �k�`�p�[�¼ �Õ���ú�p�l �ô���â�x �Š�s�¼�B ���7  �[�p�,�Œ �5����  
�œ�^�` �
�‡�x�D �™�Ø�‹�8�Š �™�Ø�Œ�[�/�8�  �Ø�Œ�ˆ �—�Ü�+�õ�B �k���6�6�Ú �‡�¼�B 
�¼�~�¼�Œ�  �Ü�  �—�á�0�ô�º���B �ý�õ�Œ�s�1�x�Œ�  �H�����Œ�  �—�¼���k�º���B  

�Ø�Ü�+�õ�p �á�0�ö�p �k���6�6�Ú �‡�¼�B �—�á�.�ö�½�t �ù�Œ �Õ�k���Ø�Ö �Š�s�¼�B   
���3�k�•�x �¤�0�8�q�9�x�Š ���3�k�•�x �‡�]�Ø�p �Ú�‡�&���Š�E �]�v���s�¼�8 
�Õ�k���+���p�Œ �œ�Œ�¨ �œ�8�¡�Ø�8�l �á�+�8 �n�����H � ���¤�p�Š �á�Œ�H �Ø�6�Ø�� 
���o. 24�E24�B � ���¤�p�Š �á�Œ�I�x �Õ�‡�]�Ú�‡�p�Š �Õ���º�0�Ø�‡�p �`�s�’ 
� ���¤�q�x �—�Ú�Ü��� �B � ���¤�p �—�Ú�k�¼ �ù�. �����÷�\  �·�Ú�  
�����Ÿ�k�� �3�Ú�
�Œ � ���¤�q�x�Œ �[�ô�3 �œ�Õ�.�[�+�Ÿ ��Ø�C�0�` � �Œ�  
�—�Ú�6�‡�¼� �D �x���n�¼ �—���¼�D �1�`�-�¢�¼�  �—���¼�B �3�Ú�
�Œ �Õ���Œ�.�8 
�3�/�Œ �‡�¼ ���3�.�p �Õ���Ú�x���¼ �œ�Œ�î �k�—� �.�p�Š �á�Œ�I�x�Œ ���(�.�p  
�Ú�x�����B �3�Ú�
�Œ �Õ���÷ �8��n �Õ�����8�� �Õ�k���[�+�[�, ��� � �â�x�Œ�  
�[�ô�3 �[��� �+�p�  �`�v�¼�Œ �Ø�� ���+�n �Ø�;�‡�.�Š �k�·�ß�ß�- �Õ�� ���¼ 
�‡�¼�B �3�Ú�
�Œ �.�4�Œ �œ�Œ�Ü �`�0���Œ �����—�¤ �—�á�0�ú�E �—�ô���÷�Û�t�Œ �Ü�ù�!  
�Õ�$�á�H �—�ô���÷�Û�x �—�8���8�� �·�Ü ���á�+�¤�Š �·�Ü � �8�^�¤ ���¼�
�p�Š 
���¼�
�p  �Ú�x�����B �[�k���Ú �[�Å���Œ �����+�>  �Ø���Œ �œ�’ �Ú�	�Œ�Œ 
�œ�Õ�3���Œ�Š �œ�Ø�Õ�Œ�  �‡�Œ�B 

 

�Ü���å�� ? 
�Ú�	�Œ �Ø�	�� �[� �Œ�� ���Ú �¢���  �·�Ü �����k�’�¼ �‡���  ̀ ��� �
�B  �Õ�Ç�	 
�‡�ô�0 ���H���8 � �Œ�á�0�‡�¼? �Õ���÷ �8��n�½�x �Õ�k�3���p �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Œ 
�����‡�$ �‡�¼�B �Ú�	 '�‡�]�Ú' �—�Œ�Þ�p�Œ �7�p �·�Ü ���á�+�¤ ���0�q �Å���â�z�Œ�Š 
� �8�	�2 �Œ ���Š�ô�, �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Œ �Õ���Ø�Œ���¼ �Ÿ�q �œ�Œ�à�p �‡�¼? �m. 

�]�C �ò�<�º �—�Œ�á �Õ�œ�ù�0 �¨�8 �\�á�Œ �œ�Œ�Ü���Ø�;�Œ�3 �·�Ú�  �—�Œ�á �n�º�E 
[�Å�1�”] �œ�Œ�Ü���!�p �Õ�k�‡�[�Õ�¼�Œ �Ÿ�Ç�	 �C�Ü�  �œ�Œ�Ü���C�8� �p �����p 
�‡�¼�B ���Ú�¤�� �ï�¤�3�Œ ���!�l  �·�Ú�  �Õ���Œ�x�8�k�0 �\�á�Œ ���;�‡�/ �_�k 
�¤�0�8�m�Ø�Œ�Œ �Õ���Ø�Œ�$�[�p � �Œ�  �‡�ô�0 �Õ��� �B �Õ�3�¼�Õ�¼ �p�Ÿ�> ���Ú �¥�Ÿ� ̀
�Ÿ�������,  ����  �����p �‡�¼�B 

�Õ�—�Œ�Þ�p �7�p �·�Ü ���á�+�¤ �k���0�n �·���n  �Õ�Å���â�z �8� �Š �ô���Š 
���‡�ô�, �[�Ç�Ø ���n�Ü���¼ �õ�^�› �Õ���.�Ú�Ü�¼ �Ÿ�����E �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Œ 
�Õ���Ø�Œ���¼�Š �Õ���ô�‡�^�[�p ���Œ�ô�á�  �Ÿ�����E ���H�  �]�•�+�¼�Š ���H���  
���7�m�l �Ÿ�
�‡ �Õ�õ�^�›�¼ �8���p�Š �ö�É ���·�3�Ý ��� �Œ �—�8�.���ô? �œ�Œ�Ü 
�—�Œ�á �n�È�] �`�Š�8�k�¼�� ���E�p �‡�ô�1�x�Œ �œ�0�ù���’ �
�‡�Œ ���Š�ô�0 
�œ�Œ�x�����Œ�B �œ�‡�Ç�Ø� �E �—�Œ�Ü�’�E �[�Ç�Ø �á�.��  �¼�8�� �Õ�n�Õ�¼ �‡�ô�0 ����  
'�‡�]�Ö�Œ' �Õ���Ø�ú���E �Ü���E�Š �k�Ü�Š�E �Õ���Ø�Ü�0�ù �‡�ô�0 ���
�ˆ�D �����k�’�E 
���€�[�+ � �œ���Š�ˆ�Œ �·�Ú�  �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Œ �Ÿ�q�  �Õ���Ø�Œ�$ �‡�ô�0 
�—�����•�,�D �)�8�k�’�E �¤�0�8�q�8 �—�����n�Õ�l �Š�s�¼�B �œ�‡�Ç�	 �e�á�Û�½�x 
�k�����¢�x �C�á�q �8���k�p�Œ ��ô���� �Õ�����1�s�¼ �6�Ú�
� ̂�[�—�Å�÷�í �¤�3�� 
�[���Œ�F�G �k�#�0�k�¼ �����x�Œ �����8�k���0 �·�Ú�  �����8�k�º�·�H �5�^�� 
�·�Ü �—�Õ�0 �Õ�k���  �Š�s�¼�B   

���¤�0�8�m�Ø�ˆ ���€�[�+ �3�  ̀ �Õ�Ç�	 �1�Ú�ß�¼ � �Œ�á�0 �‡�¼? ���÷ �Õ�k�3���¼ 
�����€�[�0 �œ�‡�" �œ�Œ�î ���œ�Ö�” �œ�·�D�” �—�����
� ̂��� �Œ �—�Ú�ô�^�Œ� ? �Ÿ���Ú 
�[���C�8� �p �F�� �����Ú�H �Ú�	 �3�¼ ��� �Œ �Ú�	�Œ �œ�Œ�Ü���Ø�Ü�0�ù�Š 
���H���8 � �Œ �8�����
�ˆ  �k���Ú�I �5�����8�E �8�  �Õ�����.�l ���H�  �—�Œ�á 
�3�¼ �[�õ�^�› �¼�8�� �]�•�0 �Ø�Œ�Œ �3�¼ �`�v �6�Ú�
�Œ �Õ�Å���â�t�Œ�  ���Œ�‡�p 
�‡�ù�1 '�£�È�s�¼�Œ' ���Œ�ô�, �œ�‡�4�Œ�  ���ô���ô�� �‡�¼ �`�� �E "�œ�‹ �8�����Ú���p 
�Õ�4�Œ �1���  �8�  �Ÿ�‡�ô�0� �p�E �Õ�4�Œ �8�  �Ÿ�‡�ô�0� �p�E �_�k �3�\�Œ 
�Ÿ�‡�ô�0� �p�E �ý�Ü�•�t�Œ �Ÿ�‡�ô�0� �p�E �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �Ÿ�����Œ �[���Ú�E 
�[�·�H�l �Õ���ô�����¼�Œ �Õ���÷ �8��n �Ÿ�����Œ �[���Ú �œ�Œ�Þ�Ø� �Œ�Š 
�k���F��  �œ�Œ�Þ�
�Œ �‡�¼�B" �`���—���B7 �Õ�õ�^�›�¼ �á�.��  � �¤�Œ�Ø�l 
�œ�Œ�ù�Þ�	 �Ú�	 �‡�¼�B �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �Ÿ�����Œ �[���Ú �œ�Š �Õ���ô�����¼�Œ 
�Õ���÷ �8��n �Ÿ�����Œ �[���Ú �����Œ �5�^�� �œ� �‡�p�Œ �[�‡�]�Ö �F�� ���Ú 
���á�+�ù �Ú���8�����B �Ú�	 �Õ�F��-�œ� �‡�p �p� �	�0�p �‡�¼�B �œ� �‡�p �[�ø�n 
���Ú �‡�¼ �·�Ú�8 �[�F���Š �[�8��n�¼ ���Ú �‡�¼ ���
�Œ �Ø���[�p?  

�—�Œ�ß�Œ�â�x �Ú�	�Œ�Œ � �8�	�0 �Õ���·�H �‡�ô�0 '�Õ���ô���� �8��n' �`���¼�n���B
�œ�Œ�Ü�Ç�	 �Õ�k�^�� �8��n �Ø�� �Ú���8���B �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �¼�8�� �Õ���÷ 
�8��n�½�x �[�k�Å�+�Å�,�^�s�¼ � �Ã�.�4�x (�1�� . 12�D �›�2. 4�D 1�I�1. 12�D 
1���� . 4) ���ô���� �Õ�k�3�• �8��n �Õ��� �B �Ÿ�F�� �÷�0 �Õ���C�.�+�[�¼ �Ú�	 
���ô���� �Õ�k���C�3�¼ �[1�I�1. 14�E29-30 �‡�¼�B �Ú�	�  �8�����Œ 
�œ�Œ�Ü���Š�ô�0 �[�a�n�¼ �8�Š�Ú �Ÿ�—�Œ�á �[���Ú �
�‡�¼ �[���6�Œ �8�����Š�ô�, 
�3�½�x �Ÿ�k�Š�ô�+ �[�„�� �Ÿ�—�Œ�á �[���Ú �
�‡�¼ �p�Œ�]�p�Œ �8�����Š�ô�, �‡�]�Ø�p 
�[�k�Š�ô�+�[�p �a�n �‡�¼�B �‡�]�Ø�p�  �����p �·�Ú�  �)�8�p �
�‡�¼ �Ú�Š�ô�, 
�����x�  �Ú���Ö�—�s�¼�D �[�Ç�Ø �����C����  ������  �ù�Œ �—�Œ�á �‡�ô�0 
�]�ô�������p �0�k�’�¼ �Ê�  �Ú�[�� �Ú�����B �œ�‡�Ç�	 �3�½�x �[�õ�^�›�¼ �Ø�� 
�3�½�x �5�
�ˆ �Õ���Š�ô�,�p�Œ �‡�ô�0 �Õ�����Ö�p�  (�Ú���Ö�—�s�¼ �Õ�����s�¼) 
�œ�Ç�Ø�¼ �Ø���l �Š�s�¼�B �œ�Œ�î ���ô���� �Õ���^�� �8��n �Õ��� �B �5�� 
�3� �k�Œ �·�Ú�  �k�‡�ù�1�Œ�E '�œ�ô�� �[���ô���� �Õ���Ø�ô���ù�� �—�ô���÷�Ú' 
�Õ� �Œ���¼�  �œ�’ �‡�Œ �œ�Œ�î �F�� �—�Ú�Ü��� �B 

�œ�Œ�Ü�Ç�	 �Õ���Ø�8�\ �¤�0�8�m�Ø�•�x�E �����p�E �Õ���ô���� �8��n �Õ�����p �‡�ô�0 
�Ø�� �Õ�����8���s�¼ �3�½�x�E �œ�‡�Ç�Ø �Ú�	 �8��n �Ø���s�¼ �3�½�x �Õ�3�½�x�Œ 
� �8�	�0�Š �ô���Š �ô����� �Õ���Ø�Ö�[�p ���‡�$�+-�����¥�p �Õ�k�ô�������s�¼ 
�3�½�x �œ�Œ�Ü�
�ˆ�  �Ú�ô� �n���B �—�Œ�ß�Œ�â�t�E '�Ÿ���w�¼ �—�÷�����”' 
�`���¼�  �Ú�.�.���B �Ÿ�.�, �C�á�!�¼�ˆ �—�¼�C�¼�n���D �¢�·�D�E 
���6�·�F�s�¼ ���Œ�.�8 �H�Ý�8 �—�¤�`�1�p�Œ �—�H�0�[�¼ �[�����p �������8  
�‡�[�+�^�s�¼ �œ�Œ�î �Ø�Œ �3�¼�+�¼ ���^�s�¼ �œ�Õ���n ���3�k�> ���H�+� ̀
�—���‡�[�+�^�s�¼� �B 

                                                
7 �Ÿ���Ú �Õ�k���C�3�¼�B 
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���ô���� �Õ�����¼�Œ �F�� ���º�0�Ø�¼ ���¼���8 �[�����p �—�H�
�� 
�k���H�!�[�n���B �—�Œ�Ý �Õ�¤�0�8�q�8�Œ ��� �
�p  �[�k�����Ÿ�k �5�
�Œ 
�����k�’�¼�Œ ���¼���8 �Õ�k�+�ß�¼�Œ �3���Ø�¹ � �8�	�0 �����ù����  �‡�¼�B 
�Ú�	�’�¼ ���¼���8 �Õ���Š�ô�+�¼ ���ô���� � �8�	�0 �
�‡�¼ �•�+�¼ �„�� 
�Õ�n�·�D�p�Œ �Õ�¤�0�8�q�8�Œ ���Œ�‡�p�E �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ�Š �Õ���ß�ˆ�Œ �œ�¼�‡�p�Š 
���Œ�ô�á ���Œ�H�I ���+�ß�p�Œ �‡�¼�B �Ú�	�Œ�Œ ���+�ß�p �H�Ý�6�ˆ ����  
�œ�Œ�Þ�¢�.���p�  �����Û�—���D �›�2. 1�E17-19�B �[2�I�1. 12�E1-7 �8�� �ù�� 
��� � �Ý�  �k�Š�ù�1�—���B �n�Þ�Ø �Ú�	 �3���Ø�¹ � �8�	 �0 �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ�Š 
�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �Õ���ß�ˆ�Œ �œ�¼�‡�p�Š ���Œ�ô�á ���+�ß�p�Œ �œ�Œ�î �Õ�3�¼�Œ 
�ô���Š ���·�H �—�Ú�Ü��� �B 

�—��!? �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �����1�8 �Õ���Š�Œ�Ø�Œ�Š �Õ�3���.�Œ � �8�	�0 ���·�D�8? 
�����1�8 �`�v �6�Ú�
�Œ �Ÿ�`���Ú �¡�ß�Œ �›���6�Ã�  �3�½�x �[�8���p ���º�6�p 
�`�v ��Ø�¼�L�s�¼ �Õ���Ú�x�� �‡�ô�1�x�Œ �5�Ø�¼�H �œ�Š�8�k�¼�����Œ�B 
�›���6�Ã�Œ �`�Š���Œ�E ��� �6���E �����¼  �ù�Ø�Ê �[� �8�	�0 �Ÿ�9�0�Ø�¹�¼ 
�Œ�Ã���Œ �ô�Œ�Å�`�Š ���`�8 �5�·�8�á �[�Á�Ú�•�t �6�Ø�Ú �—�Ú�q�—���D 2�‡�ô. 5�E20-
27�D �9�0�Ø�¼�Ø�Œ �Õ�k�Ü�[�D�[�p�Œ �a�n ���œ�8�.�›�� �Œ�õ�( �Ú���D�  �‡�[�0�D 
6�E8-12�D �Õ�Ÿ�[�[�¼�Œ �Õ���Ú�n�Ú �#�.�¹�p �—�Ú�q �‡�[�0�D �D. 16-17�B �œ�‡�Ç�	 
�[�œ�ù�Ç�—�`���0 ���Ú �·�Ú�  �[�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�½�x ���Ú �Õ�k�F�� ���1�q�x 
�Š�s�¼�B �[� �Œ�  ���Œ�ô�á ���.�4 �8�  ���Ü�‡�E�Ø �Ø�Ü�+�÷�s�¼ �—�Ú�Ü��� �B 
�Ÿ���Ú �œ�Œ�ß�Õ�‡�¼�E �—�Œ�u �œ�Š�p �[�œ�0�ù���  �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �‡�]�Ú 
�œ�Œ�Ü�
�Œ� �” �œ�Œ�á�n�¼�E �Õ�^���_�p�@�Œ �œ�	�p �8�  ���Œ�ô�0�@? �`��  
�Õ���n�·�E�Ø �·�+�C�p �œ�Œ�ß�Ü�+�ô�¼ �—���Ü�+�õ� �B 

�·�Ü �����1�8 �8�Œ���
�E �Ú�	 �Õ�����1�8 �œ�¼�C�p �œ�ù�Ç�—�`���0 �[�—�Þ�8 
�¡�ß�Œ �¼�8�� �����Ê�\ ���n�‡�$ �¢�Ü�+�÷�s�¼ �Ø���k�Ü�ô�� �‡�ô�1�x �—�Œ�Ý 
�‡�¼�B �Ú�	 �Õ�����1�8 �á�0�ö�p �Ÿ�Å���Š�x�Œ '���ô����x' �[�`�Æ �Õ�k���Õ 
�8�����
�ˆ  �Ÿ�—�.�p �—�H�
���½�x �œ�Œ�Ú�B  

�x �—�Œ�Ü�’�¼ �á�0�ö�l �.�4 �‡�¼�B �����1�8 �Ú�	�Œ�Œ �‡�ô�0 �C���� �C�����E 
�Ü�ù�! �Ü�÷�ù�! �5�Ø�Ü�0�ù �—�Ú�n�Ú� �B �Ÿ�Ç�	 �—�Œ�á �a�n �[�C�0 ����  
�a�n�Š ����  �ö�É �Ú�	�Œ �—���Ü�+�ô� �B �8���Ç�	 �Ú�	 �Õ���÷ �8��n �6�Ú�
�Œ 
�œ�ù�Ç�—�`���0 �[�ö�É�¼ ���—�Œ�á �ù� �̀Š �Á���� �Õ�Ÿ�3�k�¼ �‡�ô�0 �‡�¼�B 
�È�/ �Ú�	�Œ ���6�Ö � �8�	�0 �Õ���ù���� �õ�ß�Ú �Õ���÷ �8��n �œ�8�¡���8�� 
�á�+�8 �[�—�Œ�á �õ�^�› �¼�8���  �œ�Œ�¨ �[�Õ�6� �Œ�l�E � �Š���^�p �Ÿ�Ç�Ø�  
�[���Ú �Ú�Ü�0�÷���B �Õ���ô�����p �õ�ß�Û�x �Ÿ�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �÷�0 � �Œ�  
�ù�Œ�•�‡�p �Õ�����s�¼ �Õ�8� �E �Õ�8���¤ �D���0�E �·�Å�k�E �‡�ô�1�x 
���
�Š�s�¼�  �6�Ú�Å�‡�÷ �‡�¼�B �Õ�‡���Š�Œ�Ø �á�0�ö�p �k�. �H���.�p �6�Ú�
�Œ 
�[���Œ�.�8 �H�Ý�8 ���Ú�E �[�œ�ù�Ç�—�`���0 ���Ú �Õ�k�F�
 �7�.�Š �Ü� ̂�‡�¼�B 
�Ú�	 �Õ�¤�`�Ü�l�Œ �Ø�	���E �[�8�¼�0�‡�l ���¤ �·�Ü ���ß ���¼�
�p  
�‡�[�+�[�p�B 

�x �����k�’ �¼ �k�C�^�Ö �‡�¼�B �����1�8 �Ú�	�Œ�Œ �‡�ô�0 �[�C���n �Õ�k�Š�ô�+�¼ 
�����Œ �‡�¼? �[���ì���-�Ø �.�4�Œ ���Š�Œ�Ø�Œ �‡�¼ �Õ���Õ�C�¼�B �„���  
�.�:�Œ �3���.�Œ �‡�¼ �Õ���Õ�F�p�B �Õ�ñ� �� �0�x�p �—���k�¥�3� �B "�œ�Ç�	 
�õ�^�› �¼�8�� �œ�0�8�p�	�Œ �;���	  �ù���@ �ô�Œ�Å�` �œ�_�p�	 �Ü�`�C�	 
�Õ���
�	 . . ." �—����� �B �Õ�’�½�t �Õ'���ô����' �—�ô���÷�Û�x �0�x�p 
�—�0�Ÿ�3�¢�0�½�x �œ�Õ�
�ˆ  �—�Œ�á �3�¼ �������I�  �5�� �õ�^�›�¼�Œ 
�Õ���Ø�Œ�ô���l ���
�Š�s�¼�Œ ���+�ß�p �`�Æ � �0� �0 �Õ�����Ú�H 
�—�Ú�Ü��� �B �Õ�—���•�t �8�  �����.�p  �5�ì� �,�  �Ú�	 �Õ�ñ� �� �k� �8 
'�Õ���ô���� �—�ô���÷�Û�v�x�Œ' �º�Š ���n�·�E�Ø �
�•  �C�������B 

�x �)�8�k�’�¼ �ù�\ �‡�¼�B �[�Ç�	 �[�‡���Š�Œ�Ø �(�.  �¼�8�� �Õ�3�Ú�
�Œ �œ�ñ 
�—���[�p�D ���Œ�.�8 �H�Ý�8�Œ �Õ���º�;�p �‡�ô�0 �—���[�p�D �[�œ�ù�Ç�—�`���0 
���Ú �Õ�k�F�
�Š �Õ�k�3�‡�Å�+ ���6�-�Ø �—���B �ô�Š �Õ�k�·���Ü�x ���H��  �_�k 
�¤�0�8�m�Ø�Œ �Ÿ�¤�/ �Œ�º�Ø�¹ �œ�0�A �����[�H  �—���^�p�B �8���Ç�	 �Ú�	 �õ�ß�Ú 
�8�0 �6�Ú�3�á�á ���C���p  �‡�[�+�[�p�B  �Ú�	�Œ ���6�Ú �Õ�·�C�6�E �Õ�k�ù�6�$�E 
�~�	�—�p�Œ �Õ���Œ�C�8�E �p� �	�0�p �Ÿ���á�+�¤ �—�Ú�3��� �B �Ÿ���Ú 
�œ�Œ�Ü�k�^���¼ �[�‡�]�Ø�l �~�Ú�� �~�	�—�p �k�;�Œ�4 �·�Ú�  �Å���-�¼ 
�œ�Œ�ß���¼ �3�Ú�
�Œ �Ÿ�—�ô�0 �k�^�0�1 �8���
�‡ �Ú�
�Œ?  

�x �—�.�k�’�E �Á�����¼ �‡�¼�B � �Œ �‡�[�0? ���º . 5�E11 �œ�Œ�Ü�����Œ�E �[�_�k 
�¤�0�8�m�Ø�Œ �����Š �Ú�	�Œ�  �[�3��  ����  ���Ú �n���H �3�0���p �
�‡�B 
�[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ� �E �Ÿ�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �^�>�ô�0�  �3�0���p�B �œ�Œ�Þ�Ø�¼ 
�á�Œ�÷�� �—�Ú�Ü��� �B �—�¤�`�1�p �Ø���[�p �3�0���p �‡�¼�B �—�Ÿ�n�p�Ù 
�¢�Õ�„�s�¼ �Õ�Ç�	 �3�¼�Š �����x�  �[�0�¢�n �Õ�Å�Œ�á�1 '�‡�]�Ø�p' �ù�0�ù�1�x 
�¼�8�� �[�3���p ����  ���Ú �3�0���p�Œ �Õ���.���0 �‡�ô�0 �—���Õ��� �B 
�[�3���p ����  ���Ú �Õ�����¼ �F�� �¤�0�8�m�Ø�•�x�Œ �`�v �Õ�k�����Ÿ�k 
�6�Ú�
�Œ �Ø�‹ �Õ���Ø� �ˆ�p�Œ �—���È�`�Š ���Ú���•�k�’ �—�Ú���á�Œ�  
�Õ�����+ �F�� �‡�¼�B �È�/�8? �È�/�� �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �[�Å�Œ�á�1 '�‡�]�Ø�p' 
�����ô��  �œ�Õ�
�‡�x �Š�p�B �—�¤�`�1�p�Œ �Õ�k���[�3 �3�0���p �C�0�q �[�·�õ 
�Ü�Œ�ô���Š �3�ù���� �����p �œ�Œ�¨ �k�^�0�1 �œ�Õ���1 �‡�¼�B 

�Ú�	�Œ �œ�Õ�"�3�  �6���� (�[���0�x 2015 �—�÷���@) �[�_�k �3�  ̀ �õ�ß�Ú 
� �¤�Œ�Ø�p �Š�Ê�/�p �I�Ú�q �Õ�k�����3 �ý�Ü�’�Ù�E ���¤ �Ÿ�����p �·�0 �[�0�p 
�œ�Ç�Ø �8���k�Ü�+�ô �Õ����  �Õ�—�Œ�á '�‡�]�Ú' �á�0�ö�p �—���·�k�”�B �Ú�	�’�¼ 
'�‡�]�Ú' �Õ�!�k�Š �Õ�k�C�[�+ �—�Œ�á �3�¼�Œ �ø�n�x�Œ �—���Á�È�0�Œ �œ�Œ�ß�8�‡�&�¼ 
�Ÿ���n�Œ �����Œ�&�p �[���!�Ÿ�0 �Ÿ�—�Œ�á �õ�^�› ���Ê�` �÷�0 �[�k�C�[�+ 
�[3�’�¼ �C�Œ (3�’  �C�Œ! �œ�Œ�Ü �—���Á�È�0 4�’  �C�Œ �—�Ú�Ü��� ) ���F�`�0 
�—�8�I�3�1�E �6���Œ �—�8�Ÿ�3�q�E �/�6 �—�8�·���q�E ���‡�&�l�Œ �����+�÷�ô�� �·�Ü 
�
�8�8�n�� �—�8�·�3�Ü�B '�Ÿ�k�‡�& ��� �Œ �œ�.�4 �k�‡�(�q �—�����Ü� ? ��� �Œ 
�·�Ü �
�8�8�n�� �—���
�x���p?' �‡�[�0 �Õ�â�¤�k�, ���Ø�G�B �Õ�2�Ê�Š �Õ� ���p 
���Ø�G �‡�[�+�B �[�����+�>  �<��8 �k���0�q�Š �
���F  �ô�`�q �•�1 �/�6�¼ 
�Ÿ���F�`�0 �5�·�
 �Š �6�Ú�‡�& �5�C�0 �—�3�+�¼ �k�[�n�p�‡�¼ �‡�[�0�Š �Ø�ì�\�p 
���E�p �—�ï�]�½�x�Š �‡�]�Ö �[�ù�à�n �����3�¼ �œ�Œ�Þ�C�`�,�p �k�Ü�0�ô�º���B  

�[�����¼ �—�ô�0 �Ú�	 �á�0�ö�p �/�6 �[���+�[�@ �·�Œ�ì�� �Õ���Ø�8�Ÿ�8�8 �œ�Š 
�Õ���Ø�8�C�
 �‡�¼�B �Ü�	�Š�E �¤�4�Š �H�
�l �]�C�0 �Õ�¤�0�8�p�Š�Š �Õ�¤�0�8�q�8 �8�  
���õ�Ü�3 �œ�Œ�Ü� �Œ �Ê�  �Ú�^����? �—�Œ�à �Õ�!�k �3�¼�Œ �����o �Õ���C�`�, 
�—�6�1�- �õ�â�x! �Ø�6�3�.�� �œ�Œ�î �Õ���Ø�3�, �ù�Œ �—�Ú���8��� �B �Ÿ�Ç�	 
�[�0�p�  �—�Œ�!�p�  �Ú�� �Õ�‡�[�, �3�½�x �_�p�Š �—�ô���ù���p �¼�8�� �!�p 
�ô�`�q �5�Ü�‡�ù���Š ���-�¼ �õ�ß�Ö�Œ ��Ü�`�H �[�����p �/�6 �5�Ø�;�@ 
�8���k�Ø�Å�[�p �õ�ß�Ú �$�2 �‡�[�0�B � �á�.�¹  �x�ù�0�Œ �`�v �6�Ú�
�Œ �!�p�Œ�  
�[����  �����3 �k�>�ù�+�¼�E �·�Ú�  �œ�Œ�Ü �›���Ø�8 �k�‡���C�¼ �—�¤��� 
�^�L�.�� ��C�[�� �Õ���F�
�s�¼�  �Ÿ�k�‡�$ �I�Ú�k�º���B �Õ�È�/ 30 �Á���p 
�—�Þ�8 �¤�0�8�m�Ø�Œ �6���� �Õ�(�÷ �!�p �—�Œ�!�p�  �Ÿ�����p ���¢�Ÿ�� �—�Œ�Ý 
�ô���!�” �‡�[�0�B �Ú�	 �3�¼ �—���Œ�  �—���!�k� �D �ù�Œ �[�
���Œ �œ�Ø�+�ì 
�‡�¼�B �q�� �¢���k�‡���C �Õ�^�3 �œ�Ø�+�ì �œ�Ç�� ���•�,�Œ �Õ���·�á�Ü�¼ 
�—�Ú���8���”� �B �È�/�  �—�Œ�!�p�  �Õ���� �—�ß�Þ�9�x �k�‡�(�k�º���B  

�Ÿ�Õ���á�+�¤ �Õ� �Œ�3���s�¼ '���ô����x' �[�F�� �6�Ú�.�k�<�  �œ�Œ�¨ 
�8���n�¹�Š �ù� �n�¹ ����  � �q�x �¢���
� �̂E �Õ�k�3�� ��� � �â�x  ���
�Š�s�¼ 
�œ�Õ�k�ô���� �Õ���
 �¼ �I�Ú�q �6�Ú�
�Œ �ô�Š �Ÿ�ñ� �,�  �‡�¼�B �Õ���Ø�6�Ê�‡�¼ 
�[�8���k�p �‡�1�8 �Õ���‡�ß�¼ �—���`���]�¼  ���Œ�÷ �‡�¼�B �—�Œ�ß�Œ�Ý �¼�~ 
�5�·�8�á �œ�Œ�Ü���Ø�6�8�C�¼ �œ�Õ�6�C �Ú�·�3�ß���B �[�Ç�	 �Å���Œ �œ�Ø���[���\ 
�·�Ü���;���l �[�p ���;���v �Š �œ�8�Ÿ �5�Ä�� �Ü�ñ�  �œ�Õ�6�D �Õ���Ü�0�4 �3�½�x 
�[�Ê�k�º���B �¤�0�8�m�Ø�•�x �[�—���F���Ú �Õ���‡�ô�+�Œ�Œ�E �Õ� �Œ�3���¼�Œ�Š�E 
�Õ���
�‡�¼�Œ �[�C���� �Õ� �Š� �Œ �3�½�x �‡�Œ�B �����0���0�Š �����Õ�H �‡�¼�0�Š 
�œ� �‡�p ���
�p  �Ú���8���Š���D �—�Œ�ß�Œ�â�x �����Õ�H�Š �����0���0  �œ� �‡�p 
���
�p  �‡�¼ �k�`��  �k�‡�ù�1�—�s�¼ �Ú�	�Œ �—� �‡�¼ �k�C�`���º�� �Š 
�[�Å���Š�s�¼ ����  �Ÿ���á�+�¤ �Õ���3�
�s�¼�Œ ����  �œ�Œ�Ü �â�¤�k�0 
���á�~�‰�p � �Œ�  �6�Ú���Ú�D �5�¼��  �Ú�•�.���B   

�Ú�	�Œ�Œ �Õ���Ø�8�Ü�0�õ�p '�‡�]�Ø�p' �—�¼�C�¼ �‡�¼ �Ú�	�Œ �Õ���Ø�Ü�0�õ�p �·�Ú�8 
�8�k�¼ �‡�¼? �Õ�3�¼�Œ ���`  �����0���0  �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �¤���� �‡�¼�B 
�·�Ü�Ç�Ø �ù�È�p ���Œ�  �3�¼ ���ù�^�p �—�Ú�x��� �B ���á�+�ù �Õ� �Œ�x���s�¼ 
���E�p �‡�ô�1�x �ù�Œ �—���B �—�Œ�Ü�’�E �Õ�k�Š�ô�,�p�Œ �F�� ���8���p�Š �����0���0  
�œ�Œ�x�����Œ�B �Ú�	�Œ �Õ� �Œ�x���[�p � �¤�Œ�Ø�p �����0���-�Ø�¼ �F�� �[�œ�ï�x�Œ 
�8�����ô�” �‡�¼�B �����k�’�E �Õ�k�‡�ô�,�p�Œ �p�Œ�]�q�x �Å���E �k�.�"���‡�p 
���.�k�@ �‡�¼�B �Ÿ�k�‡�ô�,�p �.�¼�9�x�Š �p�Œ�]�q�x ���E�l�Œ �·�8�â �p�¤�¤���’ 
�3�"���Ø�s�¼�Œ �����0���0  �‡�¼�B �)�8�k�’�E �p� �	�0�n�s�¼�Œ �`�v �6�Ú�
�Œ 
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���Ú�·�n�s�¼�Œ�  ���n�Å�  ̀ �‡�¼�B �Ÿ� �Œ�  �‡�ô�0 �[���Ú �¤�0�8�q�8�Œ 
�Ú���8����?  �—�.�k�’�E �Ÿ�Ç�	 �[�C�Ü�� �Ü�ù�! �·�Ü �„�� �[�����á  
�n�-�¢�s�¼�Œ�E �[�k���Ú�  ���Œ�.�6�¹ �Ã�á�ô�n�s�¼�Œ�E �p� �	�0�n�s�¼�Œ�E 
�[�k���Ú�  ���Œ�.�6�¹�Š ���$���3  �H�Ý�6�¹ �p� �	�0�n�s�¼�Œ�E �Õ�k���,�[�p�Œ 
�a�n�Š �Ø�8�k���2�s�¼�Œ �3�½�x�E �Õ�‡�Ç�	�Œ�  �Ø�8�k���2�s�¼�Œ �3�½�x 
�Õ�.�6�s�¼�Œ�  � �8�¤�0�‡�p�Š �p� �	�0�p �����Œ ���Š�Ü�0�÷�s�¼ 
�Õ� �Œ�x���s�¼ �‡�ô�1�x �Š�s�¼�B 

�È�/ �[���á�+�¤ ���Ú �Õ���n�Ö�Š �Õ���3���p �‡�ô�1�x �8���p�Œ �Õ�����+�¤�Š 
���`�  �Õ���Ø�Ê �x���n �Ø���s�¼ ����8��  �Ú�x�����B ��•�.�s�¼�  
�Ú�x�����B �ù�Œ �—�8�.�- �x�ù�1�x �—���[�p�B  

�—�Œ�Ü�’�¼�Š �p���D �x�ù�0�E �œ�‡�Ç�	 ��� � �â�x  ���$���3  �H�Ý�6�¹ ���#�+�p 
�8�������s�¼ ���Ö �·�Œ�ø���Š ����  �¤�0�8�q�8 ��3�[�¤�^�s�¼ �Ú�x�����B 
���¼���8 �[2�I�1. 11�E4 �Õ�����
�¼�  �Ø���3�[�¤�‡�¼�Œ ����  �™�Õ�4�8 
�]�3�`�¤�E �·�Ú�  �Ø���ô�’�x���p�Œ ���Ö ���Œ�.�8 �·�Ú�  �Ø���k�C�[���x���p�Œ 
���Ö �·�Œ�ø�� �`�n�ô�•�E �[�����¢�  �p�n�ô�$�n���x���B �Ø���¼ �Ú�	�Œ�Œ �‡�¼�B 
�Ø�’�¼ ����  �™�Õ�4�8 ���8�[�   �`�v �—�Ú�Ü���  �Õ���Ø�8�Ü�‡�ù���¼�B �œ�‡�Ç�	 
�[�����¢�  ���n�ô�6�s�¼�  �œ�Œ�î! �Ú�	 �‡�¼ �Õ�����`���`  �—�Œ�á �ô�$�n�B 
�Õ�k�3�C���¼ �¤�0�8�q�8 �6�Ú�
�Œ �—�Ü�6�6�t �¤�0�8�q�8 �œ�Õ�k�‡�ô�.�s�¼ 
�`�Æ�½�x�  ������4  �Ÿ���x���[�p ���8���0 �—���.�¼ ���Ü�¼ 
�Õ���Ú�����4�[�p �Ü�+�ï ���Ú ��Ü�0�4 �Ú�x�����B �[1978 �î�  �ò�Œ�8 �·�Ü 
�÷�Ø�Š �·�8�â �Õ�.�ï�s�¼ �Ÿ900 �[���Ú �¤�0�8�m�Ø�•�x (�Ÿ300 �[���Ú ���"�Š�p 
�Š�s�¼) ��Ø���D �Õ�[�D�p �C�á�! �Õ�3���p�Š �Ø�·�D�p �œ�¼�‡�p �[���Ö 
�·�Œ�ø���E �[����  ���Œ�.�8�Š �[����  �™�Õ�4�8 �k���¼�� �̂s�¼ �‡�¼�B  

�����k�’�¼ �x�ù�0 �Ú�	 �õ�ß�Ú �8���p ���Ú �`�v �Ø�k� �0�Š ���Œ�.�8�Œ 
�Õ���Ú�‡�¢ �Ú�
�Š���B �—�8�Ü�Š�E�Š ���.�¡  �
�•  ��Å�ô�Ú �Ú�x�����B �8���p 
�Ü�ù�! �Ÿ�Ç�Ø �Õ�[�����Š �Õ�k�>�� �‡�ô�0�Œ �Ú�.���÷���D �—�Þ�8 ��� � �á�Œ 
�Ú�.���÷���B ���Ç�	 �‡�¼ ��� � �â�x  �—�Œ�Ý �����¼�Œ �œ�Õ�k� �Š �[�a�n�s�¼ 
�—�ß�Þ�8 ��� � �â�x  �œ�Õ�k�.���.�� �Õ���ô�•�p�B �¤�0�8�m�Ø�Š�¹ ��� � �â�x�  
�œ�Œ�Ü �·�0���¹ ���$���p  �Õ�—�3���Š �Õ�·�+�p �`�v �
�‡�¼ �œ�Õ�C�, �Ø���p ���Ç�	 
�‡�¼�B �Õ���Ú�+�  �¤�0�8�m�Ø�•�x �Ü�ù�! �œ�‡�Ç�	�Œ �œ�Ø�6�Ü�Ý �Õ���Ø�á�õ �
�‡�¼ 
�Õ���•�,�p�  �Ÿ�Ç�	 �Õ�k�‡�& �‡�¼�B  

�)�8�k�’�¼ �x�ù�0�E �Ú�	 ���Œ�ô�á �·�Œ�ø�� �Õ���‡�ô�0�[�p ����8��  �Ú�x�����B 
�3�½�x ���k���Ø�Ö �ù���¹ �ù�a�x ��3�[�3�\ �Ú�x�����B �3�½�x �·�Ü �¤�0�8�q�8 
��� �
�p  �Ø���^�s�¼ �¤�0�8�q�8�Œ �`���¼ �œ�Œ�î �[�¤�0�8�q�8 �ô�[�n ���Ú 
�Ø���¼�Œ ���`��  �.���ô�¼ ���
�Œ �Õ���[�p� �B �Ú�	�’�¼ ��•�0 �Ú�x���� 
(���Ú�•�0�  �Ú�x����)�D �Ÿ�•�+�  �º�Š�¼ �õ�ß�Ú �œ�0�4 �—�Ú�Ü��� �B �º�Š 
�Ø���
�‡�¼ �õ�ß�Ú �º�Š �Ÿ�
�‡ �¼�� �—�á�1 �¤�0�8�q�8 ���Ú�n�Ú �`�v �6�Ú�
�Œ 
�¤�0�8�q�8 �Ø���
�‡�¼ ��n�Ú �Ú�x�����B �¤�0�8�q�8 �Ø���
�‡�¼ �5�n�Ú �¤�0�8�p�Š 
���3�Ü�]�Ø�Š ���6���E�Ø �`�v �6�Ú�
�Œ �Õ���;�<�p�Š �Õ�����Õ�/�p�  ��
�Œ 
�Ú�x�����B 

�8�k�¼ �Õ���Ø�8�l �3�½�x �·�Ü �œ�¼�‡�p �œ�Š ���$���3  �H�Ý�6�¹ �p� �	�0�p 
�œ�Œ�Þ���� �������Ú�Š �œ�¼�‡�p�Œ ���6�·�H �—���`�Œ�B �—�Œ�ß�Œ�â�x �—� �0�+�¼ 
���Ú�����4 �Ú�x�����B �—�Œ�ß�Œ�â�x �Õ�^�3�¼�Œ �[�k�F�.�‰ �—�H�
�� 
��;�������  �Ú�x�����B  �Ÿ���Ú ���Õ�‡�¼ '�‡�]�Ú' �[�F�� �����Ú�D �·�H�p 
�Ÿ�C�+�\���p ���Ø�G�½�x ���¢�Ÿ�� �—�Œ�Ý�E �^�	�-�Ú�	 � �Œ �Ú���8����? . . . 
�]���¤�,�	  �Õ�����Ÿ�0 ���\  �—���	? �Õ���C�[�� ���\  �—���	? �Õ���� �‡�¼�B 
�����4�E   

�^�	�-�Ù �œ�0�ú �‡�¼ [�6�H]  . . . �œ�‹ �p�¤�¤���’ �^�	�-�Ú �Õ� ���¼ �~�Ú���”�‡�p�  �·�Ú�  
�Ü�ù�! �Ê� �k�’�  �—�Ú�Ü����� �B . . . �Õ�‡�]�Ø�p �^�	�- �Ü�ù�! �‡�]�Ø�p �—�Œ�á �¥�Œ�8�n�Œ�p 
�^�	�- �Õ���s�¼� �D �œ�8�8�-�p �œ�Œ�Ü�����.�s�¼ �‡�¼ ���‡�Ý�p �œ�Š . . . ���—�^�q�x�Œ 
�������Ÿ�0 �[�œ�ù�Ç�—�`���0 �F�� �����$�Š�p�E �����6�Ü�ù�E �����‡�$�Š �[�¼�8�� �Ø���¼�Œ 
�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �H�^�p �����¼�
�p�C �œ�‹�Œ �Ÿ���Ü�ô�3 �—�Œ�"�0 �[������  � �¤�1�x 
�[�/� �E �]�1�Ù�  ���_�  �¤�3�p �‡�¼�B �ù�Œ �—�Œ�ß�Œ�á �
�‡ �`���¼ �����8�[�0 �F�� 
�œ�Õ���C�4 �—�Š�p �Õ���3�`�0 �‡�ô�0 �Ú�Å�¼ �Õ������  �3�½�x �—���B �[�3� �  �[�/ �D���3 
�‡�¼�B �p�����H �3�½�x �]���¤�,�”�E �[���Ú�·�n�s�¼�E �[�Ã�á���Ø�s�¼ �[�Å���Š�s�¼�E 
�^�6���/�p �‡�ô�0�E �[�I�Ú�n �Õ���Ø�ô�•�p ��� �á  �8���� �Ø�Œ�Œ �‡�ô�0 �����C�[�� �[�
�  �Ê�ù�í 

�‡�”�B �Ÿ�œ�ù�Ç�—�`���0 �Õ�
�‡ � �¤�0 ����¤�+�” �Õ�����
  �3�¼ ����  �p�Œ�@ �p���H 
�—�����  �����C�[�� �Ê�ù�í �‡�”�B 

�œ�‹�Œ �Ÿ���Ü�ô�3 �—�Œ�"�0 �¢���
�  ̂�[�C�0 �[�/ �D���3 �‡�¼ �Õ���� �3�¼ �—�L�� 
�ù���$ �‡�¼�B �œ�0�4�Œ �Õ���Ü�ù�/ �`�v � �¤�0 �œ�Œ�Þ�3���p �‡�¼ 
�Õ���.���ô�¼�B �Ü�÷�0�� �á�÷�3 �œ�Œ�î � �¤�0 �œ�Œ�Ü���Ú�3�� � �‡�¼ 
�����+�ß�p �k�6�‡�¼? � �¤�0 �Õ���3�� �Ü�ù�! �Õ�ù�á �Ü�÷�0 ��
�Œ 
�—�Ú���[�H�[�p� �B �Ü�÷�0 �Ú���Œ �Ÿ�k�^�� � �0���¼  �—�Œ�á�Š �—�Œ�á �`�v 
�‡�¼�B ���Ü�ô�3�E �����`���`�B  �œ�Œ�Þ�	 �Ø�� ���-�½�x �Õ���ô�Ì�s�¼ 
�—�`�Ø�k �¤�0�8�m�Ø�Š�p �3�k�>�Š ���Ø�G�Œ �œ�Œ�Ü �Á���$ �8�����Ø�Ö�p �Ã�á���Œ 
�Ú�‡�3�õ�n���B �['�‡�]�Ú' �[���Ú ���€�[�0 �á�+ �ô�$ �Õ�œ� �‡�p �—�L� �  �Ú�«�¼ 
�k�Œ���^�0�I�—���D Rebellion Against Church Authority Forbidden 

�[�����¼  �0�œ�8 �8�0 ���`�.�-�Ø�¼ �œ�Œ�Þ�	 �k�$�4�—���D 

Rebellion against Church Ministers is against the Will of God. 
Those who rebelled against Moses did not escape unpunished 
– Num 12:1-10; Num. 16:1 -4,32. The Bible teaches that we 
should obey our Spiritual leaders and submit to them – Heb 
13:17; Joshua 1:16-18. 
 
�Ø�3���0� �p �.�7 �‡�”�B �F�� �Á���$ �k�`�� �E �Á��� �  �[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ 
���-�½�x ���Ú �œ�Œ�Ü�
�‡ �‡�¼ �Õ�k�"�.�¼�B ���-�½�x �Õ���Ú�6�6�l �k�Ü�0�ô�¼ 
�n�8�[�º���D �Ü�ù�!�  �Ÿ�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �÷�0 �œ� �Ø �k�Ü�0�ô�º���B �Õ�8���k�p 
���Ú���•�q�x �Õ���I�Š�Š �Õ�D�����0 �k�ù�^�0 �—�Œ�á �ô�$�n �(���
�Œ�Œ 
�����Ÿ�v�Š �Õ�3�½�x ���I�
���-�Ø  ���á�+�ù �‡�¼�B �[�™-���$���3  
�H�Ý�6�¼�Ø�Œ �Õ�8���k�p �p� �	�0�q�x �Å�Œ�á �[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �8�  �Õ�ù�� 
�(���
�Œ �‡�¼ �œ�I�� ���Ú �Õ���·�
�¼�B �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �Õ�^�� �(���
�ˆ  
�Õ�¤�0�8�q�8 �—�¢�� �‡�x �œ�Œ�î � �á�.�¹  �^�� �(���
�Œ �—�Ú�Ü���x� �B 
�Õ�p� �	�0�r�Š �Õ�(�0�Á�r � �Œ���  �Õ�ø�n �F���Š �Õ�F�� �ø�n �Õ�
�‡�¼ 
�¤�0�8�q�8 �‡�¼�Š �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �Õ�(�0�Á�p �œ�Œ�î �Õ�(�0�Á�p �—���^�‡�p �8�3�. 
�—�Ú�Ü���x� �B �Ú���Œ �œ�Œ�î �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Š �Õ�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �—�ô���÷�Û�x 
�[�—�8�ô�ß�ñ�‡�p �[�3�½�x �—�¢���  �
�‡ �€��Š�Š �—�œ� �1�E �·�Ú�  �‡�3�8�Š 
���Œ�.�8 ���Ú �Õ�(���
�Œ �¤�Œ�á �—�Ø�6�Ö� �B ��Ø�6�Ö�  �—�Ú�ù�ô�^� �B 
�œ�Œ�Ü�Ç�	 �Õ���Ø�Ü�0�õ �—�`�Ø�k �¤�0�8�m�Ø�Š�p �Õ���  �����p �—�Ú�Ü��� �D 
�[�`�È�p �—���B �œ�‡�Ç�	 �[�C�+�_�n �5�n�Ö �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �6�Ú�
� ̂ �_�k 
�¤�0�8�m�Ø�Œ �Õ�����8���Š ���Ú���•�n�¹ �����¤  �Ø���s�¼ �á�0�ñ�q�x �Š�s�¼�B 
���7�Œ �Õ�k�F�·�� �6�Ú�C�� �œ�Œ�ß�������� �œ�Œ�á�n�¼�D �`��  
���8�.�.�.�p�Š �[���7  �·�Œ�[�0 ���C����  �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ�Œ �œ�Š �¤�0�8�q�8�Œ 
�6�Ú�
�Œ �Õ���€�[�0 ���-�Œ �—�����¢�x �‡�¼�B �¤�0�8�m�Ø�Œ ���-�½�x �·�Ü 
�(���
�ˆ  � �Œ�� �‡�¼ �œ�Œ�î �·�Ü �.�6�s�¼ �—�Ú�Ü���  �������Ÿ�p  
�Ø���^�s�¼�B �[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �8� �  ���.�6�s�¼ ���I�  �Õ���^�s�¼� �B 

�p� �+�p�Œ �·�Ü �.�6�s�¼ �Õ���8�\ ���-�½�x�E '�F�� �œ�Õ���C�4 �—�Š�p 
�Õ���3�`�0 �‡�ô�0 �Ú�Å�¼ ��������  �3�½�x �[�/ �D���3 �‡�¼' �����p �6�Ú�
�Œ 
�Õ�—�ô���ù���n�x�Œ �(���
�Œ � �Œ�� �[�
�‡�¼ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �F�� �—�Š�p 
�œ�Œ�Ü���Ú�3�[�0 ���·�H �—���^�s�¼�B �ô�Š ���ô�Š �—�Š�n�s�¼ �[�F�� 
�œ�Œ�Ü���3�[�0 �.�0�k�¼ �[�F�� ���.�k�@�Œ �������p  �Õ���Ø�ô���ù���p �F���Œ�Š 
�œ�Œ�Ü �F�� �Ø�����
�  ̂ � ���¤�p �‡�¼�B �Õ�F�� �—�ô���÷�Ú �Ÿ�
�  ̂ �[�F�� 
�—�Š�n�s�¼ �—�Ú�3�[�0� �Š �[�F�� ���.�k�@�Œ �[���3�.�p ��� �¤�0 �[�0 
���I���3  �k�ô�] �—�Ú�Ü��� �B �¢���
�‡ �Ü�ù�! �Õ�I���[�p�Œ ���.�k�@ 
�—���^�s�¼�B �[�Ç�	 �Å���Œ �Ÿ�[�0 ���I���3  �Õ���Ø���/ �—�Ú���/� �B �·�Ú�  
�—�8�ô�`�k�¼ �Õ���I���/�  �—�Ú�n��� �B �^���.�¼ ���Ø�7�Œ �����q  �—�Œ�á 
�Å���- �[�(�÷ �œ�Œ�Ü���ô�����`�” �œ�Œ�Ü�È�k�`�” ���H�? �‡�[�0�B 
�Ÿ�¤�0�8�m�Ø�•�x�  �[�(�÷ �¤�Œ�á ��Ø�Ü�^�Ö �n���C�¼�Š ���Œ�v �—�.�0�����¼ 
�Õ���‡�$ �Õ���Ø�H�.�,�[�p �ö�É ���Ú ���
�Š�x�Œ �Ø�8�ô�0�����B 

�[�Ç�	 �·�0 �—�÷���@  (March 2015) �Õ�Þ�p�1�Ú�p �‡�º�- �Õ�
�‡ �^�7�� �3�Á�á 
(Bassel Saad) �Õ�k�^�� �3�¼ �Õ15 �Á���p �$�  ̂ �œ�8�.�p �k�.�+�Ü�[�p�B �Ú�	 
�3�0�á �œ�Œ�Þ�.�+�á�[�p � �¤�Œ�Ø�p �Õ�
�‡�¼ �¤�8 �œ�Œ�Þ�	 �‡�¼�B �^���.�¼ �[�÷ 
�·�.�p �[�—�Œ�á �Õ�·�ß�ñ�‡�p �œ�ù�0 �¨�8 �ù�����Ø �·�H�p ���1�p �[�����1�l  
� �¤�Œ�Ø�p �ß�’�¼ �ò�Œ �_�‹�¹�p�Ê (John Bieniewicz) �C�Ú �¢�0�á 
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�D���0 �S�Q - ���÷�]�p �J�=�	 �O �Á���k � ���+�p APRIL 2015 

��Ø�6�Õ�¼ �[���Å�÷�ì�p ���Ú �6�� �^�7�� �[�a�H�8 �Õ�ß�’�¼�Œ ���Œ�÷�÷ ���p�q 
�Ÿ�Å�+�+�¼ �[�„�� �ß�’�¼ �œ�Œ�Ü�k�Å�+�+ �C�+�B �·�Ü �
�8�8�n�� �[�3���‡�p 
�]�·�3�á�  �Õ44�l  �Á���p �Õ�¨�8 �ß�’ �[�����k�’�¼ �C�Œ �!�k�B 

�[�3�0�Ý �C�Œ �Õ�ò�Œ ���8�p �¤�-�8 
�_�‹�¹�p�Ê �F���Œ �8�p�3�� �C�Ú 
�¢�0�á �[�œ�ó �Ÿ�3 �—�á�0�÷ �Ú�È 
�‡�[�0 �Õ�õ�ß�p �F���Œ (impact 
statement) �Õ�k�Š�ô�+�x�¼�B 
�[�Ç�	 �F���E "�Õ�—�Œ�á �3�¼ 
�Õ�n���C �D�
�Š �Œ�à�p�E �[���\  

�¼�8�� �Õ�n���C �[�C�� �Õ�^���_�o�Œ ���Ú�·�p ���¼�3�á�Š �[���Ü�l �¼�8�� 
�Ü�ù�! �Õ�‹�Œ �_�k �3�  ̀ �`�v �6�Ú�
�Œ �Õ�.�4�Œ�  �_�k �3�  ̀ ���Ú�·�p 
��Ø�.�0�8 �[�F" �—���x�B8 �ô�Š ���ô�Š �C�Ú �¢�0�á ��Ø�6�Õ�” �‡�¼ �`��  �œ�8�Ÿ 
�� �Ü�`�Ü�`�Š �� �ù�Ü�� ���á�+�8�  �—���B 

 

�b�ß�*�â�'�‰�B ? �ƒ�§�� �‹���'�‰�B? 
���1�p �5�.���  �6�Ø�¼�D �Õ���Ÿ�k�� �ì���½�x �]�•�,�  ���1�p ���
�ˆ  
�œ�Õ�k�+�Ý �[�k���Ø�Ö � �¤�Œ�Ø�q�x �Õ���k�^�[�,�Š �Õ���Ø�[�+�n�l �3�½�x �Ü�ù�! 
�—���B �—�Œ�ß�Œ�â�x �k�8��� �k�¼ �5�
�Œ �����x  �[�k�$�Ã�• �‡�¼�B �k�$�Ã�•�¼ 
�Ÿ�Ú���”�n �ì� �1 �œ�8�Ÿ �3�0���p �Ú�Ü�0�6���B �œ�Œ�Ü �ø�à�½�Œ �#�.�¹�p �����p 
�‡�¼�B �[���6. 7�E3 �Õ�.�. �Õ�Ü�‡�ô���  �Ÿ�ô���Á�á �k�.�. �k�‡�(�q �Ú�����8 
�`���	  �[���Ê�\ �ò�1 �—�¼�ñ �—���¼�B �Ÿ���Ê�\�  ���Ø �����p �=�	 �k�����4�E 
�—�(�0�  �=�	 �C�, �Ú�����B 70% �ì��  �Ÿ���  ̀ �Ø�Ú�Ü�� �#�.�¹�p �‡�[�0�B 
�œ�Œ�Þ�	 �Ø�� �#�.�¹�p �]�Ø�.�ô�3�ù �·�Ú �]�;�‡�3�E �·�Ú �Ÿ���Œ�ô�á �]�C�0 �·�Ú 
�]�����8  � �Œ �Ø�8�ô�0����? ���3���3 ���¼�
�n�s�¼�Œ �ù�Œ ���`  �œ�Œ�[���B 
�œ�‡�Ç�	 �k�º�ö�½�x �6�Ú�
� ̂ �Ÿ�—���`���]�  �Õ�·�+�Ý �—�ï�]�½�x �Š�s�¼�B 
���
�.�p  �8���‡�[�+�^�s�¼ �‡�¼ �Ÿ32 �=�	 �·�Ü �)�8�p ���q  �œ�8�¡���‡� �ˆ 
�Õ�k�.�ô�/�p�B 

�—�_�7���  �Õ�—�^�l�Œ ���Œ�ù�(�p �[�ô���[�� �C�Œ �k���0�k�¼ �Õ�����Š 
�—�ñ�[�¼�p �Õ�·�� �—�^�-�½�x �‡�[�,�B 2�6�� . 15�E11 �Õ�k���,�p�  �����p ���q  
�3�½�x �Ÿ�—�_�7���  �÷�0 �[�Õ�º�	�‡�p �Ÿ�™�Õ�,�6���  ���Ý �Õ���
�‡�¼�Œ�  �‡�ô�0 
�Ÿ�q �—�Ø�¼�D�  �‡�[�0 �Ú�����B ��� �Œ �œ�Œ�Ü�k���,�Š �œ�Œ�Ü�n�Ü�� �6�Ø�¼�D 
�—�ñ�[�º���B �[���º . 19 �¼�8���E "�Õ�›�2�9�Œ �—�0��� �8 �n���H �Š�p!" �œ�Ø�� 
�����p �3�Á�p �Ø�	�� �Õ���¬ �3�½�x �k���H�3�º���B �D���0 32 �œ�Œ�Ü���‡�ù�+�Œ 
�[�õ�^�›�¼ �Ÿ�‡�[�,�p �Õ���[�����l  ��� �Œ �œ�Œ�Ü�k�3�[�3�\ �œ�Œ�¨ �Õ���Ø�¼�D 
�‡�[�,�B �8�����
�‡�¼ �‡�ô�0 �Õ���Ø�¼�H �p�0� �8 �œ�Œ�à�p �‡�¼ �����p �3�Á�p 
����  �—�Œ�á �‡�ô�0 �œ�Õ�Ü�ô�� �Õ�����«�¼? �����4  �C���� �‡�¼�D �Á�����]�8 
�p�0� �8 (mob) ���3�]�Ø �—�Ã� �1 �Õ���¼� �B �¤�0�8�m�Ø�•�x �·�Ü �_�k 
�¤�0�8�m�Ø�Œ �������á  �Ÿ���‡�&�n�s�¼ �[�0�p �Õ�����Ý�p �Ÿ�H�Ý�6�Œ �÷�0 
����� ���¤�Š �Õ�k�"�.�¼ �F�� �5�ô���� �������0  �œ�Œ�î �8���n�s�¼�Œ 
�����8�¥�0�¥�0�Š �·�Ü ���Ê�Š�’ �8�3�. �œ�Œ�Ü�����Ý�p �Ø�� �����á  �—�����
�ˆ�Œ 
�—�¼�C�¼ �¢�����Ý �Õ�����`���`�Š  �Õ���ô�+�  �3��� ̂���
�Š�s�¼ �Õ���Ú�C�0 
�‡�¼�B  

�[�n�-�¤�  �¼�8�� ���¼�;�p �Ø���[���\�Š  �[�¼�;�p �Õ�k�º�� ���E�p 
�—�Ú�Ü��� �B ���p���0 �·�Ü �(���
�Œ �[���
�[�p  �Å���Œ �Õ�ì�0���Œ ���Ê�` 
�Õ�Ú�8���� �¤�0�8�m�Ø�•�x�  �k�I�� �+�¼ 66% �·�Œ�ø���¹ �—���”  33% �Ü�ù�! 
�¢�q��¤ �‡�[�,�B �œ�Œ�Þ�	 �^�� �€�`�+�k �3�  ̀ �¼�8�� �Ø �¤�1�p�Š ���¢�‹ 
�œ�Œ�à�p ��Œ�3�.�1 �v��? �[���p���0 ���`  �¼�8�� �Õ�3�����‡ �3�Ú�
�Œ �]�•�0�  
�����¼ � �¤�Œ�Ø�p '�3�0�¼ ���Ê�`' ���ñ�0���Œ �`���.�¹  �9�>��Ê�  �·�Ú�  
���Š�Ç �9�0�m �3���8�3�Š �—���`���]  �8���
�‡ �‡�¼�B �„�� �Ü�ù�! �3�0���p 
�—�ù�ù�q �3��� ̂ �5�Ø�Ü�0�÷�s�¼�Š ���p���0 �Æ�1�‡ �(���
�ˆ�Œ �¢�Ü���Ü�� �[�„�� 
�Ÿ���Ø�G �[���Ú �8���
 �‡ ���Œ �Ú�Š�ô�+�¼?  

                                                
8 Copyright © 2015, Los Angeles Times; March 13, 2015. 

�[�����+�>�¼ �Å���Œ ���`�Æ�½�x �[� �á�0 ���Ú �Õ���Œ�.�8 �H�Ý�8 �(�.  
�Õ���Œ�3�.�1�[�p �Ú���8���s�º���B �Ú�	 �—�6�` �5�3�[�¤ �Ü�÷�ù���Œ �3� �k�Œ 
�Ú�
�Š���B �Õ�â���‰�Õ�Œ �m�Û���î �œ�Š �Ú�	�Œ ���3��  �Õ�8���k�p �p� �	�0�q�x 
�Õ���Ø�8�k� �,�p �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �~�Ø�� �Š �·�.�-  �
�Š �Á��� �Œ ����  
�p�·�0�6���x �Õ���� �‡�¼�B �F�� �Õ���Ø�8�k� �+�Œ �ù�Œ �Õ�Ç�	�Œ �k�F�.�‰ �‡�¼�B 
�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �Õ�8���k�p ����  �3��� ̂ �^�p�
�Œ� �E �·�Œ�ø�� �œ�Õ�ô�1 
�]���á�  �[�����+�>�¼ �Å���Œ �Õ�8���k�p�Š �Õ���3�p �(�.  �Ú�È���n���B 
���3�k�•�x �¤�0�8�q�9�x �Ú�[�È���B ���3�k�’ �á�Œ�I�x�Š � ���¤�q�x �Õ�k�����Ý 
�¤�8�k�q�x �Ú�
�Š���B �3�Ú�
�Œ �Õ���Ø� �ˆ�p�Œ �œ�Œ�¨ �Õ���6�p ���Ÿ�.�¼ 
�Õ���‡�Ÿ�+ �Ú�
�Š���B ���Œ�.�8 �ù�Œ �[�ù�����E �[�„���•�x �Å���Š�p �—�Œ�ß�Œ�â�x 
�Õ���Ø�8�l ���Š�3�8�p�Œ�Š �[�¼�;�k�•�x �ù�`�Ê�‡�p �Õ�k�3���¼�Œ �Õ�—�÷�Œ�Œ�p�Œ 
�p� �	�0�p �œ�Ø�Ü�����E ���Ú���•�p�Œ �Ú�¤�ß�� �Ú�����D 2�	�! . 4�E1�B �Ú�	 
�F�� �Õ�k�‡�ô�+�¼ �����Ø� �  ̂ �—�Ú�Ü��� �D �Õ�k�"�.�¼ �[�›�2�9�Œ ���÷�]  �
�•  
�6�� ���	�!�o�½�8 �‡�¼�B �¤�0�8�m�Ø�•�x �ø�n�Œ�Š �H�á�8�Š�Œ �6�Ú�
�Œ 
� ���¤�q�x�Œ�Š �k�—� �.�p�Œ �œ�Ø�;�k�l �Õ�����Ý �Ÿ�
�  ̂ �[�C���� ������/  
�Ú�x�����B � ���¤�p�Š �k�—� �.�p ���3�Ú�
�Œ �0�¢�@�Š �Õ���#�, �;�C��t 
�Š�s�¼�B �8���Ç�	 �k���Œ�F�E�½�x�Š �—�8���Œ�F�E�½�x �œ�Œ���Œ�B �œ�Œ�Ü �_�0�Ø 
�3�½�x ���"���3�p�Œ�Š �p� �	�0�q�x�Œ �������Õ�H�Š �������0���0  (���º . 17�E
11) �œ�Œ�Þ���  �����x  �����x  �8��� �Œ�n���Œ�[�p �k�8�1 �5���Ú�D�Œ�  �����8  
�����8���p �����  �Õ�k�Å�÷�ì�Œ �œ�Œ���Œ�B �[�œ�Š�Œ�k �8���� �k�8�1 � �¤�Œ�Ø�p�Œ 
�������Ú�D�—�x�� ����  �����8  �����8���p �Å�·�p�0 �Õ�k�Å�÷�ï�x�� ���ˆ�E �‡�ô�0 
�ù�Œ �[�Õ�º�	�‡�p�Š �[�3�0���p �Ú���Œ �œ�Œ�Þ�� 1���� . 3�E15�B 

�œ�‡�Ç�	 �—�ß�Þ�8 '�‡�]�Ø�p�Š ���º�0�Ø�p' ���€�[�.�¹  �Õ�ù�Œ�•�‡�p �—�¼�n�1�x�Œ 
(social media) �[���Ø�8�Ü�Œ�H �3���‡�p�Š �H�����3�Š �œ�Õ�k���C���p �‡�¼�B 
�8���Ç�	 �œ�8�Ÿ���Ø�6�Ê�Œ�Š �œ�8�Ÿ���Ø�6�3�0 �á�+�8 �¤�0�8�p�Š�Œ �Ÿ�m�e �·�Ú�  
�œ�Œ�Ü �Ö�m�Ö�` �¢�� �a�n�½�x �`�v �Õ���Ø�¼�D�p �—�œ���3 �Š�s�¼�B �Ÿ���Þ�Ø 
�#�-�½�t�  �`�Æ�½�t �Õ�ô�Œ�Å�` �#�-�½�x �`�v �œ�Œ�î ���Œ�.�6�¹�‡�p�Š ���$���3  
�H�Ý�6�¹�‡�p �C�0�q �Õ�€��Š �ß�”�‡�p �œ�Œ�¨ �Õ�����s�¼ �Š�s�¼�B �8���Ç�	 
�ô�.�l�Œ�  �—�k���¼�Œ�  �—�`�+�¼ ���k�����¢�x �Ø�C�0�\�n���B �—�Œ�ß�Œ�Ý 
���6���E�Ø�Š ���Å�[�v �‡�¼�B �—�Œ�ß�Œ�Ý �ù�Œ �—�6�x �‡�¼�B �[�ú�¼�Œ ���Œ 
�Ø�6�Õ�Š��? �Õ���� �`�Æ �Š�s�¼ �Ú���� ���Ê. 4�E6�B �Ú�	 �È�/�  �œ�¼�‡�p 
�‡�¼�B �œ�¼�‡�k�’�¼�Œ �œ�¼�‡�p �Õ���.���õ�p�Œ �œ�¼�‡�p �[���^��  �D�0�[�p 
�Õ�k���C���C �¼�;�p�E �·�Ú�  ���.�<�ˆ  �I�ß�¼�  �(�÷�¼�  �¼�;�p �Ÿ�
�‡ 
�8���k�p �÷�0 �Õ���Ø�8�k�º�¼�D�  �`�Æ �Š�s�¼�B 

�œ�Š � �Œ �Ú���Œ? �œ�’�8 � �Œ �œ�Œ���Œ? �Ü�ù�!�8 � �Œ �—�Œ���Œ? �Ÿ���Ú 
�œ�Œ�ß��� �p�E ���0���-�½�x�E �.�n�A�x�E �����A�x �œ�Œ���Œ�B �œ�¼�‡�p�Œ �� �Š�ô�0 
�¢���v���Œ �Õ�¼�;�p �—���`���]  �—�Œ���Œ�B �Õ���3�k�’ �‡�]�Ø�p ���÷�]�‡�p�Š 
�C���]�‡�p �Ú�.�C�Œ�B �—�ß�Š�E�Š �—�ß���E �—�Œ���Œ�B �Ú�	�Œ �[���á�+�÷�x�Œ 
�—���0�½�x�Œ ���[�+�n�n�x�Œ �`�v �6�Ú�
�Œ �œ�¼�‡�p �.���ö�½�x�Œ �Ÿ�œ�¼�‡�p 
���ù�1�n�x�Œ�Š ���.�F�x�Œ�  �‡�¼�B �Ÿ�Å���Ö �÷�0 �Å���Ú�E �Ÿ���1�-�¼ �÷�0  
���1�-�E �Ÿ������  �3�1�-�¼ ������  �3�1�- �—�Œ���Œ�B �—�ì�` �—�ì�` �Õ���� 
�—�ï�] �—�Œ���Œ�B �Ú���H�8 �—�ï�] �6�Ú�
�Œ �¾�F�] �œ�Œ���Œ�B �¾�F�] ���^�E�E 
�Å�[�’ �����p �‡�¼�B ���œ�¼�‡�p�Š ���F�� ���^�E�‡�p �Å� ̀�œ�Œ�D� �B  

� �¢�o �œ� �‡�p (Apologetics) �[�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �n�-�¤ �¼�8��  
�œ�Œ�Ü�� �n�Õ�¼ �k�· �ß�ñ �k�ù� �̂0�Š � �̂	��  �
 �• �Õ�•�+�¼�Œ �Ø�	��  �[�Ç�	�  
�Å�� �Œ �� �Ü�` �Å�Ê �Õ���[�p� �B �3�0�6�-�Š �a�0�b�- �8�� �k�q�x�Œ �ô���� �Š 
���$���3  �H�Ý�6�¹�¼�Œ �œ� �‡�p �� �¢�x �œ�Œ�� �Œ�B �—�3�8 �ô�3�4 �·�Ü ���á�+�¤ 
�œ�Œ�ß�Ú�·�
�Š �n�-�¢�¹�¼�Œ�Š ���$���3  �H�Ý�6�¹�¼�Œ �¤�0�8�p�Š �����¤  
�œ�Œ�ß�Ø�I�@�@ ���3�½�x�  �¤�0�8�p�Š �Ø �œ�Œ�ß�Ú���8���s�¼ ���œ�¼�‡�p �œ�Œ�D� �B 
�3�^�¡�½�x�Œ �[���`���^  �—�Œ�;�Œ�ù���D �.�6�x�Œ�Œ�  �Õ���`���^  �3��� �̂Š 
�n�÷�y�x �—�á�0�ô�Œ�Œ �·�Ü ���1�p �—�Œ�ý�Ê�B �[���8�k�º�� �œ�Œ�Å� �0�Š 
�œ�Š� ���¤�E �F���Œ�  �œ�Œ�8�� �œ�Œ�î �3�^�¡ �5�Ø�ý�.�Š �5�8�p �8���k�p�Œ 
�œ�Ø�Õ�Š�p �0�¢�@ ���`���^  �—�Œ���ù�8�B ���6�¹ �‡�]�Ú �Õ���3�p �p�Œ�]�p�E 
�[�¤�0�8�m�Ø�Š�¹ �L�Œ�L�Š �[�¤�0�8�q�8 �8�  �Õ�n�ì�[ �Õ���Œ�I�� �F���p �5�Š�ô�0 
�¾�F�] �œ�Œ�î �—���`���]  �—�Œ���Œ�B �¾�F�] �œ�Œ�î �—���`���]  �—�Œ���Œ�B 

�Å�����  ���Œ�ù�(�l © 2015 (�J�=�	�O)  �Ã�Ê�. �8�‡ �$���3 �—�ô���ù���p 
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�œ�Œ�ù�Þ�	���3� ���Œ���Õ�
�Œ�Œ�������x�Œ���Ú�	�Œ���œ�Š�8�`�D���[�—�Œ�ß�x���‡�ô�0� �����Ö��
�—�6�`���]�•�.�x���E���œ�ù�Ç�—�`���0 �Ú�	�Œ���Ü�ù�!���Ú�ô�������x�„���D �
�•� ��
�[�Ü�+�8�Œ�[�p���[�Ç�Ø���œ�Œ�������8�B       �0��. 3�E15-16 

 

�^���.�¼ �Õ�0�����8�Ö�8 ���Š�n�x�Œ�Œ �Õ���+�8�‡�¼ �,���Œ �[�p�œ�ù�(�p 
�8�������+�8 �[���Š�ô�0 �‡�[�0�B � ���¤�p�Œ �œ�.���Š���� �5�� �·�Ü���n�Õ�¼ 
�Õ�ù�` � ���¤�p �·�Ü �.�&�+�½�£�- �œ�8�¥�<�8 �œ�.���Š���� �����l�Œ�D �Ú�	�  
'�Ÿ�3 �Ÿ�3 �Ø���¼�Œ . . . � ���¤�p�Œ �œ�.���Š����' �Õ�����¼ ���+�ù �—�ô������ 
�¤�0�8�q�8 �·�Ü ���.�”�E �[���Ú �·�ß���¼ �Õ�@�����o �8�3�.�E �·�Ü � ���¤�o�E 
�·�Ü �ù�_�E �Õ�,���Ù ���Ü� �Ü���Ø �·�Ü�
�‡�¼ �8�3�. �œ�ô�3�ù�6���� �����l  
�‡�¼�B �2���x  �,���s�¼�Œ �Õ�����0�4�[�p �8�3�. � ���¤�p �—���¼�D 
�5���0�4 �Õ���[���4�p �¤�0 �·�Ú �C���Œ ���0�H (�-�[�Œ) �Ú�•�.���B 
���¼���8 � ���¤�p�Œ �Õ�.���‡�¼ �·�Ú�  �·�Ü � ���¤�l  �Õ�.���‡�¼ �Ú�	�Œ�Œ 
�Õ�����+�8 � ���¤�p �‡�¼ �`���Œ �‡�[�0�B 

�,��  ���÷�¹ �[�
�‡ �·�Ú�  �Ü�Œ�` �[�k�Ü�‡�ô�ô���p ���‹�n �‡�¼ ���0�1�� 
�Ø���[�p�B �,���Œ �[�k�����Ÿ�k �—���[�0�`�+�¼�Š �[�—�L�.�� ��Ø�;�Œ�/ �Õ�
�, 
�`�Æ �3�½�x �n�-�¥�x�Œ �Ÿ�,���¼ �Á���  �œ�Š�ô�’���Œ�B �—�Œ�ß�Œ�â�t �—�8�E�•�x�E 
�—�Œ�ß�Œ�â�t �—�6�È�•�x�E �����t  �—�Š�ß�ò�x �Š�s�¼�B �Ÿ���ì���-�Ø�½�t 
(�Ÿ20�’�¼ ���q  ���ù�]�Ø) �•�� �8�¤ �2���x  �—�Œ�á �����p �����C�8�D 

 
�[�.�+�Œ�ò�x 1904 (�ô�Š � �‰���¤ �6�Ú�!�l) �Õ���.�q�Œ �¼�á�á�0 �[�—���-�¢ 
�[�7�Ú�Œ�p ���¹�8 �Ÿ�k�� �‡�[�0 �Õ�k�Ü�+�ô�¼�B �Õ�C�ˆ �p� �6�p �Ÿ�^�á �‡�[�0�D 
���1���¼  �ß�ô�n�� �‡�[�0�D �Õ�¼�á�á�0 �k�I�
�
�-�½�t ���¡�Š�½�x �—�b�. 
�œ�Ø���[�:�s�¼ �‡�[�0 �Õ���Ø���/�p�B �Ÿ32�l  �2���x  �Õ���+�4�p 15�l  �`�v 
�‡�[�,�B �—���-�¢�¹�¼ �3�/�á ���0�Ê - Fred Lorz (�D���0 31 �Õ���[�3�¼) 
�5���.  �Ÿ�I�Õ �[�„�� 9 ���Ú�� ���Ú �·�Ü�C�D �—���v��� �B �����¼ �—���-�¢�¹ 
�q���8 ���¤�8 - Thomas Hicks ��� �.�p  �ì���+�B �œ�0�4�  �—���v��� �Š 
�·�Ü�C�D �—�3���
�•�t �[���/  �Ã�Œ�D���� ���p�k�¼ �Ÿ�`�.�Œ�Þ �÷�0 
�—�����k�¼�Œ �œ�8�p�-�¤�Š�Ú�Œ �Õ�k�^�� ���á�~�‰�p �—�8�¼���¼�p �k�����9 
�œ�Œ�Þ�1�� �—�Ü�+�õ�p�B (�È�/ �]�
�Œ �[�·�Œ�ì���”�‡�p �k�Ÿ�8�3�¼ �Ú�H�C�� 
�‡�[�0�B) �œ�Œ�Ü� �Œ�  �k�‡�(�q ���1��  �ì���+ �ù�Œ �—�õ�� �
�•�[�p �‡�[�0�B �„�� 
���0�Ê �k�‡�(�q �œ�Õ�1���Š �œ�Õ���. ���
�ˆ�Œ �‡�ô�,�p�B � �Œ �‡�[�0 �Õ�
�‡�¼�D 
���0�Ê ���1��  �—�H�q�p �[���¡�Š �Ú�Å�¼�p �������8  �Ú�ì� �.���D �œ���Œ�ô�á 
���Ú ���¡�Š�º �p�3�[�0�Š �k�‡�(�q �[�œ�ù�, �œ�Õ�1�� ���â �Ÿ���¤�8 15 �Ü�E�F 
�[���H�Ü�  �·�Ü ���ß�¼ �—�Œ�Ü�’ �
�•  �Ú�ô�^���D �ù���@ �[���¡�Š �ù���@ 
�[�,���B �Õ�·�0�H �k�;����  ��
�Œ �Ÿ�C�+�[ �[�„�� �[���¡�Š �5���á �Ø�Ö�p 
�Ú���3�¤�,�Š �Ÿ�@�����p �¼��  �k�Ü�+�ô�B  

�Ÿ�—�.�p �Á���n�p �[�„�� �Ü�ù�! (�[1908) ���Œ�Ü�Œ�E �œ�Œ�ù��Ê �[�k�Ü�+�ô�¼�B 
�[���.�q�Œ �—�Œ�Ü�’ �Õ�
�‡�¼ �Õ�
��Ø�ˆ �â�.�Œ�â �8�Ù�p�- - Dorando Pietri 
�‡�[�0�B  

 
�Ø �Á���p ���.�q�Œ 25 ���Ú�� ���
�ˆ  �C�0�q 26 ���Ú�� �k� ��  �Õ�k�Ü�+�ô�[�p 
�‡�[�0�B �â�.�Œ�â �—�Œ�Ü�’ �]�
�Œ�  �·�Ü �����+�>�¼ ���Ú �œ�Õ�·�Ü�C 
�œ�Õ�k�‡�&�E �œ�Õ�k�Ê���.���. �Õ���+�3�¼�B �`�Æ �6�Ú�I�Ú �—���-�¢�¹�¼ �ò�‰ 
���Ú�8 - Johnny Hayes �Ÿ�â�.�Œ�â �[�„�� �ô�^�Š ���+�3�B �ò�‰ �5�ô�^ 
�C�á�!�¼�ˆ �—�Œ�Ü�’ ���ô�^�¼ ���â�.�Œ�â �Õ�
��Ø�Œ �^�Œ�Þ�. �œ�Õ�k�¼���[���[ 
�‡�[�0�B �·�Þ�Ø�¼ �[�—���-�¢ �8�!�n �—�H�.�]�‡�p �Õ�â�.�Œ�â �—�;�Š�0�‡�p �k�3�0�Ë 
�ò�‰ �—�;�Š�0 �k�Ü�+�ô�D �5���0�8 �œ�Õ�k�Ê���.���. �6�� �3�½�x �Ü�÷�ù�.�¼�p �‡�[�0 
�Õ���+�3�¼�Š �¼�á�H �k�Ü�+�ô�B ���ô �·��  �œ�0�ß�n �â�.�Œ�â�Œ �Õ�·�0�H ���ß�Ú 
�—�6�
�¼�D �����8�k�È�Å�’�Š ���8�<�0�k�’�‡�l �!�.��  �5�^�� �ù�Œ �Õ�œ�Œ�ù��Ì 
�Œ�ù�(�p �—���¤�6�Œ�á�. �º�Œ�� �;�����º���x�B 

�Õ�,�� � �6��  �Ú�[�F�Š���D �·�Ü ���������8  �œ�Œ���3�B �Õ�¤�0�8�p�Š �õ�Ë �[�,��  
�œ�Œ�Ü�k���3�� �[���������8�  �k���8���—���B �Ü�C ���È���0�p �¤�0�8�m�Ø�Œ 
�Õ�k�^���p �[�—�Œ�%�¡�Ø �‡�[�0�B �¤�0�8�m�Ø�•�x �¤�0�8�m�Ø�Œ �Ÿ���^���s�¼ �[�0�p 
�Õ���n�·�D�p �Õ���Œ�ô�Ý �3�½�x �k�`���¼ �‡�[�0�B �¤�0�8�p�Š ���Œ�ô�á�E �Ü�C 
���È���0�p�  �Õ���Œ�ô�Ý �3�½�x �Ú�^�� �‡�[�0�B �[���º�0�Ø�p �(�.  �Ú�	 
�[�ù���$ �—���k�"�.� �D �ù�Œ '���Œ�ô�á' �·�Ú�  '���Œ�ô�Ý' �Õ�����¼�Œ �—�6�` 
�Ÿ���º. 9�E2�D 19�E9 �œ�Š 23�D 22�E4�D 24�E14 �œ�Š 22 �¼�8�� �k�����Ÿ�l�B 
�Ü�C ���Ê���0  �����p �k�Ÿ�n�Ú �k���- �����p �‡�¼�B �Õ���Ÿ�k���  ���-�¼ 
�[�����á�[�p ���Œ�ô�á �Õ���ô�”�Š �Õ�����á ���Œ�ô�Ü�’ �‡�¼�B �Õ���Œ�ô�Ý �3�½�x 
�Õ�k�^���p ���Ç�	�Š �ø�n ���Œ�ô�Ý �œ�0�4 ���
�ˆ�Œ �Ÿ�k�Š�ô�+�¼ �p� �	�0�p 
�Õ�k�‡�& �‡�¼�B �¤�0�8�m�Ø�•�x�Œ �¤�0�8�m�Ø�Œ �`���¼ �Õ�3�Õ���p�Š ���.�6�s�¼ 
�8�  �Ø�·���p �.�6�s�¼ �¤�0�8�m�Ø�•�t �—�Ú�Ü��� �D ���º . 11�E26�B �Ú�	 
�����-�Ø �Õ�k�3�
�s�¼ �[�����x  �‡�¼�B �p�0�õ�� �Õ�¤�0�8�q�8 �Õ�
�ˆ�E 
�Õ�¤�0�8�q�8 �k�Ÿ�n�Û�x �·�Ú�  �Ü�C ���È���0�p �����p �‡�¼�B  

���`  �œ�Œ�[���D �Ú�	 ���H�8�E �Ü�C ���È���0�p�  ���ì���-�Ø �[�—�Œ�%�¡�Ø 
�¤�0�8�m�Ø�Œ �k�^�� �‡�¼ �Õ�����¼�B �¤�0�8�m�Ø�Œ �Ÿ���^���s�¼ �[�0�p �Ü�C 
���È���0�p �Š�s�¼�B �Ú�	 �œ�Œ�Ü �p���H �;�¤�  �Õ�Ÿ�[�Ü �œ�¼�‡�p �‡�¼�B ���Œ�  
�¤�0�8�m�Ø�Œ �.�4�Œ �¤�0�8�m�Ø�Œ �¢�� �·�Ú�  �¤�0�8�m�Ø�Œ �k�`��  �[�����x  
�Ÿ�k���. �Ü�C ���Ê���0  ���
�ˆ  �œ�0�ù�� ���
�Œ �—���[�p�B �Ü�C ���Ê���0  
�Ø���
�‡ �¤�0�8�m�Ø�Œ �¤�0�8�m�Ø�Œ �k�`��  ����.  �Õ�k�ô�^�¼ �—�Ú�Ü��� �B 
���ì���-�Ø �Ü�C ���Ê���0  �
�•  �Ÿ�Ç�Ø �‡�¼ �¤�0�8�m�Ø�Œ ���¥�Œ �Ø���[�p 
�����p �6�Ú�
�Œ �¤�0�8�m�Ø�Œ ����  �Ü�C ���Ê���0  �����
�ˆ  �œ�0�ù���’ ���
�Œ 
�—���[�p �����p �ù�Œ �‡�¼�B �Ú�	�Œ�Œ�E '�Ü�C ���Ê���0 ' �Õ�����¼�Œ �F�� 
�[�—���0�’ ��� �Œ '�Ü�C ���Ê���0 ' �`���¼ �œ�Œ�Ü�k�+�ú���p �—���¼�H� �B �œ�‹ 
�œ�Œ�Ü�k�+�ß���p �Õ�—���0�’ ���$���3  �H�Ý�8 �[�k�k�+�ú���^�s�¼ �Ÿ19�’�¼ 
�—�÷���@ �œ�8�Ÿ 20�’�¼ �—�÷���@ �^���p �Å���Š�p �Ü�C ���Ê���0  �Õ�����¼ 
�F�� �k���-�Œ �8�����·�¤��  �Ú�
�Š�� �Ü�C ���Ê���0  �Ø���p�B �Ÿ1879�• 
�p�0�õ�  �œ�8�Ÿ ���Ø�¼ �F���Š �œ�8�Ÿ ���Ü�[�’ �p�0�õ� �  �Ú�	�Œ �F�� �œ�Œ�ß�� 
�·�8�Ü�¼�n���B �Õ�k�����Ü�Š �Õ�k�·�Ü�Ü�  �F�� �‡�¼�B �p�0�õ�� �ù�Œ ���n�·�H 
�—���[�p�B �Ü�C ���Ê���0  �[�C���n �5�k�+�ú�  �Õ���Ê���0�E �����p� �E 
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�Õ���Ê���+ �ß�¹�p �k���- �����p �‡�¼�B �[�Ü�8�n �k�¤�� �·���á  ���Ê�ô�[ 
�F���p�E �ß�¹�p �Õ�����0 ���ñ�E �Õ�ß�¹�p �k���- �k�`���—���B �Ü�ù�!�  
�Õ�ß�¹�p �k���1�x�E ���º�0�Ø�p�E �—�0�á�œ�p �`���¼�n���B9 �Õ�Å���ˆ �p� �	�0�p 
���Ú���•�n�¹ �
�•  �k���- ����  �[�ß�¹�p �8�����ì� �0  �Ú�
�Š�� �k���- ����  
'�Ü�C ���Ê���0 ' �Õ���Ê���0 ���ñ�E ���Ê���0  �Õ�����0 ���ñ�E �Õ�ß�¹�p 
�k���- �Õ�k�^���¼�B �Ÿ���H���� �p�0�õ�� �8�Œ�ô�‡�Å�[�¼ ���Ê���0  �·�Ú�  
���Ê���+  �ß�¹�p �Ú�����0�[�p �œ�Œ�î �k���- �����p �‡�¼�B �Ú�	 �k���- 
�Õ�����¼ �F�� �‡�¼ ���3���0 �Ø���[�p�B 

�Ü�C ���Ê���0  (�(���$�#�/�Ÿ�- ���o�o�8) �Õ�����¼ �F�� �C���k�’ �p�0�õ�� 
�k���-�D �����H �¢���Œ �Ü�ù�! �k�Ÿ�n�Ú �k���- �����p �‡�¼�B �Ü�C ���Ê���0  
�k�Ÿ�n�Ú �k���- �����p �‡�¼�B �[�ø�n �Å���Œ �k���-�½�x �œ�Œ�Ü �È�/�¼ �Ø�� 
�k���-�½�x �Š�s�¼�B �[�k���Ú �Ÿ�—�Ú���á �8�Ü�p �·�Ú�  �`�n�‹ �Å���Œ �[�„�� 
�Õ�—�Ú���á ���#�+�k �p� �	�0�p�Œ �[� � �.�`  �Õ�����,  ���ò�x �]�•�,�  
�[���$���3  �H�Ý�8 �L�Œ�L �(���$�#�/�Ÿ�- (���o�o�8) ���-�¼�Œ �Õ���Ÿ�k�� 
�k���- �—�`�1�p �Õ���ô�^�E �Õ���·�
�E �Õ�����á�E �Õ�����
  �k�Ÿ�n�Ú �����p 
�‡�¼�B �k�ý�Ò �k���- �����p �‡�¼�B �Ú�	 �Õ�
�‡�¼ ���-�¼ �·�Ú�  �ø�n�¼ 
(�+�]�¼) �L��  �p� �	�0�p �_�p �8�������¼ �‡�¼�B �œ�‡�Ç�	 �k���-�½�x 
���-�Ø�s�¼�Œ �Õ���Ÿ�k�� �k�Ÿ�n�Û�x�E �—�`�+�¼�p �Õ���ý�Æ �k�ý�Ò �k���-�½�x 
�Š�s�¼�B  

�8���Ç�	 �‡�¼ �[�Ü�C ���Ê���0  �p�0�õ�  ���Ÿ�k���Š ��� ���0  �Õ�k�I�.�•�p�B 
�Ü�C ���Ê���0  �k�Ÿ�n�Ú �k���- �‡�¼�B �k�Ÿ�n�Ú� �E �k���-� �B �Õ�ø�n�Œ �Ü�C 
���È���0�p�E �[�k���Ú�  ���º�0�Ø�l�Œ �8�Œ�����Ÿ�p �Ú�	�Œ�Œ �Õ�k�Ÿ�n�Ú 
�k���-�‡�p ���Ú�·�p �œ�Š�8�k�¼�����Œ�B �Ú�3���p�E �Ÿ�œ�0�4 �Ú���,�E 
�—�`�+�¼�p �Ú�•�,�E �—�`�+�¼�p �Ú�·��  �Ú�ô�\ �‡�[�0�B �Ú�	 �—�6�` �‡�¼ �Ü�C 
���È���0�p�Œ �Õ���Œ�ô�Ý �3�½�x �Ø�3�’�s�¼�B �Ü�ù�!�  �ø�n �œ�0�4 �.�4 
���Œ�ô�á ���
�ˆ�Œ �—�8�k� �1 �Õ��? �Û��. 14�E1-6�B �Ü�C ���Ê���0  �[�Ç�	 
���Œ�ô�á�E �[�¤�0�8�q�8 �p� �	�0�p �Õ���������8 �3�¼ �‡�¼ �����p �‡�¼�B 
�8���Ç�	 �¤�0�8�p�Š ���������8  �‡�¼�B �[�Ç�	 ���Œ�ô�á ���Ú ���ý�Ê �‡�¼�B 

�^���.�¼ �Õ�0�����8�Ö�8 ���Š�p �œ�Œ�ß�Õ�‡�¼ ���¼���8 �Õ�,���Œ � �8�� 
�[�����C�  �Õ�¤�0�8�p�Š�Œ �õ�Ë �Ø�8�+�ß���B �,��  ���,  � �8�� �‡�¼�B �
�•� �E 
�¤�0�8�p�Š �œ�Œ�Ü ���q  ���p�0 �,��  �k�8�.�Œ���+�¼�E �·�Ú�  �œ�Œ�Ü �=�	 
���p�0 �,��  �k� �Å�ù�Ê�ô�¼ �Õ�����0�4�p �`�v�E �·�Ú�  �œ�Œ�Ü ���.�q�Œ 
42 �¡��  ���p�0 �Ø�	�� �0�Ê���p �1���¼ �Õ���I���p  �,��  �`�v �6�Ú�
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�[�C�0 �—�Ú�ô�”� �B �œ�0�4�  �8�� �™�Õ�4�8 �Õ�k�‡�ô�+ �—�Ú�Ü��� �B ���3�k�’ 
�‡�]�Ú�  �—�����p� �B �—�[�Ü �Ø���p �Å���â�x �‡�[�,�p�D �—�÷�Œ�Œ�p �—���[�p �œ�Š 
�[�—�÷�Œ�Œ�p �—���F �—�÷�Œ�Œ�p �Ø�·�
�� �Ø�� �.�-�6�¼�Ø�Œ �‡�[�,�D �—�6�\ 
��C�.�+� ̀ �]�x���  ���Œ�L�Ú �ù�Œ �—�����p� �B �Ú�	 �Õ�—�Ú���á�Œ �8�  
�Õ���õ�Ü�3�Š �œ�‡�0�4�Œ �—�������q �Õ���H�+�` �Å���v �Ú���8�����B �¤�0�8�m�Ø�•�x 
�Ü�ù�! �™�Õ�4�8�Œ �Ÿ�Ü�+�ï�¼ �Õ�����H �·�Œ�ì�� �k�3�Œ�Ê�1�^�s�º���B �Ú���H�8 
�™�Õ�4�8�Œ �Ÿ�Ü�+�ï�¼ �—�º�0�â �3���0 �Õ���á�+�ù �~�	�—�p �œ�Œ�Ü� �Œ ��Å�‡�÷ 
�Ú�ô�^��? �—�½�Œ �—� ���¤ �Ø���
�‡ �3�¼�Œ �—� ���¤ ���3�•�p �~�	�—�p �Õ���
�ˆ�Œ 
�Ø�	�� �—� ���¤�Œ �3���0 �`�v ���á�+�ù�  �œ�¥ �Õ�Ç�Ø�Œ �Ø�	�� �~�	�—�p �‡�¼�B 

�[���ì���-�Ø �8�� �™�Õ�4�8 �Ø�Ö�p�E �Õ�3���p�Š �Õ�ß�3�4�p �Õ�"�/�p � �Œ �—��? 
�[�„�� �Ÿ�k�"�.�¼ �Ú���H �C�á�! �Õ�k�"�.�¼ � �Œ �Ú����? �Õ�����¼�Œ ���Õ�p 
�—���`�Œ�B �Ÿ�Ç�	 �[�0�p �œ�Œ�ß�Õ�‡�¼ �â/�0 �������á  �Á� �C�á�! �Õ�k�"�.�¼ 
(�`���Ú�  �—�Þ�8 �¡�ß�Œ� ) �k�6�8�r���E �k�[�0�Ì���E �º�Š�¼ ���3�r���E 
�·�Å�k�E �`��  �Õ� �Œ�� � �Œ���‡�p �º�÷ �—�
�����—���B �Ú���Œ �œ�Œ�î �D�0�š�Œ 

                                                
10 �™�6 �[�D�0�¾�Œ�Š �[�·�Œ�ø���D �6�Þ�H �������á�D �—��-�™����  �—�>�0�À 
�•�Þ�Û�e�Ò�º�� �;�1�ß�¤�@�Œ�D �—�Þ�8 �—�[�^�B �[�k�����-  �[YouTube �����Õ�p�E 
https://www.youtube.com/watch?v=KDphfk-A3tQ �k�����Ÿ�l�B 

�[�k�"�.�[�p �Å���Œ �Õ�‡�[�+�¼ �F�� �—���Œ �¢���¼ �F�� �÷�0 �—�Œ�á ���
�ˆ  
�Õ�k�+�÷�ô�� ���
�ˆ�  �k�·�8�q�—���B �8���Ç�	 �™�Õ�4�8�Œ �����·�H �Õ���.���ù 
�3�¼ �����á  �Ø���[�p �8�3�. � �Œ�� �œ�Œ�î �Ÿ� �Œ�� �Õ�8�� �8��  �3� �q 
�Ÿ�C�ß � �/  �—�����
� ̂ �ù���$ �‡�¼�B �•�0�î�Š�� �Ã�F �����ù�È�p �·�Ü 
�s�0�v�-�Š �—�p�.�0  �6�Ú�
�Œ �#�-�¼ � �^�Œ�Ø �����á  �Õ�k�+�÷�ô�����p�E 
�Õ�k���[���[���p �Ã�F �Ø�8�ô�”���Š���B ���Œ�  � ���0�Š ��H �3�¼�E ���Œ�  
���Š�n�¹ �(�.  ��#�.  �Õ���·�á �3�¼ �8�� �™�Õ�4�8 �������Š�p �.���ú �·�Ü 
�D�0�Á�Œ �Õ�����á �¢�� �Õ�k�6�6�k �3�¼ �‡�¼�B �—�Œ�á �3�¼ �Õ�™�p�Û���Ø�Œ 
���H���Ú ���‰�8�p�0 �·�Ú�  �;�/�Ç�Ü�Œ�p �����Õ�p �]�·�á�á �·�Ü �_�k 
���Œ�ù�(�p �‡�¼ �����á  �Ø���[�p�D �œ�Œ�Þ�Ø�¼ ���ù�^�p �^�Ú�x���Š � �Š���^�p 
�[�—�÷�
�� �Õ���Õ�p �Ã�á�� �]�•�+�” �`��  �]�Ø�8�` �����á�Š ���������8  
�Ø���[�p �Ÿ���8�C�� �—�Ü�^�^�Ú �ì� �1 �œ�8�Ÿ �—�.�p �¡��  �^���¼ ���Œ�ô�á �‡�¼ 
�œ�Œ�î �4����  �k�. �·�Ú�  �H�_ �[�+�Œ�ß �]���á �Ÿ�Œ�l ���1�p �‡�¼�B 
�Õ���ù�•�p �Ã�á�� � �Š���^�p � �Œ�  �‡�¼�B 

�™�Õ�4�8�Œ �����·�H �·�Ü � �Œ�� �‡�¼ ���£�á �Ø���[�p! � �Œ�� �Ÿ�¤�0�8�q�8 
���Ü�p�E �!�p�Š �p�Œ�&�› �[�„�� 600 �[���Ú �Á���n�p �I�Ú�q�E �Ÿ� �Œ�� 
�6�Ú�
�Œ �Ÿ�����x ���"���3�p�Š �Õ�8�� �8��  �Ÿ�k�‡�ô�+�¼ �k�‡�(�q 
�Õ�k�‡�ô�+�¼�Š �Ÿ�k�‡�ô�+�¼ �k�3� �q �Õ�k�"�.�¼ �6�Ú�
�Œ �Ø�Ö�p�Š �Õ�3���p 
�Õ�k�+� �p �‡�¼�B �8���  �·�Œ�ø�� �Ú�^�����B 

�â/�0 �������á  �Á� �8���k�l�Œ �Õ���ì� �+�¼ �œ�Œ�Þ�	 �[�����p �‡�¼�D 

 
�[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �¼�8�� �Õ�™�Õ�4�8�Œ ���Œ�‡�p �œ�8�¡�Ø�¼�D�p�Š �Ø���·�D�p �3�½�x 
�œ�Œ�î �Ø�·�D�p �k�Ÿ�n�Û�t�Š �Õ�·�Œ�ø���l �����0�½�x �Õ�Û�7�3 ���ñ �—�����p� �B 
�0�����8 ���ì���-�Ø �5�Ø�ô�•�¼ ���Š�p�Š�›�� �Ú�	�Œ �—���D �Û��. 1�E46�B 
�Š�p�Š�›�� �ù�Œ �™�Õ�4�8�Œ �¢�ô�•�¼ �[�„�� �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ñ �`��  
���3�Ÿ�+�B �—�Ú���á �[���ô�+�  �Õ�Û�7�3 ���ñ �—�Ú�Ü���  �·�Ú? �—���D ���F. 
4�E22�D �Û��. 6�E42�B ���F�8 �5�$�3�  '�œ�Œ�Ü���3���s�¼' �Õ���� �F�� 
���8�ô�^�l �Õ�Û�7�3 ���ñ�‡�l�Œ �6�Ú�
�Œ  �Õ���3���s�¼ �Ø ���
�ˆ�Œ ���ù����  
�‡�¼�D ���F. 3�E23�B  

�Õ�—�`�0��� �E �Õ�ß�¹�p ���ñ ���^��  �[�(�÷ �Õ���
�[�p�Œ �Õ�k�8�1 �F�� �Å�0 
���+�ù �����ù����  �5�
�Œ �Õ�k���Ø�Ö �3�½�x ���ñ ���
�ˆ�Œ �—�Ø�6�Ú� �B �™�Õ�4�8 
�[�Ç�	 �Õ�Å�0 ���+�ù �����C�4�E �Õ�—�`�0��� �E �Õ�Ú�8���H�E �Õ�Ø�Ã�I�` ���ñ 
���
�ˆ  �Õ�k�8�1�¼�Œ �Å�0 ���8���0 �—�����¢�x �‡�¼�B �—�`�0���  �Ÿ�Ú�8���H 
����  ���ñ �—���¼�B �™�Õ�4�8 �Õ���
�¼ �Ÿ�Ç�Ø (�Ÿ�œ�8���›��) �—�����
�ˆ�Œ 
�����6�Õ�p �‡�¼�B �Ú�8���H �Ÿ�Ø�Ã�I�` ����  ���ñ �—���¼�B �™�Õ�4�8 �Ÿ�Ç�Ø 
(�Ÿ�Â�6�¼) �Ø�����
  �—�����
�ˆ�Œ �Ø�����¤�n���B ���ß�¹�p �Õ�Å�������¹ �Æ�1�Œ 
�k�8�1 �k�3���q�n�� �™�Õ�4�8 �Õ�ß�¹�p �(�0�Š �Å�0 ���
�ˆ  �Å�������¹  �Œ�õ�( 
���
�ˆ�Œ �Ø�6�Ø���B 

�[�—�Ú���á �Å�Œ�á ���ñ�Œ �[�—�^�p �`�v �6�Ú�
�Œ �[�—�Ø�p�  �[�H�á�� �—�Ø�p�  
�Ÿ�Ç�Ø �[�0�p �[�‡�[�, �n�º�E �3�½�x ���0�q �Õ�œ�ô�� ���ñ �����p �Õ�k�����Ü 
�‡�¼�B ��� �6���E �™�Û�6�3�� �Õ�ß�¹�p ���ñ �—�Ú�Ü��� �B �Õ���í �Õ���ñ ���ñ�E 
���ñ�E ���ñ �‡�¼�B �ù�Œ �[2�É�Š 17�E3 �[�—�^�l �[�ß�¹�p ���Œ�ô�á �����Ý  
�k�$�4���n���B �Ú�	 ���—�Ú���á �Õ�k�����Ü �—�ô������ �‡�¼�B ���F�8�Š ���o�½�8 
�œ�Œ�Ü�Ç�Ø �]�$�/ �—�8�Ü�Œ�÷�� �—�Ú�Ü��� �B �Ú�	 �����p �ù�Œ �™�Õ�4�8 �[�(�÷ 
�Õ�k�ô�����¼ �Õ�k�8�1�¼ �Å�0 ���
�ˆ�Œ �œ�Œ�î �Õ�Û�7�3 �·�Ú�  �Õ���� �Õ���Œ�  
�·�Œ�á �Å�0 ���
�ˆ�Œ ���Š�ô�, �—�Ú�Ü��� �B �·�Ü �C�
�Û�t �Õ�â/�0 �������á  
�Á� �8���k�q�x �Ÿ���Ê���F�x�Œ �[�0�p �œ�Ç�	 ���Ú �I�  �`���Œ �Õ�D�0�š�ˆ �™�6 
�Ÿ�—�Þ�8 �¡�ß�  ̂ �™�Õ�4�8 �.�$�!  �Õ�k���Õ �œ�Œ�Ü�
�‡ ���8�+�ß�p �œ�>�����B 
�[�Ç�Ø�¼�  �â/�0 �������á  '�—�^�l ���Œ �‡�¼? ���í  ���Œ �‡�¼?' �Õ�����¼�Œ 
�œ�Š�Ø���Œ�B  

�¤�0�8�q�8 �[�·�Œ�ø���p �8�� �.�4 �Õ�k���C���[�p �k�Ü�÷�÷�� �����-�Ø�E '�Õ�3�¼ 
���ñ' �Õ�����¼ �‡�¼�B �Õ�3�¼ ���ñ �Õ�k�3�•�¼�  �(�÷�Œ �8�����[�3�Š �3�¼ 

https://www.youtube.com/watch?v=KDphfk-A3tQ
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�8���
�‡ �`�v �6�Ú�
�Œ �[�`���Ú �¡�ß�Œ�  �Ú�	 �8�Ø�� �����%��  �Õ�k�3�� 
�F���  �8���
�‡ �‡�¼�B ���E�p �Ê�H �`���Œ �ß�Œ. 7�Œ �8���H�8 
�œ�Œ�����Ÿ�k�º���Œ�B �¤�0�8�q�8 �Õ�—�ß�  ���ñ�E �Õ�—�`�0��� �E �Õ�ß�¹�p ���ñ 
�]�^�� �3�¼�‡�l�Œ �·�Ú�  �(�÷ �����[�4�Œ �œ�Š �Õ�k�8�1�¼�Š �Õ�F�� �¡�ß�  ̂
���ñ ���
�ˆ�Œ �Õ���Ø�6�Ú �[�(�÷�  �Õ���
�[�p�Œ �Å�0 ���8���0 �Õ���Ø�6�Ú 
�œ�Œ�î �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ñ �—�����
�ˆ�Œ �Õ���ô���� �—�Ú�Ü��� �B 
�œ�Œ�Þ�Ø�¼�  �œ�‡�Ç�	�Œ �����p �—�6�a�x �—�
� �1 �Õ�Ø�Å �—�Œ�á �¤�3�� 
�œ�Œ�����Ÿ�p�B 

�[���0. 12�E28-30 �Ÿ�p�œ�È�È�p ����  �0�k�’ �8���
�‡�x�¼ ���Ø�G �™�Õ�4�8 
�Õ�3���¼�Œ �����8  �œ�Š�ô�’���Œ�B �F�� �Õ�����¼ �Ú�	�Œ �‡�¼�D �Ÿ�"�4�x�  �—�Œ�Ý 
�C�0�a �5�Ÿ�.�Ÿ�, �3���Š �����¢�  �—�á�0�ú �œ�Œ�Ü �����3���s�¼ �—�8�k�¼�� 
�Ÿ���� �0�k�’�Ú�l �p�œ�È�Ê ���Š�s�Ú�l �Š�p? �`��  ���Õ�C�¼�B �™�Õ�4�8�  
�����9  �œ�Œ�Þ�	 �—���¼�F �Ÿ�p�œ�È�È�l ����  �0�k�’�Ú�l�E �œ�8�.�›�� �
�Ú�E 
�8���D �ø�n �—� ���¢�x�Œ �—�Œ�á �ø�n �‡�¼�E �—�Œ�k�  �[�3� �  ���`�	  �[�3� � �  
�‡�3�8�	 �[�3� � �  �—�6�`�	 �[�3� � �  �~�Ú���	 �ø�n �—� ���¤�	�Œ �¼�Ü�á 
�Õ� �p�� �Š�p�B �0�k�’�Ú�l �p�œ�È�Ê �Ú�	�x �Š�p�B 

�Ú�	 �¤�3�� �œ�Œ�Þ�Ø�¼�  �`�Æ ���8��!�x  �™�Õ�4�8 �—� ���¤ �������
�ˆ�Š 
�—�Œ�Ý �—� ���¤ (�œ�‡�0�4 �œ�Œ�Ü���3���s�¼�E �—���	) �`�v �—� ���¤ ���
�ˆ�Œ 
�Õ�k�Š�ô�+�[�p �‡�¼ �`���¼ �œ�Œ�Ü ���Œ�¢�. ���+�ï �Õ���Ø�C�0�\�p �‡�¼�B 
�[�p�¤�¤�� �Ú�	 �¤�3�� �œ�ù�Ç�—�`���0 �—�Œ�á ���
�ˆ�Œ �Õ���Ø�+�÷�ù�� �¤�3�� 
�‡�¼�B �—�Ú���á �Ú�	�Œ �¤�3���E �Å�ß. 6�E4�Œ �[�F���s�¼ �œ�Œ�Þ���p 
�Ÿ�p�Œ�@�‡�n�s�¼ �ì� �1 �[�F�� �Õ���Ø���ˆ�p ���H�8 �‡�¼�B 

�B�I�< �7�M�5�F �J�7�K�J�/ �O �? ���; �K�V�O�4�J�8�R�0�F �J�7�K�J�/ �O �R�4�F �7�^�/�A�_�3�O �X�6�T�/�@�_   

�@�� �Ã �Ú�8�.�›���D �Õ�
�º�	 �›���� �Ú�ˆ�D �Õ�
�º�	 �›�®�á�B  

�8�� �œ�8�.�›���E �Õ�
�º�	 �—� ���¢�x�Œ �—�Œ�á �Õ�
�º�	 �‡�¼�B  �Õ���� �F�� 
�‡�¼�B �^���.�¼ �¤�3�� �œ�Œ�Ü�k�����Ÿ�p�‡�¼ �¤�0�8�m�Ø�•�x �)�8�p �—�����¤�p 
�—�Ø����� � �B �(���7  �����p �œ�Š �)�8�p �—�����¤�p �����p �Õ�k���Ø�Ö �‡�ô�1�x 
�Š�s�¼�B �œ�ù�Ç�—�`���0 �—�Œ�á �œ�ù�Ç�—�`���0 �‡�¼�B �â/�0 �������á  
�œ�Œ�ß�2�Å�¼ �_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �—� ���¤ �D���0 �—�Œ�á�E �—� ���¤ �D���0 �����p 
�œ�Ø���x �—�����¤�p �—���Ü�+�Ü�+�x� �B �ø�n �Ø�8�k���+�¼ �Ú�	 �¤�3�� �8�� 
�œ�ù�Ç�—�`���0 �—�Œ�á ���
�Œ �Ú���3�¤�.���B 

�Ÿ�Ç�Ø�¼ �Ÿ���0�I�8 �·�Œ�ø�� �6�Œ�·�
�E �ø�n �Ú�	�Œ�Œ �Ÿ���Ú �Ø�Õ�‡�¼�Œ ���Ø�G 
�����8  �Ÿ�3�� �[�„�� �œ�0�4 �Ü�ù�! ����  ���Ø�G �—�C�+�[���s�¼�B ���0. 12�E35-
37 �œ�Œ�Þ�	 �Ú�����D �™�Õ�4�8�  �[���H�Ü�8 �5�Ø�8�k� �0 �����9  �œ�Œ�Þ�	 �—���F 
�"�4�x �¤�0�8�q�8 �Õ�ß�¹�p ���ñ �‡�¼ �œ�Œ�à�p �Ú����? �ß�¹�p �.�4 �[���Œ�.�8 
�H�Ý�8�E �ø�n �ø�n�Ù�Œ�E �� ���q�x�	�Œ �Õ�œ�ù�0�	 ���+�ô�� �œ�8�¢�Ü�0�ù���	 �á�+�8 
�[�C�“ �k�C���� �—���¼ �—���B �ß�¹�p�  �.�4 �ø�n �—���¼�D �œ�Œ�à�p�8 ���í  
�Ú�
�Š��? �`�Æ ���Ê�`�  �[�Ü�8�n �Ú�3���p �‡�[�0�B �œ�Ç�	 �Ø�C�+�[�¼ ���Ø�G 
�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �—�Œ�á ���
�Œ �œ�Œ�Ü�k���[�C �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �(���7�‡�p�Š 
�Õ�¤�0�8�q�8�Œ �Õ�ß�¹�p ���ñ �
�•  �6�� �Õ�ß�¹�p �ø�n ���
�Œ �Õ���Ø�6�Ú �‡�¼�B 
�C�Ü�  �5�� �Õ�ß�¹�p ���ñ ���
�ˆ  �[�Ç�� �·�Œ�ø�� �k���H�9�—���D 10�E47-48�D 
�œ�Š 11�E10�B  

�Ø�3���0� �[�p �¤�3���E �ß�¹�p �.�4 �[���Œ�.�8 �H�Ý�8�E �ø�n �ø�n�Ù�Œ�E �Ú�����B 
�k�Š�÷�-�¼ �ß�¹�p �5�
�Œ �Õ�k�Š�ô�+�¼ �[���Œ�.�8 ���
�ˆ  �k�$�4�—���B ���Œ�.�8 
�Õ�k�^���¼ ���Œ�.�8 �H�Ý�8 �‡�¼�B �Ú�	 �F�� �Õ�k�·�3�Ü�¼ �Ÿ���Ê. 110�E1 
�5�
�Œ ���Ê���,  �[�����¼  �8�� ���%��  �Õ���Š�ô�0 �‡�¼�B �D���0 1 
�Õ�����¼�E �œ�ù�Ç�—�`���0 �ø�n�Ù�Œ�F �����q�x�	�Œ ���œ�ù�0�	 ���C����  
�œ�8�¢�Ü�0�ù���	 �á�+�8 �[�C�“ �k�C���� �—���¼�B �‡�¼�B �O�3�V�8�I�F�< �6�R �? �J�7�K�J�/ �O 
�Õ�
�º�	 ���—�â�‰�Ú�D �Ø�	�»�	 �·�Ú�  �œ�ù�Ç�—�`���0 ���—�â�Š�Ù �·�Ú�  ���ø�n�Ù 
�‡�¼ �Õ�����¼�B �[�Ç�	 �Ü�ù�! �œ�ù�Ç�—�`���0 �œ�Š �ø�n �Õ�k�^���¼ ���%��  
�Ú�n�Ø���B �[�Ç�	 �—�Œ�á ���H�8 �¼�8�� �œ�ù�Ç�—�`���0 �—�`�E ���%���E �œ�Š 
���Œ�.�8 �H�Ý�8 �Ú�n�Ø���B �ø�n �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �›�®�á (�—���á) �·�Ú�  
�—�Œ�á ���
�Œ �[���C�3�[�p �p� �	�0�p �·�Þ�Ø�¼�ˆ �Õ���%���Œ ���Œ�‡�p 
�Ÿ���ù���� �÷�0 �—�`�E �·���á�E ���Œ�.�8 �H�Ý�8�Œ ���ù����  �ù���$ �‡�¼�B 

�[�C�” ���C����  �����p �Ü�ù�! �Æ�1�Œ�Œ ���÷�.�p �·�Ú�  �[�Æ�1�Œ 
�Ÿ�k�C�����¼ �÷�0 �œ� �� ���
�Œ �‡�¼�B �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �Æ�1�Œ �[�8�3�. 
�Õ�k�·�3�‡ �—�á�0�ô�Œ ���3�` �Õ���`�Œ� �B ���Æ�1�ˆ�Š ���ù�È�l �·�3�Œ�Š �ß�0�v 
�Õ�����¼ �Õ�����¼ �—� ���¤ �‡�¼�B ���Ê. 103�E19 �œ�ù�Ç�—�`���0 �Æ�1�ˆ�Œ 
�[�3���Ú �—�Å�÷�ì�E ���Œ�ù�(�l�  �����Œ �p�ô�È���x �Ú�����B �™�Õ�4�8 �[�—�` 
�C�” �k�C���� �����p �Ú�	�Œ�Œ �Æ�1�Œ �k�÷�. �����p �‡�¼�B �3�¼ 
�Ÿ�œ�ù�Ç�—�`���0 �÷�0 �Æ�1�Œ�Œ ���÷�.�p �—�Ú�x��� �B �™�Õ�4�8 �Ú�	�Œ �Æ�1�Œ 
�Ÿ�k�÷�. �3�¼ �
�‡ �œ�Œ�î �3�¼ �`�v �—�Ú�Ü���  �����p �‡�¼�B 

�Ú�	 �`�v �—�Ú�Ü��� �D �ß�Œ. 7 �Õ�3�¼ ���ñ �`��  �8�������.�¼  �5�Ø�Ú 
�[�k���Ú �D���0 9-19 ���Ú �Æ�1�•�x�  �œ�8�¡�Å�+�õ �á�+�8 �—�Õ���E �[�Å���Š�p 
�Õ�;���ô���¼�  �k�C���� ���`�4�  �œ�Œ�Ü �[�+�â �‡���E �Õ�.�4�  ���ÿ�0 �œ�Œ�Ü 
���,  ����  �‡�[�+ �Æ�1�ˆ�  �Õ�œ�6�p �‡�[���^�� �‡�[�+�E ���Œ�¦�.�ª�1�t�  
�Õ���‡�á�á �œ�6�p �‡�[�,�B �Õ�œ�6�p�  �.�6�@ �Ÿ�0�l �Ú�.���H�Š �Ú�·�
 �‡�[�0 �=�	 
�ö�É �=�	 �Ø�ô���ù���p �‡�[�0�E �œ���3 �—�œ���1�p�  �[�0�l �I���¼ �‡�[�0 
�3�0�á�  �
�‡�E ���"���3�p�  �k�ô�����B �Ú�����B �[�Å���Š�p �Õ�;���ô���¼�  
�Õ�����¼ �F�� �U�O�3�T�K�8�O �]�O�3�;�`�6�X�/�K �· �—�m�Ú�H �Û���Œ �Ÿ�C�á�! �Õ�‡�[�+�¼�E 
���Ã�á���¼ �ñ���/  �Õ�����¼�E �Ÿ�Å�����  �Õ�‡�[�+�¼ �����p �‡�¼�B �Ú�	 
�Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ù����  �‡�¼�B 13-14 ���Ú �Ü�ù�!�E �[����p  �.�œ�Ú �—�Õ�� 
�œ�‡�
� �E �Õ�3�¼ ���ñ �Õ�����8�� �Ÿ�3���Ú �Ü���Š�p �÷�0 ���
  �[�Å���Š�p 
�·�Ü �;���ô���¼�  �Ü�+�3 �·�Ü �0�l�  �—�C�+�\�p�B �·�ô�•�x�Š �—���È�` �[���Ö 
���Ö �L�Œ�L�  �Õ���Š�ô�, ����  �Ú�ô�Æ���p �Å�Œ�á �ù�È�p�Š �¤�`�0 ���Œ�ù�(�p�  
�k�3���¼ �ù�È�l�  �Õ���Ø���3 �Õ�Å�����  �ù�È�p �‡�¼�E ���Œ�ù�(�l�  
�Õ���Ú���1 �‡�¼�B �Õ���� �F�� �œ�Š�ô�’���Œ�B �œ�Ç�	 �Õ�3�¼ ���ñ �Õ�����8�� 
�Õ�k�^���¼ �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �.�4�Œ �Õ�3�¼ ���ñ �œ�Ø�� �Õ���.�¼ �™�Õ�4�8 �‡�¼�B 
���k�. �3�¼ ����  �Õ���ù�ô�È���p �Õ���Ø���3 �Å�������¹ �ù�È�p�Š �Õ���Ú���1 
���Œ�ù�(�p ��8�3���¼ �—�Ú�v��� �B �Å�������¹�‡�p �Õ�����¥�p �^�	�0�Ú �‡�¼�Š 
�Å�������¹ ���Œ�ù�(�p �Ÿ�•�+ �Õ�Ç�	 ���Œ�ù�(�p �^���_�p �Å�������¹ �‡�¼ 
�����p �‡�¼�B �™�Õ�4�8 �[�—�` �C�” �Ÿ�k�C�����E �Æ�1�ˆ�Œ �Ÿ�k�÷�.�E �Æ�1�ˆ 
�[�3���Ú �Ÿ�k�Å�+�÷�E ���Œ�ù�(�l �Å�������¹�Š �����Œ �Õ� �p�ô�È �Ÿ�
�‡�x �3�¼ 
�`�v �—�����
�ˆ�Œ �����+�ß�p �—�Ú�Ÿ�`�á� �B 

 

�¢��ù�e�S �d�ÿ �%�g�ˆ�R�: �Æ�8 �d�¢�ý�� �R� ?̂ 
�Ÿ���8��!�x  �÷�0 �8�� �¤�0�8�p�Š�Š �8�� ���$���3  �H�Ý�8 �8�Œ�·�Ø�Ú �8�� 
�™�Õ�4�8 �¢�‡�&�Œ �8�� �—�Œ�á �™�Õ�4�8 �Õ� �Š�·�. �Ú���8���Œ �Ú�
�Š���B 
�—�Œ�6�6�p�D �.�$�!�  �—�Ú� �3���Œ�B �[�D�0�Á�Œ �Õ�k�"�.�¼ �™�6 �[�·�Œ�ø�� 
�Ÿ�k�"�.�¼ �™�Õ�4�8 �Õ�k���Õ �‡�¼�B �[�â/�0 �������á  �Á� ���$���3  �œ�Š 
�[�����x�  �™�6 �6�Ú�
�Œ �™�Õ�4�8 �œ�Õ�k�^�� �8���k���C�3 �8�� �ø�n�x�Œ �™�Õ�4�8 
�œ�Œ�Ü���Š�ô�0 �—�á�0�ô�Œ �œ�Œ�¼�3�á �œ�Œ�î �™�6�Š �™�Õ�4�8 �Ÿ�8�  �ì� �1 �—�Œ�á 
�—�Ú�Ü��� �B �D�0�š�Œ �Õ�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �‡�]�Ø�p �Ÿ�����s�¼ �)�8�p �‡�]�Ø�p 
�Õ�����l�Œ �8�!�x �œ�Œ�Ü �ô���á �ô� �â �‡�¼ �Õ�����.�s�¼�B �Û���Œ�8�Œ �Ø�	�Ø 
�Ú���º���D �¾�+�`�’ �k�Š�÷�- �¤�0�8�m�Ø�•�x�Š ���$���3  �H�Ý�6�s�¼�  �Ö���Š 
�Ú���n���B �·�Ü �™�Õ�4�8 �8�  �8�Œ���
�  �œ�Œ�Þ�� �‡�¼�D �œ�Š�Õ�º���Œ�B 
�Õ�—�Þ�8 �¡�ß�  ̂ �™�Ù�4 �·�Ú�  �™�Ù�4�8 �j�#�.�+�	�- �Õ�����¼ �8�  
�Ÿ�Ã�`�.�Ú�8�� �X�6�; �K�@�_ �8�K�J�/ �O �Ù�
�@�º�Ã �Ÿ�����¼ �F�� �Õ�k�·�3�Ü �‡�¼�B �Ú�	 
�8�  �™�Ø�4 �Ÿ�����¼ �Õ�`���Ú �¡�ß�Œ �8�  �÷�0 �—�Œ�á �5�
�Œ �œ�ù�Ç�—�`���0 
�—�ß�” �·�Ú�  �Õ���Ø�á�Œ �—� ���¤ �����p �‡�¼�B �8��  �(�.�¼�Œ ���ù����  
�Ÿ���·���Ý �[�0�p �8�� �8��  �[�k�‡�ô�+�¼ �p�Œ�]�p �ù���$ �
�•�—���D ���o. 1�E
21�B �[�`�Æ �L�Œ�L�½�x �Õ�™�Õ�4�8 �8�  �Õ�0�Ü�� �·�Ú�  �Õ�á� �$ ���.�.�H  
�Õ�����[�p �k�C�.�.�] �‡�¼�B  

�™�6�Š �™�Õ�4�8 �Ÿ�8�  �ì� �1 �—�Œ�á �—�Ú�Ü���  �5�^���  �[�¾�+�`�’ �—�Þ�8 
�¡�ß�Œ �·�Ú�  �[�¾�+�`�’ �k�Š�÷�- �¤�0�8�m�Ø�•�x �Õ�™�Õ�4�8 �8�  �™�6 �6�Ú�
�Œ 
�Õ�4' �·�Ú�  �Õ�4�º �[���
�ˆ  �‡�¼�B �Õ�—�Œ�á �3�¼ �8�  �[�k���Ø�Ö �L�Œ�L�½�x 
�[�k���Ø�Ö �—���.�1�x ����.  �Ú�x�����Š �8�  �6�Ú�
�Œ �8��  �Õ�·�Ÿ���¼ �—�¢�� 
���Ú �‡�¼ ���k�¥�0 �Ø���`�Œ ��^��  �Ú�x�����B �Ú�	 �œ�¼�‡�p�‡�p �—���¼�B �™�6 
�Õ�����¼ �8�  �Õ�·�Ÿ���¼ �™�Õ�4�8 �ù�Œ �Õ���$���3 �H�Ý�4 �™�Õ�4�8 



 

16 
 

�D���0 �S�Q - ���÷�]�p �J�=�	 �O �Á���k � ���+�p APRIL 2015 

�—�Ú�Ü��� �B �8���Ç�	 �‡�¼ �™�6�Š �™�Õ�4�8 �Ÿ�8�  �ì� �1 �—�Œ�á �—�Ú�Ü���  
�Ø��� �p�B 

�È�/�  �¾�+�`�’ �k�Š�÷�- �¤�0�8�m�Ø�•�x �™�Õ�4�8�Œ �™�6 �—�Ú���p� �B �Ÿ���Ú 
�œ�Œ�ß��� �p �8�  �·�¢�Ú �`�v �‡�¼�Š �]���  �œ�Œ�¨ �Õ�D�0�š�ˆ�Œ �™�6 
�—�Ú�Ü��� �B �™�Õ�4�8 �¤�0�8�q�8 �·�Ú�  ���%��  �™�Õ�4�8 �5���  �Õ�4�º �—�� 
���5�	  �‡�¼ �Õ�����p�B �™�6 �Õ�¾�+�`�’ �k�Š�÷�- �¤�0�8�m�Ø�•�x�  �
�‡ �Õ�¾�+�`�’ 
���$���3  �H�Ý�8 �Õ�™�Õ�4�8 �8�  �—�Ú�Ü��� �B �8��  �`�v �6�Ú�
�Œ �Õ�D�0�š� ̂
�™�Õ�4�8 �[�·�Œ�ø�� �œ�Œ�Ü�k�"�.�¼ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ñ �·�Ú�  
�œ�ù�Ç�—�`���0 �·���á  �—�Ú�Ü��� �B �[�™�8���  �p�¼�0�p �·�Ü 124 �=�	 
�‡�]�Ø�p �—�� �Ú�^�����D �[�D�0�š�Œ �·�Ü 25 �Ø�	�� �[�8�  �k�$�.�º�� (3�l  
�Ÿ�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �Š�s�¼�D �Å�¢�0�Ø�8�E ����� �D  �Û���Œ�8 �œ�Š �™�6) �™�6 
�Ÿ���Š�s�¼�  �Õ���Ú�[���� �‡�]�Ú �‡�¼�B �™�6 �3���0 �`�v �œ�Œ�î �[�(�÷ 
�Õ�k�ô�����¼ �.�
�-  �—� ���¤ �—�Ú�Ü��� �B �Õ�D�0�š� ̂ �™�6 �[�C�
�Û�t �ô�%�x 
�œ�Œ�Ü� �Š�Õ�¼ �—���k�3�C��� �D �—���!�k� �D �Ÿ���n�Œ�  �—���k�‡�&� �B 
�Õ�D�0�š�ˆ �™�6 �Ÿ�����t  �Ÿ�œ�0�4 �[�0�p �Ÿ�k�‡�$�p �‡�]�Ø�p �[� �Œ�  
�Õ���Ú�[���� �‡�]�Ú �`�v �œ�Œ�î ����  �Ø���
�‡ �3�¼ �‡�¼�D 5�E75�D 4�E171�B 
�8���Ç�	 �D�0�š�Œ �Õ���Š�ô�+�¼ �™�6 �[���$���3  �H�Ý�8 �¼�8�� �Õ� �Š�ô�•�¼ 
�™�Õ�4�8 ���8���Œ �—�Œ�n�����B �—�Œ�á �3�¼�E '�Å����� �Œ �—�¼�C�º�����D �Õ�I�ß�¼ 
���� �¤ �—�+�Œ�ý�à�E ���õ�, �3���Ø�¹�E �D���l 12 ���p�0 �‡�¼�D �Ÿ�—�Œ�ô�l �[���Ú 
�ù����  �
�•  �Ÿ�n�x �Õ�‡�`�0�Š �Õ�¾�Ë �H�Ú�� �‡�¼' �]��  �œ�‹�Œ �Õ���Ø�¼�D�” �Ú�	 
�3�¼ �¼�;�l�Œ �œ�Œ�Ü�k�Š�ô�+ �����8�k�º�� �—�Ú�6�Š�s�¼� �B 

�™�6�Œ �Õ���$���3 �H�Ý�4 �™�Õ�4�8 �—�3�”�q �™�Õ�4�8 �[�k���Ú �[���8�C�� ���Ú 
�—���k�3�C��� �E �—���!�k� �D �8�����!�k �Ÿ�!�p�  �—���k�‡�&�  �Õ���^���¼ 
�!�l�Œ�Š �p�Œ�&�›�¼�Œ �Ÿ�8�Ã�� �¼��  �����á�+�ù �‡�¼�B �Õ�™�Õ�4�8 �!�p�Š 
�p�Œ�&�› �º�Š�¼�Š �D���/ �Õ�¤�0�8�p�Š �p� �	�0�p �‡�¼�B �¤�0�8�q�8 �Ÿ�Å�����  
�Õ�‡�[�+ �—� ���¤ �6�� �3�¼ �Õ�
�‡�¼�E �(�÷ �Õ���[�3�¼ �Õ�Š�Œ �k�¼���
�¹ �!�p 
�����!�p�Š �~�	�—�n�x�Œ�Œ �k�;�¤�! �~�	�—�p �Ø���·�C�¼ �œ�0�4 �8�� �œ�Š 
�~�	�—�p �
�•  �œ�’ �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �$�á�H �œ�Œ�
�Œ �Å�Œ�á �‡�¼�B �3�¼ 
�—�Ú�Ü���  �—� ���¤ �Õ�k�Ü�+�ô�¼�D �—� ���¤ �‡�¼ �—� ���¤�‡�l�Œ �6�Ú�k�¼ �3�¼ 
�Õ�
�‡�¼�B �k�ô���� �����p �[�(�÷ �Ÿ���ô���� �[�0�p �[�(�÷ �^���k�ô�����[�p 
���Œ�‡�l �‡�[�+ �����p �‡�¼�D �Ø�  �3� �  �Õ�
�‡ �����¥�p�‡�l �‡�¼�B 

�™�Õ�4�8 �[�(�÷ �k�ô���� �·�Ú�  �(�÷ �
�‡ �����p ���8��!�x  
�¤�0�8�m�Ø�•�x�Œ �Õ�k�6�6�l �œ�Œ�Ü�
�‡ �Õ���Ø�8�\�[�p �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0�Š ���0�Ø�  
�Õ�(�÷ �k�.�¤�a �¼���p �6�Ú�
�Œ �����¥�p�‡�l �6�Ú���·���Š �6�Ú�C�‡�8 
�Õ�3�¼�‡�p�Œ �^���0�Ø�p �k�ô�Š�Å�[ �·�Ú�  �ô�Œ�Å�` �—�Ü�+�ô �����p �‡�¼�B �Ú�	 
�p�(�õ�p �Õ� �Œ���¼ �8�‡ �����¥�n�¹ �F�� �‡�¼�B �Û���Œ�8 �F�� �(�÷ �
�‡ 
�Õ�����¼ (�Û��. 1�E14)�B �Ú�	�Œ�Œ�E '�[�(�÷ �k�ô����' �Õ�k�^���¼�Œ �‡�ô�0 �Õ�
�‡ 
�—�Œ�á �`�v �‡�¼�D �œ�0�4�  �¤�0�8�q�8 �‡�¼�B ����  ���Œ�  �Ú�	�Œ�Œ �Õ�
�‡ 
�Õ��� �B �Ú�	�Œ�Œ �—�6�` �‡�¼ �—�Þ�8 �¡�ß�Œ '�—�Œ�á�Ø ���ñ' �Õ�����¼�B 

 

�b�W�¯�¥ �Ù�¿ (�ê�X�Æ�V��) 
�—�Œ�á�Ø ���ñ �Õ�����¼ �F�� ���¤�0�8�q�8 ���ù����  �5�
�Œ ���6�Ú �·�Ú�  
�C�ß���Š �k�Ÿ�n�Ú �Õ�����¼ ���
�ˆ�Œ �Õ���Ø�6�Ú �F�� �‡�¼�B �[�`���Ú �¡�ß�Œ 
�L�Œ�L ���3�½�x�  �Õ�k���C�3 �F�� �
�•  �`�s�’ ���ñ�Œ �Ø�����¤�n���D ��� �6���E 
�›�0. 6�E26�D �—�!. 8�E10�D �Å�¢. 12�E10�B �F�� ���;�I�O�3�M�7 �O  �Ø��Ú�á �—�Œ�á�Š 
�`�s�’ ���
�Œ�Œ �œ�Œ�Þ���  �Õ�k�·�Ü�Ý ���
�Œ�Œ�  �Ø�6�Ø���B �[���Ê. 22�E20 
�`�v�‡�p�E �[���Ê. 68�E6 �`�s�•�x �Õ�����¼�  �F�� �Ÿ�Ç�	 �—�Œ�á �‡�¼�B 
�[�Å�3. 22�E2�E12�E16 �`�s�’ �6�Ú�
�Œ ���Ö �·�Ú�  �Õ�k�·�Ü�Ü ���ñ�‡�p�Œ 
�Ø�6�Ø���B �Ú�	�Œ�ˆ �n�-�¤ �Õ�Ã�`�.�¼�Ø�Œ �����0 �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ �—�Œ�á�Ø ���ñ�‡�p 
�—�á�0�ú �Ø�C�0�[�º���D �Ã�.̀ 11�E17�B 

���6. 11�E34 �`�s�’ �·�Ú�  �—�Œ�á �`�v ���ñ�‡�p�Œ �Ø�6�Ø���B �Ú�	 �F�� �`���Ú 
�¡�ß�Œ �·�Ü �$�0�Ã �[�k�����3�[�p �Õ�3�^ ��F�Š�p �p�0�õ�  ���¤ �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ 
�8�� �¤�0�8�q�8 �Õ�k�"�.�¼ �(�+�)�+���!�)�Ÿ�- (�!�•�ø�‹�8) �Õ���� �F�� �‡�¼�B �Ú�	 
�F�� �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ�  �������x�  �`�s�’ ���ò�x �k���H�9�—���D ��� �6���E 

���F. 7�E12�D 8�E42�E 9�E38�B �œ�‡�Ç�	 �Õ���F�8 ���H�9�x ���ò�t �`�s�•�x 
�·�Ú�  �C�ß���Š �k�Ÿ�n�Ú �Õ�����s�¼ ���
�Š�s�¼�Œ �—�Ø�8�+�ß�Œ� �B �[�Ã�.̀ 
11�E17 ���Ú �Ø���¼ �F���  �!�•�ø�‹�8 �‡�¼�B �Ú�	 �F�� �Õ���Š�ô�+�¼ �8�� 
�—�`�0���  �5�
�Œ ���í  �Ú�8���H �!�•�ø�‹�8 �k�`���—���B �—�`�0���  �[�„�� 
�����x  ���ò�x �œ�Œ�ß���p �Õ�n�·�C �‡�¼�B �œ�Ç�	 ���Ú �Œ�$�$�, �Ÿ�œ�8���›�� 
�÷�0 �‡�¼�B �Ú�8���H �—�Œ�á�Ø �Õ�
�‡�¼ �[�`�s�’�‡�p �6�Ú�
�Œ �Õ�k�8�1�¼ �F�� 
���ñ �[���
�ˆ  �‡�¼�B �8���Ç�	 �!�•�ø�‹�8 �`�v�‡�p�Œ �6�Ú�
�Œ ���Ö�‡�p�Œ �Õ�Ø�Å 
�F�� �‡�¼�B  

�Õ�™�Õ�4�8�Œ �—�Œ�á�Ø ���ñ�‡�p (�!�•�ø�‹�8�‡�p) �[�k�����Ÿ�k �Õ�k���C�4�p�Œ 
���H�9�x �œ�Œ�Ú�B 

�x �[�œ�0�4 �Õ���Ø� �Œ ����  �Õ�Å�����  ���Ú�·�p �œ�Œ�Þ�•�+�¼ �œ�Œ�î 
�œ�Œ�ß�Ú���1 �œ�ù�Ç�—�`���0 �—�Œ�á�Ø ���í�Œ (�(�+�)�+���!�)�Ÿ�-) �œ�8�¡�3�� 
�á�+�8 �Á�����Œ �œ�Œ�Þ�� �·�â�—���Š�B �Û��. 3�E16 

�x �[�œ�0�4 �[���Ø� �Œ �—�Ú�.�+�á�[�p� �D �[���Ø� �Œ �ù�Œ �[�—�Œ�Ý 
�[�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ñ (�(�+�)�+���!�)�Ÿ�-) �8�  �8�������‡ �—���Œ 
�k�.�0�â�[�n���B �Û��. 3�E18 

�x �F���  �(�÷ �
�‡�D ���÷�Œ�Š �œ�¼�‡�p�Œ�  �k�����q �[�œ�’ �—�Ü�+�E �—�Œ�á 
���ñ�  (�(�+�)�+���!�)�Ÿ�-) �Ÿ�—�^�l �Å�Œ�á �œ�Œ�ß���¼ �¤�`�0 �Õ�
�‡�¼ �¤�`�,�Œ 
�—�Õ�Œ�B �Û��. 1�E14 

�x ���w�  �]�
�Œ �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �Ø�Õ�¼ �—�Œ�á �8�Œ�¨ �Õ��� �D �[�—�^�l �œ�H�3 
�Ø�� �—�Œ�á ���í  (�(�+�)�+���!�)�Ÿ�-) �œ�0�4 �k�+�Ÿ�¼�B �Û��. 1�E18 

�x �[�Ç�	 �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 �3�H�0 �[�œ�’ �Å�Œ�á �k�ô�����E �[�œ�0�4 �[� ��  
�[���Ú�·�p �œ�Œ�•�0 �Å�Œ�á �œ�ù�Ç�—�`���0 �—�Œ�á ���í�Œ (�(�+�)�+���!�)�Ÿ�-) 
�·�Ü �Á���  ���¥�n���Š�B 1�Û��. 4�E9 

�™�Õ�4�8 �—�Œ�á�Ø ���ñ �Õ�
�‡�¼ �·�Ú�  �Õ�k�^���¼ �n�-�¤�Œ �Õ���Ø�
�0�4 
�œ�Œ�Ü���Š�ô�,�p �[�‰�H�Ø �õ�^�Â �—�Ú�Ü��� �B �Õ�Û���Œ�8 �·�Œ�ø�� �Ÿ�‰�H�Ø �õ�^�Â 
�[�0�p ���•�,�Œ �¢���¢�á�Œ �[�C�0 '�—�Œ�á�Ø ���ñ' �Õ�����¼�Œ �F�� �Ÿ�‰�H�Ø �÷�0 
���Š�I�.�” �Ÿ�q�  �—�Œ�x��� �B  

���¤�0�8�q�8 �8���k�‡�ô�+�¼ �8���Ç�	 �F�� �8�Œ���
 �ù�Œ �Ú�	 �F�� �¤�0�8�q�8 
�`�s�’�E ���6�Ú �Õ�����¼�E �[�Á�Ú�‡�l ���Ö�E �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ñ ���
�ˆ�Œ 
�—�����¢�x �‡�¼�B �!�•�ø�‹�8 �[�����p �F���p �Õ�k�#�. ��� �0 �F�� �5�
�Œ 
�œ�Œ�Ü �—���0�’�¼ �—�Œ�á�Ø ���ñ �����p �‡�¼�B �!�•  �—�Œ�á �`�v �����p �5�
�Œ 
�ø�‹�8 �Õ�k�·���Ü�E ���Ü�p�E ���Ü�p �Ø�ô�• �����p �‡�¼�B �¢���k�Œ�È�È �[�C�0 �ø�‹�8 
���ñ �����p �‡�¼�B �[�—���0�’ �œ�Õ�k�‡�÷�ô�0�Œ�Š �œ�Õ�k�"�.�  �[�œ�Œ�ù��Ê�’ 
�[�0�¢�n �p�0�õ�!�x 'only begotten' �k�`��  �8���k�k�+�ú���Š beget �Ü�ù�! 
�[�(�÷ ���¼���á �8���
�‡�E �[�(�÷ ���¼���á �Ü�ù�! �·�5�^�¹ �ù�Œ�•�‡�p�Œ 
�8�����Ø�8�ô�á�á �™�Õ�4�8 'only begotten' �5�^�� �[�·�5�`  �.�F�á 
�Õ�k�·���Ü ���ñ �‡�¼ �����p �‡�¼ �Õ���� �3�Œ�¢�� ���Ÿ�.�Ÿ�-�Ø �Ú�C�0�^���B 
�[�H�0�` �Ÿ�—�Œ�á ���8��  �÷�0 �8�Œ�‡�÷�ô�0 beget �Õ�����¼�Œ �F���Š �p���H 
�Õ�œ�Œ�ù��Ê�’ ���Ê�ô�[ �F���p �‡�[�0 �Ú�Ë �Õ���
�¼�B �Õ�F���Œ � �Œ�‡�p 
�����+�ß�p �·�Ü ����  �L�Œ�L �Ÿ�k���Ü �Ÿ�—���0�’ �k�Å���� �·�Ü �œ�Œ�ù��Ê�’ 
�6�Ú�
�Œ �·�Ü � �Œ�� �‡�¼ ���£�á �Ø���[�p�B ���$���3  �H�Ý�8 �[���ì���-�Ø 
�[�—���0�’ �·�Ú�  �[�œ�Œ�ù��Ê�’ �—�Ú�Ü���  �Õ�k�"�.�¼�B  

�����x  �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ò�x �k�`���¼ �Õ�k���, �—���D ��� �6���E �œ�8�.�›�� 
�œ�Œ�Ü �—�Œ�á ���Ê�` �[�Ç�	 �8�  �k���0�k�º���D �Å��. 4�E23�B �œ�’�  
�Õ�¤�0�8�q�8 �k�Ÿ�n�Û�x �Õ�œ�ù�Ç�—�`���0 ���ò�x �‡�Œ�D �Û��. 1�E12�D 11�E52�D �1��  
8�E14-21�D �ô��. 3�E26�D �0��. 2�E14-15�D 1�Û��. 3�E2�B �Ú�	 ���ñ�‡�p �œ�’ 
�[�¤�0�8�q�8 �[� ��  �Ø�ô�•�‡�¼ ���ñ�‡�p �5�
�Œ �`�s�’�Š ���6�Ú �Õ���@ ���ñ�‡�p 
�—�Ú�Ü��� �B �Õ�¤�0�8�q�8 �(�+�)�+���!�)�Ÿ�- �·�Ú�  �—�Œ�á�Ø ���ñ ���
�Œ �`�s�’�Š 
���6�Ú �Õ���@ ���ñ�‡�p �‡�¼�B �Õ�—�` �—�Œ�á�Ø ���ñ �5�^�� �[�(���7  �¼�8�� 
�Ø���¼ �Å�������¹ �8�3�.�Š �^�	�0�Ú �œ�Œ�î ���ñ �Ÿ�—�^�p �[�„�� �œ�Œ�Ü���ô�” 
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�—�` �C�ß�� �·���á  �k�C�ß�� �����p �—�Ú�Ü��� �B �—�` �—�8�C�á�! �Õ�‡�[�+�E 
�·���á  �C�á�! �6�Ú�•�0 �I�Ú�q �„�� ���•�0 �Õ�ì���+ �����p �—�Ú�Ü��� �B 

�·���á  �·���á  �Õ�k�3�•�¼ �Ÿ�á�Œ�ù�� �k�·���â �(�÷ �[�����[�4  � �¤�Œ�Ø�p�E 
�$�á�H�Œ ����  �����.���  �[���3�C�Ý�E �.�4�Œ �Ê�H �[���á�+�õ�E �.�4�Œ 
��� �p�¢�¹ �!�p �—�6���4 �[���8���l�E �[���n�Å�Æ �‡�¼ �œ�Œ�î �„�� �[���ô�•�l 
�Ÿ�q�  �—�Ú�Ü��� �B �[�€���¼�Š �·���á  �Ÿ�—�`�E �·�Ú�  ���Œ�.�8 �H�Ý�8 
�Ÿ�·���á �—�Ú�k�Š�‡�4� �B �—�Ú�C�ß�Ü��� �B �™�Õ�4�8 �[�(�÷ �Õ�k�ô���� 
�—� ���¤ �[���
�ˆ  �Ÿ���·���Ý �[�0�p�  �‡�[�+�B �Õ�p? �Á�����p�Œ �5�.���0 
�[�œ�ù�Ç�—�`���0 �Å�Œ�á �·�Ú�  �Ÿ�—�` �÷�0 �‡�[�+�D �Û�� 1�E1-2�D 17�E5�B 

 

�ï�Ú�:  �j�ï�Ô�¢ �é�S�W �b�é�×�o �Ò�R? 
�����p �[����  �Œ�¿�8 �0�œ�8 �8�0 �Õ�™�Õ�4�8 �������Ú �—� ���¤ �Ø�����
�  ̂
� ���¤�p �
�•  �C�0�b���B  

 
�^�����·�H �·�Ú�  �
�Œ �`��  �����6�6�p �k�`��  �ù�Œ �0�œ�4 �����p �
�•  �6�� 
�õ�ß�Ö ���8�ô�á �k�`��  �C�0�a�—���B �[�·�Œ�ø���p �¼�8�� �™�Õ�4�8 �5�3�ô�á���p 
�œ�Œ�î �Õ�—� ���¥ �8�ù�Ü�p�Œ �5�3�ù�á �—�Š�Ú� �B �������Ú�Š ���8�ô�á �.�$�!  
�Õ�k���Ø�Ö �‡�ô�1�x �Š�s�¼�B �™�Õ�4�8 �œ�Œ�Ü �3�`�œ�Š�¼ �·�Ü �—�` �5�����Ú 
�Ú�n�Ø���D �5�Ø�����¤ �ù�Œ �—�Ú�n�Ú� �B ���8�ô�á �Ÿ�—� ���¥ �÷�0 �Õ�k�Ø�Ø�Å 
�Õ�3�¼�‡�p �—�L�  �5�
�Œ �[�����p �ö�É � �Œ�  �Õ�3�¼�‡�p �—�L�  ��
�Œ 
�Ú�x�����B �I�!�E �k�C� ��E �—�ú�Œ�`�9�E �k�Œ�[�0�¤�¥�E �[�ù�Œ�^�0 �k�Ü�3�q�E 
�Á�Ú�Œ �Ÿ�3�q �·�Ú�  �Å�ù�q�E �œ�ñ �—���4 �·�Ú �Å�0�ù�q �������Ú �Ú�v�����B 
�[�¤�0�8�m�Ø�Œ �����p �º�Š�¼ �D�  �‡�ô�0 �Õ�—�¢�� �—�L�  �6�Ú�
�Œ �Õ��� ̀
�[�œ�ù�Ç�—�`���0 �0�p ���¼�Ü�H �‡�¼�B �[���0. 14 �™�Õ�4�8 �[� �á�0 �·�á�I 
�������Ö �k�$�4�—���D �n�Þ�Ø �Ú�	 �3�¼ �[���
�ˆ  �Ø�C�+�[�¼ �����Š �œ�Œ�î �·�Ü 
�—� ���¤ �Õ�C�+�[ �8�ù�Ü�p �—�Ú�Ü��� �B �™�Õ�4�8 �3�¼ �œ�Œ�Ü ���
�ˆ  �����Œ 
�3�¼ �Õ���Ø�Ü�0�÷�s�¼�Œ �‡�ô�1�x �5�Ø�Ü�0�ù �Õ�—� ���¥ �8�ù�Ü�p�Œ �ù�Œ 
�—���Ü�+�ô� �D �Ú�	 �Õ�—� ���¤�‡�l � �8�¤�0 �‡�¼�B 

�™�Õ�4�8 �3� �  �3�¼ �[���
�ˆ  �ù�Œ �Ÿ�~�	�—�p �[�C�0 �3�½�x �Õ�
�ˆ�p�Œ ����  
�5�
�Œ�E �Ø�Ü�+�õ�p�Œ �5�Ø�Ü�0�ù�E �Õ�
�‡�^�s�¼ �5�
�Œ�[�p �Ú�n�Ø���B �5�.�k�Œ�E 
�5�[���E �5���
�E �5�.�`�E �5�����E �5�Ü�¤� �E �5�k�’�E �5�I�
�E ���7�p 
�5�Ø�Ü�0�ù�E �5�.�.�E �Ú�n�Ø���B �5�����Ú�  �Ú�n�Ø���B �[�Ç�	 �[�â/�0 
�������á  ���$���3  �œ�Œ�Ü���‡�[�[�¼ ����  ���8��!�x�E �—� ���¤ �œ�Œ�à�p 
�Ú�.�^��? �œ�Œ�à�p �Ú�Ü�¤����? �œ�Œ�à�p �Ú�k�’�Š �œ�Œ�H���3 �Ú�·�8�Ü�º��? 
�œ�Œ�à�p �Ú���ß�ß��? �œ�Ø�� �Õ�2�Ê ���Ø�G ���Ü�0�Ü�0�Œ �œ�Õ�����Ý �����k�º���B 

�[���ì���-�Ø �[���$���3  �H�Ý�8 �Õ�k�ô�����¼ �œ�’ �¤�0�8�m�Ø�•�x 
�Õ� �Š�����Ÿ�¼ �—� ���¤ �(���7  ���
�ˆ�Œ �Ÿ�Ç�	 �[�0�p �Õ�k�����Ÿ�p�Œ �5�
�Œ 
�™�Õ�4�8 �3�¼ �^�Ú�
�Œ�  �•�0 �œ�Œ�¨�Œ �Ÿ�—�` �÷�0 �[�Å�������¹ �—�Œ�á�‡�p 
�ù�Œ�•�‡�p �—���¼�Š �����p�  �^�Ú�
�Œ �€�`�+�p ���á�+�ù �Ú�x�����B �3�¼ 
�8���
�‡ �Ü�ù�! �����Õ�B �Õ�(���7�Œ �—�8�k� �	�1 �8�Œ�C�[�� �Õ�·���á�Š �Õ�—�` 
�ù�Œ�•�‡�p �Ÿ�^�á �—�Ú�
�Œ� �B �Õ�¤�0�8�p�Š �8�‡ �����¥�p �·�Ú�  �‡�ô�+ 
�œ�ù�Ç�—�`���0 �(���7�Ø�¹ �‡�¼�B �·���á  �·�Ü �—�` �]�����Ú�E �·�Ú�  �—�` 
���·���á  �]�����8�E �·�Ú�  ���Œ�.�8 �H�Ý�8 �™�Õ�4�8�Œ �]���3�¤�0 
���(���7�Ø�¹ �8�‡ �����¥�p �Õ���Ÿ�`�á �œ�¼�‡�p �—�Ú�Ü��� �B �Õ�(���7�Œ 
�—�8�k� �	�1 �����Ú�C�[���Š �œ�ù�Ç�—�`���0 �—�Œ�á �—�¢���E �—�Œ�á �^�	�0�Ú �`�v 
�`��  �����C�[��  �œ�Œ�Ü �™�8���  ���� ���Ú���•�p �™�Õ�4�8 �—� ���¤ �
�•  

�]�����Ú �œ�¼�‡�p�  �����8  �Õ�����¼ �‡�ô�0 �‡�¼�B ��� �6���E �Õ�D�.�š�ˆ �—���	 
�]�����Ú �œ�Œ�Ü�����p �‡�¼�B �·�Ú�  �œ�ù�Ç�—�`���0 �—�` �]�����Ú 
�œ�Œ�Ü�����p �‡�¼�B �Ú�	 �����8  �Õ�����¼ �õ�ß�Ú �Ú�
�Š���D � �¤�Œ�Ø�l�  
�œ�ù�Ç�—�`���0 �·�Ü���Œ�  ������Ú �—�Ú�x��� �D �—�Ú�ô�^�¼� � �B �™�Õ�4�8 
�ù�Œ �—� ���¤ �6�� �3�¼ �Õ�
�‡ �‡�¼�Š �œ�Œ�Ü �3�¼ �·�Ü �—�` �����Õ�B �Ú�	 
�p� �	�0�p �(���7�Œ ��� �Š� �Œ �Õ���Ÿ�`�á �—�Ú�Ü��� �B 

�Ú���Œ �œ�Œ�î �ù�Œ�E �Ú�	 �Ü�ù�! �—���	 �5�����Ú �[�D�0�š�Œ �¼�8�� �k�$�4 
�Ú�ô�’���Š �œ�Œ�Õ�¼�B ��� �6���E �4�. 33�E56 �œ�Œ�Þ�	 �Ú�����E 

�]�Ô�Ï�P �á�Ô�b�j�2 �!�M�#�œ �Ô�  �]�j�&�÷�6 �b�•�M�6�R �ž�}�ö�¥�Ò�
 �b�Ô�R�1 �ž�á�P�>�Ë �Ð�  
�!�ö�ú �Ô�  �›�]�j�&�÷�6 �b�•�M�6�R �]�‚�ö�£�
 �›�ä�j�!�ö�R�æ �ù�Ô�æ�4 �ù�Ô�æ �!�Ò�� 

�[�Ç�	 �—�Œ�C�$���œ�Ê�‡�p���Õ�k�^���¼���F���������p���‡�¼�B��� �Œ�����3���p���Õ�����¼��
�F���� �‡�¼�B�� �—���	�Š�� �����œ�¤�l�� �[�‡�]�Ö�� ���Ú�� �œ�Ê�‡�p�Œ�� �Ø�·�0�ß���D���3���p�Œ��
(�����p�Œ) �Ø�·�0�ß�� �‡�¼�B  Noble Quran �5�k�+�õ���¼�E 

56. Allah sends His Salat (Graces, Honours, Blessings, Mercy, 
etc.) on the Prophet (Muhammad) and also His angels too (ask 
Allah to bless and forgive him). O you who believe! Send your 
Salat on (ask Allah to bless) him (Muhammad), and (you 
should) greet (salute) him with the Islamic way of greeting 
(salutation i.e. As-Salamu 'Alaikum). 

�Ú�����B �3���p�Œ �[�H�Œ�3�� ���÷�E�� �¤�`�0�E�� �[�+�Ÿ�p�E�� � ���+�p�� �·�Å�k�� �`����
�5�k�+�õ� �������p���ù�Œ���—����� �B���º�Š�¼���Õ�3���p���·�Ú� ���9���p���p�0�õ� ���ù�Œ 
�¤�`�0�E���[�+�Ÿ�p���·�Å�k���6�Ú�
�Œ �����p���‡�¼�B ���‡�Ç�Ø���¤�`�0���[�+�Ÿ�p���·�Å�k�E��
���k�^���p���F���p�������� �p�0�õ�!�x���—���s�¼�B���`�Æ���Õ�œ�Œ�ù��Ê�’�� �p�0�õ�!�x��
�[�+�Ÿ�p�� �`���¼�� �5�k�+�õ���p�� ���[�+�Ÿ�p�� �.�4�Œ���Õ�v���� �F���� �6�Ú���1���p��
�‡�¼�B�� ���Ø�G�¼�� �—���	�� �Ÿ�����Õ�� �·�Ü���Œ�� �‡�¼�� �Õ�������Õ�¼�þ�� �Õ������ �5�
�Œ��
�����8�� �Õ���¼� �B �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ�� �œ�Œ�Ü�� �(���7�� ��� �Œ�C�[���� �Õ�™�Õ�4�8��
�������Ú�������+�ß�p���—�Ú�Ÿ�`�á� �B 

�·�Ü �™�Õ�4�8 �8�Œ�����8 �Õ�™�Õ�4�8 �������Ú �—� ���¤ �Ø�����
�  ̂ �6�Ú�
�Œ 
�[�p�¤�¤�� �3� �  �3�¼ �Õ���
�  ̂�ô���� �‡�¼�B �™�Õ�4�8 �3�¼ �5�
�Œ �Õ���Ÿ�. 
�3�¼�‡�p�Œ �6�Ú�
�Œ �3�¼ �Õ�
�‡�¼ �œ�¼�‡�k�’�Š �3� �  �3�¼�‡�p�Œ �‡�¼�B �œ�Œ�Ü 
�3�¼ ���Œ�  ��
�Œ �Õ���x���¼�Œ ��
�Œ �[�.�F�Ý �k�ô�Ü�Ü�B ���Œ�  
�—���8�ô�Ü�Ü�¼� �B �Ú�	�Œ �Ø�Ü�+�ô�¼ �Ü�ù�! ���Á���� �‡�¼�B �Á�����¼�  
�Õ�Ü�€�Œ�‡�p �(�.  �‡�¼�B �Ú�	 �·�Ü���C�����¼ �‡���  ̀�Ú���.�Š���B 

�œ�Œ�ù�Þ�	 �—� ���¤ �Ÿ�
�‡ ��� �Œ �����Õ �Õ�����¼ ���Ø�G �Õ�(���7�Œ ���Œ�‡�p 
�[���+�ß�p�Š �[���C�[�� �Õ�������8 �‡�¼�B �™�Õ�4�8 �·�Ü �—�` �Õ�����Õ�¼ �(�÷ 
�Õ���[�3 �3�¼ �8���
�‡ �‡�¼�B 

 
�`�Æ �ö�É �Ÿ�`�Æ ���8��!�x  �œ�Œ�Ü �3���3 �œ�Õ�k�Ÿ�n�k�� �Õ�����
  �—�Œ�á 
���Ø�G �™�Õ�4�8 �œ�0�4�E '�œ�‹ �—� ���¤ �‡�”�D �—� ��� �” �`���—�� �·�Ú?' �Õ���� 
�‡�¼�B �Ú�	�Œ�Œ ���Ø�G �Ÿ�Ç�	 �[�0�p (�^���.�¼ �Ã�Ê�. �Õ���Ø�G�Š �����8  �¤�3��) 
�œ�Œ�ß��� �p�E �™�Õ�4�8�E '�œ�‹ �‡�]�Ú �`�v �‡�”�D �œ�‹ �Õ�—���	 �F�� �‡�”�D �œ�‹ 
�Õ�—���	 �����¤�k�’  �œ�Œ�î �—� ���¤ �—�Ú�Ü����� ' �`��  �8�����k�Š�ô�+ �—� ���¤ 
�‡�¼ �����p �‡�¼ �[����  �—���0 �—���1 �������8�  �Ú�v�����B �œ�Œ�Ü 
���Ø�G�¼ �—�C�.�+�` ���Ø�G�¼�Œ �[�—���1 ���Ø�G �������8  �¢�8�.���ô �����o 
�‡�¼�B  �™�Õ�4�8�E '�œ�‹ �—� ���¤ �‡�”' �`��  �[�C���n ���Š�ô�, �[���$���3  �H�Ý�8 
�—���k�"�.� �B �œ�Œ�Þ�	 �]��  �•�1 �Ú�	 �—�C�.�+�` �—�Ú���á �™�Õ�4�8�Œ 
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�[�k�6�6�k �����   �œ�Œ�Þ�Ø�Ö�p�Š �[���Œ�‡�l �œ�Œ�ß�Ú�C�[���p �Õ���Ø�Ü�0�÷�s�¼ 
�‡�¼�B �™�Õ�4�8�E '�œ�‹ �—� ���¤ �‡�”�D �—� ��� �”' �`��  �œ�Ø�8�k���+ �]���
  
�[�—�Ú���á ���+�ß�p �™�Õ�4�8�Œ �œ�Œ�Ü �—�` ���¼�3�á ��
�Œ �‡�¼�B �™�Õ�4�8 
�Ü�ù�! �·���á  �œ�Œ�î �—�` �—�Ú�Ü��� �B �8�� �œ�0�4�  �
�‡ �8�� �(���7�Ø�¹�¼ 
�8�‡ �����¥�p �p�¤�¤���’�¼ ���+�ß�p �œ�Œ�Þ�•�.�s�¼ �œ�0�4 �·���á  ���
�ˆ�Œ 
�œ�Š �—�`�  �—�` ���
�ˆ�Œ �‡�¼ �Ü�÷�ù�! �Ø�8�k���+�¼�B �[�ù���$�Š �[�Ê�0�Ê�0 
�™�Õ�4�8 �Ú�	�Œ�Œ �—�8�k� �1�—���B �Õ�ô�^�s�¼ �5�3�ù�Ý���p�  �
�‡ �8�� �œ�0�4 
�œ�¼�‡�l�Œ �5���3�¤�, �—���ô�ß�s�¼� �B �—�Ú�Ü�����  �`��  �—���k�Ÿ���Ÿ��� �B 

�Õ�™�Õ�4�8 �—� ���¤�‡�p �[�·�Œ�ø���p �¼�8�� �[�ô���á �Ú�n�Ø���B �[�Û��. 8�E59 
�œ�Š 10�E33 �—�Ú���á �™�Õ�4�8�Œ ��·�ù�,�p �á�Œ�÷�Ú ���Œ�&�n�s�¼ 
�k�$�4�—���B �Ú�	�Œ �Ø�Ü�+�õ�p �™�Õ�4�8 �.�4�Œ �Ÿ�—�` �÷�0 �[���8�k�¢�Ÿ�� �‡�¼�B 
���—�Ú���á ���¼�ô�0 �Õ�!�p �H�
�p�Œ ���H�
�p �‡�¼�B (�[���º . 8 
�œ�8�	�1�•�8�Œ �œ�Œ�Ü�·�ô�,�p�B �œ�8�	�1�•�8�Œ �Õ�·�ô�,�p �™�Õ�4�8�Œ �[���8�[�   
�`�v �6�Ú�
�Œ �™�Õ�4�8�Œ �[�—�` �C�” �I�!  �—�Õ�� �[�����l  �‡�¼�B �œ�.�4�Œ 
�Ÿ�—�` �÷�0 �Ø�8�k�¢�Ÿ���¼�Œ�� �œ�Œ�à�p �—�Ú�·�ù�,�p! �Ú�	 �[�C�” ���I�  
�™�Õ�4�8�Œ�Š �—�`�Œ ���8�k�¢�Ÿ�� �·�Ú�  �™�Õ�4�8�Œ �œ�ù�Ç�—�`���0 �œ�Œ�Ü�
�‡ 
���ù����  �‡�¼�B) �—�Ú���á �™�Õ�4�8�Œ �����¼�ô�0 �á�Œ�÷�Ú �Ø�‡�$�p �™�Õ�4�8�E 
�—�`�0���  �Ÿ���·���Ý  �[�0�p �œ�‹�C �œ�‹ �‡�” �8�����s�¼ �‡�[�0 (�D���0 58)�B 
�Ú�	 �Å�������¹�‡�l�Œ ���Š�ô�, �5�
�Œ �Å�������¹�‡�p �Ü�ù�! �Õ�����¥�p �`�v 
�^�	�0�Ú �‡�¼�B �[�k���Ú �[�Û�� 10�E33 ��� �Œ ��·�ù�,�p �œ�Œ�Ü���.���õ 
�5���Ú�F�s�¼ �Õ�����4�p �����8  �Õ���Œ�‡�l �ô���� �‡�¼�B �����6�s�¼�E 
�—�Ú���á� �E �8�� �����¢�  �(�.  �—�Œ�·�ù�0�	� �D �8�� �8�á�`�D �—�Œ�k�  �3�¼ 
�8�p�
�Œ �.�8�	�Œ �—� ���¤ �8�� ���á�+�ù�	 �‡�¼ �œ�Œ�î �`���¼ �����4���p�B 
�Ú�����B �C���� � �̂��p ���H�9�x �™�Õ�4�8 �Õ�����3���s�¼ �Ú�	�Œ�Œ �œ�¼�‡�p 
�Õ���Ø���‡�¤�0 �œ�Œ�î �Õ���Ø�8�k�^�`�� �—�Ú�Ü��� �B ���—�Ú���á �™�Õ�4�8 
�Ø���¼�Š �Õ�k�Š�ô�+�¼ �ô�`�q�—�s�º���B ��·�ù�,�p �Õ�.���õ�p�Š �„���  
�œ�Œ�Þ�3�C�� �Ø�8�Ü�+�õ�p �8���Ç�	 �‡�¼�B 

�™�Õ�4�8 �[�œ�0�ù���E �[�C���n �—� ���¤ �8�����
�ˆ  �Õ�k�Š�ô�+�¼�Œ �—�Œ�á �¤�3�� 
�œ�Œ�Ú�B �Ú�	�Œ�Œ �Ÿ�D�0�š�Œ �—�6�` �÷�0 �����‡�"���0 �Ÿ�.�4 �Ÿ�D�0�š�Œ �œ�Œ�ì� �0�B 
�[57 (�[�4�+�l �—��-���Þ�á)�E3 ���Ú�E 

�b�ö�ú �ö�6�æ�� �ž�Ñ�� �J�Ô�æ�� �	�ó�
�� �¿�Ö�ê�æ�� �þ�‚�ö�æ�� �M�‚�
�� �b�ö�ú�æ���M�º�ò�R�� �Ë�Ò�� �]�€����
�M�‚�� 

�Ú�����B �Ú�	 �����p �—���	 �0�k�’�  �„���’�  �‡�¼ �����p �‡�¼�B �„�� �C�-�Š 
�„���’  �k���6�6�Ú �F���p �Š�s�¼�B �Ÿ�—� ���¤ �[�C�0 ����  ���Œ�  �0�k�’�Š 
�„���’  ��
�Œ �Õ���x�� �Õ��� �B �3�¼ �Ú�	�Œ�Œ �¢�� �Ø �3�¼ �·�Ú �—� ���¤ 
�‡�¼�D �·�Ú�  �C�
�0�Š �Ã�`�á �‡�¼�B ���$���3  �H�Ý�8�  �8�� �œ�ù�Ç�—�`���0�E 
�8�� �Ø�	�»�	 �0�k�’�Š �„���’�‡�p �œ�Œ�Þ�� �k���6�6�Ú �‡�ô�0 �Ø�8�k� �.���B 
�[�™�6. 44�E6�E �Õ�œ�8�.�›�� �Œ�õ�( �œ�ù�Ç�—�`���0�E �Õ���_�Ò�  �Õ�#�.�¹�p 
�ø�n �œ�ù�Ç�—�`���0 �œ�Œ�Þ�	 �Ú�����F �œ�‹ �0�k�’ �‡�” �œ�‹�  �„���’  �‡�”�E �Ÿ�œ�‹ 
�����  �—� ���¤ �Õ��� �B �[48�E2 �Ü�ù�!�E �Ø�Ã�I�` �
�Ú�E �Õ���.���	�  
�œ�8�.�›�� �
�Ú�E �8���” �œ�‹ �‡�” �œ�‹ �0�k�’�¼ �‡�” �œ�‹�  �„���’�¼ �‡�”�B
�Ú�����B �Ÿ�œ�ù�Ç�—�`���0 �[�C�0 �Ú�	�Œ�Œ ���
�Œ �Õ���x�� ���Œ�  �Õ��� �B 
�0�k�’ �����p �Ÿ�0�l �Õ�‡�[�+ ���Œ�  �Õ��� �B �Ÿ�œ�0�4 �[�„���  �Õ�����
  
� �Œ�  �Õ��� �B �[�œ�0�ù�� �Ú�	 �Õ�����¥�p �^�	�0�Ú �‡�¼�B  

�Ú�	 �Õ���Ü�Œ�H �F�� �[�—�Þ�8 �¡�ß�Œ�  �k�$�4 �œ�Š�ô�’���Œ�B �[�.�œ. 1�E17-18 
�œ�Œ�Þ�	 �Õ���� �F�� �—���B �^�Õ���p�  �ö�É �œ�Œ�Ü �!�k �3�¼ �
�“  �Ÿ�œ�ù�, 
�[�n�x �·�Ü�H���B �C�” �œ�í�Œ�  ���‡�`�” �œ�Œ�Þ�	�  �—���”�F �—�p�3�.�D 
�0�k�’�¼�Š �����+�>�¼ ���Ø�¼�  �œ�‹ �‡�”�E �!�w�  �‡�[�0�� �œ�‡�
� �E 
�Ÿ�Å�����  �œ�8�Ÿ �Å�����  �á�+�8 ���Ø�¼ �‡�”�E �Õ�!�p�Š �Õ�5�•���  ���¤�.�v 
�—���”�B �Ú�	 �F�� �™�Õ�4�8 �Õ�k�Š�ô�+�¼ �F�� �‡�¼�B �™�Õ�4�8 �œ�0�4 �0�k�’�¼�Š 
�„���’�¼ �[22�E13�  �Ú�	�Œ�ˆ �F�� �Ú�Ü�ù���º���D �œ�Œ�Þ�	 �5���E �—���1�Š 
�Ä���÷�E �0�k�’�¼�Š �„���’�¼�E ���ì���-�Ø�¼�Š �����+�>�¼ �œ�‹ �‡�”�B 
�[�ù���$ �™�Õ�4�8 �Ú�	�Œ�Œ �¢�� �œ�0�4 �[�`���Ú �¡�ß�Œ�E �œ�‹ �0�k�’�Š �„���’�¼ 
�‡�” �¢���¼ �÷�0 �—�Œ�á �‡�¼ �����p �‡�¼�B �0�k�’�Š �„���’�‡�p �Õ�����¥�p �`�v 
�^�	�0�Ú �Ÿ�
�‡ �™�Õ�4�8 �����¥�p �‡�¼ �����p �‡�¼�B �Ú�	�Œ�Œ �Õ�k�Š�ô�+�¼ 

�Ü�ù�! �3�¼ �·�Ú�  �����—�¤ �·�Ú�  ����  �3���0 �6�Ú�
�Œ �™�Õ�4�8 �.�4 
�‡�¼�B �™�Õ�4�8 �8�� �—� ���¤�‡�l �—���k�Š�ô�+�  �����p �Õ�8�Œ�3�Š �F�� �‡�¼�B 

�_�k �¤�0�8�m�Ø�Œ �`���Ú �¡�ß�Œ�Œ �œ�Š �—�Þ�8 �¡�ß�Œ�Œ �[���"�+�0 �Õ�)�8�p�Û�@ 
�—�����¤�p ��� ���¤�Œ �[��� �+��  �™�Õ�4�8�Œ �—� ���¤ �—���Ü�+�ô�x� �B 
�0�k�’�¼�Š �„���’�¼ �œ�‹ �‡�” �Ø���¼�Œ �0�k�’�Š �„���’  �Õ�
�‡�¼�Œ �—�8�k�¼�� 
�—�¼�F �—�����Ÿ�x �œ�Œ�î �Ø�����¼�Œ �‡�	 �`��  �—� ���¤�‡�p �—���A���x� �B 
�Ü�ù�!�  �â/�0 �������á�C  "�™�Õ�4�8 �.�6�s�¼�Œ �—� ���¤ �·�Ú�  �Õ�—� ���¤ 
���ñ �‡�” �`���¼ ���0�k�¼ ���.�@ �—�Ø�¼�D� " �5�� �—�����·�H �6�Ú�
�Œ 
���6�6�p�Š �¤�	�Ü�p �‡�¼�B  

�—� ���¤ �8�������¼ �—�6�` �Ÿ���Ú �k�����¤�k�Š���B �8�� ���ñ�‡�l �Ü�ù�! 
�™�Õ�4�8 �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ �—�`�E �—�^�p�E �—�^�o �œ�Ø�� �����.�l  � �8�¤�0 �‡�¼�B 
�Ÿ���Ú �8�� �����p ���¼�6�n�x�Œ �œ�Œ�ß�� �
�•  �5�����Ú � �Œ �œ�Ø�� �Ú�����Ú 
�œ�Œ�Ü�‡�[�0 �`�Š���Œ �Ú�	�Œ�Œ �œ�¼�‡�p �[�p�¤�¤�� ���0�ß�p �œ�Œ�x�����Œ�B 
��� �6���E �—�^ �—�^�p �
�Ú�E ����  �Ú�v�������D �Ú�	�x�Œ �$�º �Ÿ�œ�‹ �¼�3�á�D 
�‡�ô�0 �ù�Œ �—�Œ�k �Õ� �p�·�Ü�¼ �œ�Œ�î �œ�‹ �Õ� �·�Ü�¼ �—�Ú���Œ �—���B ���0. 14�E
36�B �Ü�ù�!�  �[�`�Æ �a�n�½�x �5�����Ú�E ��� �6���E ���F. 22�E41�D 23�E34�E
46�D �Û��. 11�E41�D 12�E27-28�D 17 �[�����D �·�Å�k �����l  �œ�ù�Ç�—�`���0�Œ 
�—�^�p �[�����p �‡�¼�B �8�� �œ�ù�Ç�—�`���0 �5�ô�����E '�—�^�o' �œ�Ø�� �‡�¼�B 
�Û��. 14 �œ�Š 15�B �—�Œ�à �™�Õ�4�8�Œ�E �œ�Œ�ù�Þ�	�E �—�^�p�	 �·�à�p �‡�¼? 
�—���p�B �™�Õ�4�8 �����9�F �œ�‹�Œ�  �·�Ú�  �—�^�o�Œ�  �—�n�¼�D� �D �œ�‹�Œ�8 
�`�n�¼�D�” �—�^�o�Œ �Ü�ù�! �^�·�F�x�� �‡�[�0 �—���s�¼�B �Û��. 8�E19�B 
�Ü�ù�!�  �Û��. 5�E18 �œ�Œ�ù�Þ�	 �3�Œ�[�p�Œ �8�� �>�+ �`�v �—�Ú�Ü��� �E �‡�ô�0 
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